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KECSKEMÉTI LAPOK

Szentesi Éva:  
28 éves vagyok és rákos!
Szentesi Éva írónő egymás után kétszer győzte le a 
méhnyakrákot, pedig az orvosok 20% esélyt adtak 
neki. Azóta köszöni, jól van, annyira, hogy életmen-
tő műtétének második évfordulóján megjelenik első 
könyve „Hamvaimból” címmel.

Az egészségügy 
reformjáért
Dr. Svébis Mihályt kinevezték 
az Egészségügyi Szakmai Kollé-
gium alelnökévé, márciustól ő 
tölti be a Magyar Kórházszövet-
ség elnöki tisztségét is.

Felemelkedhet 
labdarúgásunk
A napokban bejegyzett Kecskemé-
ti LC Kft. ügyvezetőjét, Telek Zol-
tánt arról kérdeztük, hogy milyen 
elképzelések mentén hozták létre 
a társaságot.

5. oldal 8. oldal 21. oldalELŐADÁS INTERJÚ SPORT

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Pénzbüntetés az ítélet  
a vakkomondoros-perben 

TAVASZI FESZTIVÁL

29 nap lubickolás 
a kultúrában!

Huszonkilenc nap alatt húsz hely-
színen közel 90 kulturális progra-
mot kínál a március 3-án kezdődő 
31. Kecskeméti Tavaszi Fesztivál 
– hangzott el a rendezvény sajtótá-
jékoztatóján. Városunk büszkeségei 
mellett néhány világszínvonalú pro-
dukcióval is találkozhatunk a kultu-
rális seregszemlén. 

Pénzbüntetést kapott Fülöpháza pol-
gármestere élettársa megverésért. Az 
ügyész fellebbezett, Balogh József és 
ügyvédje háromnapos gondolkodási 
időt kért. Másodfokon folytatódik az 
ügy. Sem a vád, sem a védelem indít-
ványát nem támogatta a bíróság az 
ítélethirdetésen: a próbára bocsátást 

súlytalannak, a felfüggesztett bör-
tönt túlzónak ítélte meg a bíró. Ezért 
kimondta, Balogh József bűnös testi 
sértés bűntettében, amiért 420 ezer 
forintos pénzbüntetést kapott, vala-
mint 256 ezer forint perköltség is ter-
heli. Ha jogerőre emelkedik az ítélet, 
polgármester maradhat Balogh József.

A Múzeumok Éjszakája idei kiemelt helyszíne:

KECSKEMÉT!

Legördült a félmilliomodik

KÖVETKEZŐ 
MEGJELENÉS:
március 10.
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Hangszerrel ecsetelni 
a fantáziában
A Bozsó Gyűjteményben február 28-ig látható a 
Tapasztalt Ecsetek nevű zenekar képzőművész tagja-
inak kiállítása. A koncerttel egybekötött tárlatveze-
tésen beszélgettünk képekről és hangokról Wahorn 
Andrással, az egykori Bizottság szaxofonosával. 

Merünk
vitatkozni
Danyi Judit és Hegedűs Zoltán 
azt mondja, számukra a házas-
ság nem csak egy papír. A házas-
ság hete kapcsán beszélgettünk 
a színész házaspárral.

Gyógyszerbank
rászorulóknak
Ambrusné Magó Aranka: az 
INNER Wheel Kecskemét Klub 
adománnyal segítette közel száz 
nehéz sorsú család gyógyszerei-
nek kiváltását.

16. oldal 5. oldal 7. oldalKULTÚRA HÁZASSÁG SEGÍTSÉG

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Ami a legnehezebb dolog: 
embernek maradni

ELISMERÉS

Szalézi-díjat kapott
három újságíró

Bús Csaba fotóriporter, Faragó Mik-
lós szerkesztő-riporter és Badacso-
nyi Szűcs Zoltán operatőr vehette 
át a közelmúltban a Szalézi Szent 
Ferenc-díjat dr. Bábel Balázs kalo-
csa-kecskeméti érsektől. A díjazot-
takkal az elismerésről és szakmájuk-
ról beszélgettünk.
 Cikkünk a 6. oldalon olvasható

KREATIVITÁS

Egy gyümölcsöző 
találmány

Nagy népszerűségnek örvend a gye-
rekek körében egy magyar találmány, 
ami lassan az egész világot meghó-
dítja. A Gyümi nevű kártyajátékot a 
Nemzetközi Játékfesztiválon mutat-
ják be, jövő héttől pedig 10 ország-
ban árulják. A játék kifejlesztőjével, 
Szöllősi Péterrel beszélgettünk.
 Cikkünk a 16. oldalon olvasható

Ültünk törzshelyének teraszán, és 
döbbenetes sztorikat mesélt nekünk 
az exlégiós Dobnik János Iván, aki 
1984-től három évig szolgált az ejtőer-
nyős ezredben, ezen belül a második 
hegymászó században. Történetein 
keresztül képet kaptunk az idegenlé-
giósok életéről, különleges kiképzésé-

ről, beszélgetés közben azonban egy 
kalandfilmbe illő életút is kirajzolódott 
előttünk. Mindezt Friderikusz Sándor 
is feldolgozta „Az én mozim” című 
sorozatában, filmjének Életre-halálra 
volt a címe. Rég volt, de a történet még 
több mint 30 év távlatából is hihetetle-
nül izgalmas. Cikkünk a 10. oldalon olvasható

Újabb százmilliárd forint
Kecskemétnek

3. oldal

Óriásbébi 
született

KÖVETKEZŐ
MEGJELENÉS:
Február 25.
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Negyvennégy év óta
először Hamlet
Az 1972-es Ruszt József rendezte Hamlet óta először lesz látható Shakespeare legismertebb tragédiája a kecskeméti Katona József Színházban. A címszereplő-vel, Porogi Ádámmal beszélgettünk arról, hogyan éli meg a darabot, és mit tart pályája csúcsának.

Refi: tévhitek 
és tények
Az eredmények mögött komoly munka van, a gyerekek örömmel vesznek részt a versenyeken. Szenes Mártonné Durucz Anna igazgatónővel beszélgettünk.

Orvosi küldetés
Dr. Kishonti Rolland Kecskemét-ről Kamerunig zarándokolt hitét követve. A „Keresztény Közéle-tért” emlékérem idei kitüntetettje interjúnkban elmondja: a drámát nem lehet megszokni – együtt kell vele élni... 

7. oldal 14. oldal 17. oldalSZÍNHÁZ OKTATÁS KÜLDETÉS

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Édesanyja az inkubátorban 
hagyta gyermekét

PROGRAMSOROZAT

Éljen a házasság! 
Ha lehet, örökké...

Hogyan érdemes párt választani, meddig várjunk a házasságkötés-sel, mi a helyzet a konfliktusokkal meg a veszekedéssel? És mire jó a tisztelet? Kecskemét 3. alkalommal rendezi meg az ehhez kapcsolódó programsorozatot, melynek során választ kapunk minden kérdésre. Cikkünk a 15. oldalon olvasható

ADAKOZÁS

Olivér jövőjéért
harcolnak szülei

A Lakiteleken élő Fekete Olivér már öt és fél éves, de még sohasem fo-gócskázott, nincs kismotorja és a játékai is merőben mások, mint kor-társaié. Ő ugyanis féléves csecsemő-ként éli mindennapjait. Szülei most azért küzdenek, hogy a kisfiú egy speciális műtéttel esélyt kaphasson a normális életre. Cikkünk az 5. oldalon olvasható

Február 1-jén pontosan 18 óra 2 perc-kor megszólalt a csengő, amely azt jelzi, hogy használták a babamentőt. Egy gyönyörű szép újszülött kislányt találtak a Bács-Kiskun Megyei Kórház kihelyezett inkubátorában. A babát azonnal átvitték a koraszülött osz-tályra, ahol jelenleg is inkubátorban 

tartják. Értesítették a gyámhivatalt is, a nővérek pedig a hétfői névnapokat figyelembe véve az Ignácz Brigitta nevet adták a 3160 grammos, 50 cm hosszú csöppségnek. Brigitta jó he-lyen van, még néhány hétig biztosan élvezheti a kórház vendégszeretetét, a szakemberek gondoskodását.

Döntöttek a négymilliárdról

3–4. oldal

Éjszakai repülés

KÖVETKEZŐ
MEGJELENÉS:
Február 11.

KECSKEMÉTI LAPOK

Pallasz Athéné Egyetem: felháborodás a név miatt

Dr. Kertész GáborPríma-díja Hagyományés megújulás Bach-koncert Kecskeméten

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Jó úton halada KTE–Duna Aszfalt Négymilliárd forint útépítésre

Hó nélküli hógolyó futam

Karácsonyi ajándékKecskemétnek:

Pallasz Athéné Egyetem: felháborodás a név miattJó úton halada KTE–Duna Aszfalt 

KECSKEMÉTI LAPOK

Csöndkabátbaburkolózni A sikert nem adják ingyen A Ciróka nagypapája

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

A megyei kórházban jobb a helyzet az átlagnálMilliós támogatása családoknak

Jelentősváltozásoka KLC-KTE-nél

Fény a sötétségben

Baltikumi légtérvédelem – visszafogadó ünnepség

Megszületett a döntés az útfejlesztésre szánt négymilliárd felosztásáról. A két érintett bizottság egyhangú támogatással engedte útjára a fejlesztést.

Éjszakai kiképzési repüléseket hajtottak végre az MH 59. Szentgyörgyi Dezső Repülőbázis pilótái. A kiképzés során tesztelték a 2015 decemberében beszerzett éjjellátó készülékeket, és gyakorolták azok használatát. Azt mondják, hogy a kecskeméti lakosság a legmegértőbb.

Harrissal erősített 
a KTE-Duna Aszfalt

kor megszólalt a csengő, amely azt jelzi, hogy használták a babamentőt. Egy gyönyörű szép újszülött kislányt találtak a Bács-Kiskun Megyei Kórház kihelyezett inkubátorában. A babát azonnal átvitték a koraszülött osz-tályra, ahol jelenleg is inkubátorban 

Személyi változást ho-zott január második fele a KTE-Duna Aszfalt férfi kosárlabdacsapatánál. A klub vezetése úgy dön-tött, hogy elköszön Lawren-ce Alexandertől, az amerikai játékos ugyanis nem tudott jelentős szerepet kiharcolni magának az együttesben. A vezetőség ugyanakkor szerződést kötött Eugene Harris-szel, aki irányítóként biztatóan mutatkozott be a kecskeméti színekben.

21. oldal
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Csöndkabátba
burkolózni
Néhány nap múlva Csöndkabát címmel ad zeneka-rával rendhagyó akusztikus koncertet Szabó Balázs a Hírös Agórában. Ennek apropóján készítettünk interjút vele. Többek között arról is kérdeztük: akad-e olyan kihívás az életében, ami nem hagyja nyugodni?

A sikert nem 
adják ingyen
Húsz évvel ezelőtt, 1996 január-jában kezdte meg adását a Gong Rádió. Tőzsér Judit ügyvezető igazgatóval a két évtized sikerei-ről beszélgettünk. 

A Ciróka 
nagypapája
Hetvenedik születésnapján kö-szöntötték Apró Ernőt, a Ciróka Bábszínház népszerű színművé-szét. Az előadás végén a közönség és a társulat együtt ünnepelte.

12. oldal 9. oldal 14. oldalZENE MÉDIA SZÍNHÁZ

OLVASSA AZ INTERNETEN 
MINDENNAP!

A megyei kórházban jobb 
a helyzet az átlagnálMilliós támogatás

a családoknak

VADASPARK

Élet és halál között
lebegett Miru

Igazi csapatépítő tréning volt a va-daskert dolgozói számára a tavalyi év vége. Meru, az oroszláncsalád feje esett súlyos betegségbe. A nagymacska olyan komoly fertőzést kapott, hogy az ünnepek alatt az életéért küzdöttek az orvosok és a vadaskert munkatársai.  Cikkünk a 4. oldalon olvasható

VEZETŐVÁLTÁS

Januártól új 
igazgató a piac élén

Január elsejével vezetőváltás történt a kecskeméti piaci szervezet élén. Kolek Andrea vette át az igazgatói posztot a nyugdíjba vonuló Kun Istvántól. Gaál József piacért fele-lős alpolgármester kérdésünkre el-mondta: az ország legszebb piacát a helyiek és a turisták számára is sze-retnék még vonzóbbá tenni. Cikkünk a 8. oldalon olvasható

Jelentős
változások

a KLC-KTE-nél

Forrong az egészségügyi szakma, bot-rányok robbannak ki a hazai kórhá-zakban. Van, ahol az orvosok tömeges felmondásától kell tartani, egyre több mozgalom indul az ágazat reformját sürgetve. Közben a kormány kancel-lárok kinevezését tervezi a kórházak gazdasági menedzselésére. Utánajár-

tunk, milyen a Bács-Kiskun Megyei Kórház helyzete, veszélyben van-e a helyi betegellátás is. Dr. Horváth Zsolt-tal, a megyei kórház orvos igazgatójá-val és dr. Borda Ferenc főorvossal, a Magyar Orvosi Kamara Bács-Kiskun Megyei Területi Szervezete elnökével beszélgettünk. Részletek a 6. oldalon

x

Fény a sötétségben

10–11. oldal

17. oldal

Új vezetőedzővel kezdte el a felkészülést január 12-én a tavaszi szezonra a megyei első osztályú KLC-KTE lab-darúgócsapata. Márton Pál helyett Némedi Norbert irá-nyítja az együttes munkáját. Az elnökség arról is döntött, hogy a jövőben önálló gazda-sági társaság működtesse a felnőtt csapatot. Az alakuló-ban lévő Kecskeméti LC Kft. ügyvezetője Telek Zoltán lesz, aki korábbi játékosként igen közel áll a labdarúgás világához.

Baltikumi légtérvédelem – visszafogadó ünnepség
Több mint százöt-ven katona és négy Gripen vett részt az elmúlt négy hónap-ban a légtérrendé-szeti misszióban. Kiváló eredménnyel hajtották végre fel-adatukat, több mint 400 órát töltöttek a levegőben, száznál is több alkalommal vettek részt éles és gyakorló riasztás-ban.

CSOK: minden amit az új támo-gatási rendszerről tudni érdemes!

13. oldal

Tíz, küszöbön álló kecskeméti fejlesztési tételt sorolt fel Orbán Viktor miniszterelnök 
keddi látogatásán, amelyek jelentőségét és finanszírozási nagyságrendjét 
az elmúlt évek 100 milliárdos központi támogatásához hasonlította

Óriásbaba született 5350 grammal
a kecskeméti kórházban.

16. oldal

Óriásbébi Óriásbébi 
születettszületett

9. oldal

A jövőben még hatékonyabban dolgozhat az állampolgárok bizton-
ságérzetének javításáért a kecskeméti 12. számú választókörzet-
ben működő Alsószéktó-Kisfái-Matkó Polgárőr Egyesület. A civil 
szervezet február 5-én egy lószállító járművet vehetett át Szűcs 
Páltól, az adományozó Silveria Kft. ügyvezető igazgatójától. Az 
átadóünnepség egyben a megnyitója volt annak a háromnapos 
továbbképzésnek is, amelyet lovas polgárőröknek tartottak.

Lószállító segíti
a polgárőröket
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Negyvennégy év óta
először Hamlet
Az 1972-es Ruszt József rendezte Hamlet óta először 
lesz látható Shakespeare legismertebb tragédiája a 
kecskeméti Katona József Színházban. A címszereplő-
vel, Porogi Ádámmal beszélgettünk arról, hogyan éli 
meg a darabot, és mit tart pályája csúcsának.

Refi: tévhitek 
és tények
Az eredmények mögött komoly 
munka van, a gyerekek örömmel 
vesznek részt a versenyeken. 
Szenes Mártonné Durucz Anna 
igazgatónővel beszélgettünk.

Orvosi küldetés
Dr. Kishonti Rolland Kecskemét-
ről Kamerunig zarándokolt hitét 
követve. A „Keresztény Közéle-
tért” emlékérem idei kitüntetettje 
interjúnkban elmondja: a drámát 
nem lehet megszokni – együtt kell 
vele élni... 

7. oldal 14. oldal 17. oldalSZÍNHÁZ OKTATÁS KÜLDETÉS

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Édesanyja az inkubátorban 
hagyta gyermekét

PROGRAMSOROZAT

Éljen a házasság! 
Ha lehet, örökké...

Hogyan érdemes párt választani, 
meddig várjunk a házasságkötés-
sel, mi a helyzet a konfliktusokkal 
meg a veszekedéssel? És mire jó a 
tisztelet? Kecskemét 3. alkalommal 
rendezi meg az ehhez kapcsolódó 
programsorozatot, melynek során 
választ kapunk minden kérdésre.
 Cikkünk a 15. oldalon olvasható

ADAKOZÁS

Olivér jövőjéért
harcolnak szülei

A Lakiteleken élő Fekete Olivér már 
öt és fél éves, de még sohasem fo-
gócskázott, nincs kismotorja és a 
játékai is merőben mások, mint kor-
társaié. Ő ugyanis féléves csecsemő-
ként éli mindennapjait. Szülei most 
azért küzdenek, hogy a kisfiú egy 
speciális műtéttel esélyt kaphasson 
a normális életre.
 Cikkünk az 5. oldalon olvasható

Február 1-jén pontosan 18 óra 2 perc-
kor megszólalt a csengő, amely azt 
jelzi, hogy használták a babamentőt. 
Egy gyönyörű szép újszülött kislányt 
találtak a Bács-Kiskun Megyei Kórház 
kihelyezett inkubátorában. A babát 
azonnal átvitték a koraszülött osz-
tályra, ahol jelenleg is inkubátorban 

tartják. Értesítették a gyámhivatalt is, 
a nővérek pedig a hétfői névnapokat 
figyelembe véve az Ignácz Brigitta 
nevet adták a 3160 grammos, 50 cm 
hosszú csöppségnek. Brigitta jó he-
lyen van, még néhány hétig biztosan 
élvezheti a kórház vendégszeretetét, 
a szakemberek gondoskodását.

Döntöttek a négymilliárdról

3–4. oldal

Éjszakai repülés

KÖVETKEZŐ
MEGJELENÉS:
Február 11.
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Pallasz Athéné Egyetem: 
felháborodás a név miatt

Dr. Kertész Gábor
Príma-díja
A magyar kézsebészet egyik alapítója, akinek nevéhez számtalan megmentett végtag és korszerű műtéti eljárás fűződik. Ő vehette át a Magyar Tudo-mány kategóriában a 2015-ös Megyei Príma Díjat. Interjúnkban az idáig vezető útról mesélt.

Hagyomány
és megújulás
Kecskemét talán legneveze-tesebb iskolája a Református Általános Iskola. Néhány éve dr. Szabó Ildikó vezeti az intéz-ményt, méghozzá sikeresen.

Bach-koncert 
Kecskeméten
December 28-ai koncertjére Rákász Gergely új Bach-leme-zének anyagát hozza el Kecs-kemétre. A lemez készítésébe 6 hónapos kisfia is „besegített”.

10. oldal 7. oldal 24. oldalELISMERÉS OKTATÁS ZENE

OLVASSA AZ INTERNETEN 
MINDENNAP!

Jó úton halad
a KTE–Duna Aszfalt 

ORVOSLÁS

Négylábú önkéntes
a megyei kórházban

A kecskeméti onkológiai központ második emeletén teljesít terápiás szolgálatot Borsos Andrea, a Kutyá-val Egy Mosolyért Alapítvány önkén-tese négylábú segítőjével, Fügével. Amikor ők ketten megjelennek a részlegen, rövid időre mindenki jobb kedvre derül. Egyik szokásos körútjukra mi is elkísértük őket.  

HONVÉDSÉG

Felavatták a MiG-es 
körforgalmat

Ünnepélyesen is felavatták az északi elkerülő kijáratánál a kör-forgalomba korábban kihelyezett, betonoszlopokra állított MiG–21-es vadászgépet. – Ezzel az ikoni-kus repülővel mutatjuk meg az országnak, világnak, hogy mennyi-re büszkék vagyunk légierőnkre – mondta a helyszínen Szemereyné Pataki Klaudia polgármester.

Négymilliárd forint útépítésre

Kevés olyan meglepő dolog történt mostanában, mint amikor bejelen-tették: a 2016. július 1-jén induló kecskeméti egyetem hivatalos neve Pallasz Athéné Egyetem lesz. Voltak, akik viccnek vélték, voltak, akik jó ala-pot találtak a gúnyolódásra, és voltak olyanok is, akik azonnal aláírásgyűj-

tésbe kezdtek a név ellen, a Kecske-méti Egyetem mellett. Mivel ezt a ne-vet viseli a campus megvalósításával megbízott alapítvány is, ők is rögtön célkeresztbe kerültek. Megkérdeztük Varga Lászlót, a PADMA elnökét, mi a véleménye minderről. Folytatás a 7. oldalon!

Hó nélküli hógolyó futam

Hálátlan feladat egy nagy siker után folytatni a munkát. Márpedig a kecske-méti kosárlabdasport eddigi legnagyobb sikerét érte el a KTE–Duna Aszfalt az előző szezonban, bajnoki ezüstérmes lett a csapat. Azt megelőző-en a bajnokságban egy 4. hely volt a legjobb eredmény. A nyáron azonban távozott a kulcsfigura, a szak-mai igazgató, Stojan Ivkovic, helyére pedig egy kezdő élvonalbeli edző, Boris Maljkovic érkezett.

Hó nélkül is jó han-gulatban futottak december első szombat déle-lőttjén a szabad-időközpontban a kicsik és nagyok a hagyományos hógolyó futamon.  Ez volt a Domb versenysorozat utolsó állomása, itt lehetett még pontokat gyűjteni a végső eredmény-hirdetéshez.

Karácsonyi ajándék
Kecskemétnek:

Pallasz Athéné Egyetem: 
felháborodás a név miattJó úton halad

a KTE–Duna Aszfalt Kevés olyan meglepő dolog történt mostanában, mint amikor bejelen-tették: a 2016. július 1-jén induló kecskeméti egyetem hivatalos neve Pallasz Athéné Egyetem lesz. Voltak, akik viccnek vélték, voltak, akik jó ala-pot találtak a gúnyolódásra, és voltak olyanok is, akik azonnal aláírásgyűj-

csapat. Azt megelőző-en a bajnokságban egy 

21. oldal

3. oldal
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Csöndkabátba
burkolózni
Néhány nap múlva Csöndkabát címmel ad zeneka-rával rendhagyó akusztikus koncertet Szabó Balázs a Hírös Agórában. Ennek apropóján készítettünk interjút vele. Többek között arról is kérdeztük: akad-e olyan kihívás az életében, ami nem hagyja nyugodni?

A sikert nem 
adják ingyen
Húsz évvel ezelőtt, 1996 január-jában kezdte meg adását a Gong Rádió. Tőzsér Judit ügyvezető igazgatóval a két évtized sikerei-ről beszélgettünk. 

A Ciróka 
nagypapája
Hetvenedik születésnapján kö-szöntötték Apró Ernőt, a Ciróka Bábszínház népszerű színművé-szét. Az előadás végén a közönség és a társulat együtt ünnepelte.

12. oldal 9. oldal 14. oldalZENE MÉDIA SZÍNHÁZ

OLVASSA AZ INTERNETEN 
MINDENNAP!

A megyei kórházban jobb 
a helyzet az átlagnálMilliós támogatás

a családoknak

VADASPARK

Élet és halál között
lebegett Miru

Igazi csapatépítő tréning volt a va-daskert dolgozói számára a tavalyi év vége. Meru, az oroszláncsalád feje esett súlyos betegségbe. A nagymacska olyan komoly fertőzést kapott, hogy az ünnepek alatt az életéért küzdöttek az orvosok és a vadaskert munkatársai.  Cikkünk a 4. oldalon olvasható

VEZETŐVÁLTÁS

Januártól új 
igazgató a piac élén

Január elsejével vezetőváltás történt a kecskeméti piaci szervezet élén. Kolek Andrea vette át az igazgatói posztot a nyugdíjba vonuló Kun Istvántól. Gaál József piacért fele-lős alpolgármester kérdésünkre el-mondta: az ország legszebb piacát a helyiek és a turisták számára is sze-retnék még vonzóbbá tenni. Cikkünk a 8. oldalon olvasható

Jelentős
változások

a KLC-KTE-nél

Forrong az egészségügyi szakma, bot-rányok robbannak ki a hazai kórhá-zakban. Van, ahol az orvosok tömeges felmondásától kell tartani, egyre több mozgalom indul az ágazat reformját sürgetve. Közben a kormány kancel-lárok kinevezését tervezi a kórházak gazdasági menedzselésére. Utánajár-

tunk, milyen a Bács-Kiskun Megyei Kórház helyzete, veszélyben van-e a helyi betegellátás is. Dr. Horváth Zsolt-tal, a megyei kórház orvos igazgatójá-val és dr. Borda Ferenc főorvossal, a Magyar Orvosi Kamara Bács-Kiskun Megyei Területi Szervezete elnökével beszélgettünk. Részletek a 6. oldalon

x

Fény a sötétségben

10–11. oldal

17. oldal

Új vezetőedzővel kezdte el a felkészülést január 12-én a tavaszi szezonra a megyei első osztályú KLC-KTE lab-darúgócsapata. Márton Pál helyett Némedi Norbert irá-nyítja az együttes munkáját. Az elnökség arról is döntött, hogy a jövőben önálló gazda-sági társaság működtesse a felnőtt csapatot. Az alakuló-ban lévő Kecskeméti LC Kft. ügyvezetője Telek Zoltán lesz, aki korábbi játékosként igen közel áll a labdarúgás világához.

Baltikumi légtérvédelem – visszafogadó ünnepség
Több mint százöt-ven katona és négy Gripen vett részt az elmúlt négy hónap-ban a légtérrendé-szeti misszióban. Kiváló eredménnyel hajtották végre fel-adatukat, több mint 400 órát töltöttek a levegőben, száznál is több alkalommal vettek részt éles és gyakorló riasztás-ban.

CSOK: minden amit az új támo-gatási rendszerről tudni érdemes!

13. oldal

Megszületett a döntés az útfejlesztésre szánt négymilliárd felosztásáról. 
A két érintett bizottság egyhangú támogatással engedte útjára a fejlesztést.

Éjszakai kiképzési repüléseket hajtottak végre az MH 59. Szentgyörgyi Dezső Repülőbázis pilótái. 
A kiképzés során tesztelték a 2015 decemberében beszerzett éjjellátó készülékeket, és gyakorolták 
azok használatát. Azt mondják, hogy a kecskeméti lakosság a legmegértőbb.

Harrissal erősített 
a KTE-Duna Aszfalt

kor megszólalt a csengő, amely azt 
jelzi, hogy használták a babamentőt. 
Egy gyönyörű szép újszülött kislányt 
találtak a Bács-Kiskun Megyei Kórház 
kihelyezett inkubátorában. A babát 
azonnal átvitték a koraszülött osz-
tályra, ahol jelenleg is inkubátorban 

Személyi változást ho-
zott január második fele 
a KTE-Duna Aszfalt férfi 
kosárlabdacsapatánál. 
A klub vezetése úgy dön-
tött, hogy elköszön Lawren-
ce Alexandertől, az amerikai 
játékos ugyanis nem 
tudott jelentős 
szerepet kiharcolni 
magának az együttesben. 
A vezetőség ugyanakkor 
szerződést kötött Eugene 
Harris-szel, aki irányítóként 
biztatóan mutatkozott 
be a kecskeméti 
színekben.

21. oldal

Kecskemét lesz a 2016-os Múzeumok Éjszakájának kiemelt városa. Az országos rendezvénysorozat minél színesebb 
programkínálatát egy, a múzeumok számára meghirdetett több millió forintos összdíjazású pályázattal is ösztönözni kívánják 
– jelentette be a sajtótájékoztatón Hoppál Péter, az Emberi Erőforrások Minisztériumának kultúráért felelős államtitkára 
a kecskeméti Bozsó Gyűjteményben. A sajtótájékoztatón átadták a tavaly meghirdetett termékfejlesztési pályázat díjait is. 

21. oldal

A férfi röplabda Magyar Kupa döntőjében a Kecskeméti RC  
és a Kaposvár küzdött az első helyért. Az összecsapáson  
a somogyiak 3:0-ra győztek, a mieinknek  
az ezüstérem jutott.
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Megvan az ezüstérem  
a Magyar Kupában!

Elkészült az ötszázezredik autó a kecskeméti Mercedes-Benz gyárban. Ez akkora mennyiség, hogy a Magyarországon 
gyártott Mercedesekből ki tudnánk rakni akár a Kecskemét–Rastatt autóútvonalat is, oda-vissza.

EMLÉKEZÉS

Rendhagyó 
történelemórák

Több mint 300 középiskolás számára 
tart rendhagyó történelemórát Ha-
jagos Csaba történész.  Minden al-
kalomra a diktatúra egy-egy túlélője 
vagy az utódja látogat el, így az érin-
tettektől hallhatnak a fiatalok többek 
között a malenkij robotról és az ’56 
utáni megtorlásokról. 
 Cikkünk a 16. oldalon olvasható

2. oldal
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KönyvtárMozi

Már nem csak olvasnivalóért érdemes felkeres-
ni a könyvtárakat, de számos helyen mozizni is 
lehet egy új programnak köszönhetően. Száz-
ötven kistelepülésen tavaly októbertől indult el 
a KönyvtárMozi program. Többek között ez is 
kiderült azon a szakmai napon, amit a napok-
ban tartottak a Katona József Könyvtárban.  A 
rendezvény résztvevői ellátogattak a rajzfilm-
stúdióba is.

Kis mesemondók

Szombaton délelőtt feltárult a Katona József 
Könyvárban Meseország kapuja. Azok a megyei 
mesemondók nyerhettek bebocsátást, akik ott-
honukban már szerencsésen kiállták a mesebeli 
próbákat. Most újabb kalandok vártak rájuk.  
Mesébe illő egybeesés, hogy éppen 24 éve volt 
az első alkalom, idén pedig éppen 24 gyermek 
vett részt. 12 alsó és 12 felső tagozatos diák 
szállt versenybe a mesebeli címekért.

Röpitorna

Jótékonysági, családi röplabdatornát rendeztek 
a Lánchíd Utcai Általános Iskola sportcsarnoká-
ban. A szervezők a gyermeksport és a családi 
tömegsport népszerűsítését tűzték ki célul. 
Ennek érdekében olyan sportos kikapcsolódási 
lehetőséget, érdekes kiegészítő családi prog-
ramokat szerveztek, kicsiknek és nagyoknak, 
melyek során nagyon sok fiatal, barát, családtag 
lehetett a vidám játékok aktív részese.

Jótékonyság

Január végén írtunk a lakiteleki Fekete Olivérről, 
aki öt és féléves kora ellenére féléves csecsemő-
ként éli mindennapjait. Szülei egy speciális mű-
tétre gyűjtenek, hogy a kisfiú esélyt kaphasson a 
normális életre. Riportunkat olvasva jelentkezett 
a családnál a Bugaci Tanyaszínház, amely február 
28-ai jótékonysági előadásának bevételét ajánlot-
ta fel a műtétre. A Felül semmi című vígjáték 17 
órakor kezdődik a Lakiteleki Művelődési Házban.

Egy napon műtötték agydaganattal a lányát és tárgyalták fia kábí-
tószerügyét a bíróságon egy dolgos kecskeméti anyának. Egyikük 
helyzete sem bíztató. Eddig sem volt könnyű az élet, de ez most 
elképzelhetetlen, embertelen megpróbáltatás. Nehéz erről bármit, 
bárhogy írni… Műfajok között görcs ecsetvonásokkal vagdalkozva 
emberi sorsokat vázolunk, bemutatva, sokszor mennyivel több bújik 
meg egy olyan hír mögött, mint „Díler-per kezdődött a Kecskeméti 
Törvényszéken”.

„A mi családunk alapja a szeretet. 
Sokan vagyunk testvérek, szegény-
ségben nőttünk fel egy Kecskemét 
melletti tanyán, de sohasem jártunk 
rongyokban, mindig volt mit en-
nünk. A szüleink taníttattak bennün-
ket, mindenkinek lett szakmája. Azt 
gondolná az ember, hogy egy ilyen 
szorgos, összetartó családban nagy 
tragédia nem történhet. Most mégis 
itt állunk a húgom fiának kábítósze-
res tárgyalásán, miközben ugyan-
ezekben a percekben a lányomat 
agydaganattal műtik két kilométerrel 
arrébb” – visszhangzik a Kecskeméti 
Törvényszék boltíves folyosói alatt 
a nyugdíjas nő panasza, unokaöccse 
tárgyalóterme előtt.

Két éve dőlt romba egy tisztes 
család egyszerű, de boldog élete. Az 
unokahúgnál emlődaganatot diag-
nosztizáltak. Nem ritka eset, ijesztő, 

de a remény és a hit erősebb. Ha így 
kell lennie, legyen: eltávolították az 
egyik mellét. Ezután, mivel még negy-
ven sem volt, a nőiességét plasztikai 
műtéttel állították volna helyre – ha 
a vizsgálatok alatt nem derül ki, hogy 
már a másik oldalon is daganat van.

Ekkoriban történt, hogy testvére, 
a család kedvence, Tesó elindult egy 
buliba. Gyerekkori haver hívta egy 
szomszédos utcába: „sütögetünk”, 
meg ilyesmi. Tesóról tudni kell, hogy 
jól megtermett, vagány srác, kopasz, 
tetkós, de aranyszíve van. Aki ismeri, 
állítja, hogy bárkinek segít, ismeretle-
nül is. A család meg van róla győződ-
ve, hogy a havernak is csak segített 
a buliban, amikor megkérték, hogy 
az odavitt autóról szedjen már le bi-
zonyos alkatrészeket… Amelyekben, 
mint kiderült, komoly mennyiségű ká-
bítószer volt. És mit tesz isten, pont 

abban a pillanatban jöttek be az ud-
varra a rendőrök. Elfogták a társasá-
got, köztük a drogos karton környé-
kén csodálkozó Tesót…

Szerető nővére ezekben a napok-
ban is a kálváriáját járta az egészség-
ügyben. Plasztikai műtét helyett a 
másik mellét is eltávolították – az élet 
minden hiúság előtt. Beleegyezik, har-
col, nem adja fel, de ekkor még nem 
tudja, hogy az újabb bástya feladása 
sem lesz elég a vár megvédéséhez. 
Hamarosan kiderül a csontáttét, a 
májáttét, a migrénnek hitt állandó fej-
fájás is sokkal nagyobb baj jele: agyda-
ganat. Többszörös áttét.

Tesó előzetesbe kerül. Nem is 
tagadja, hogy fogyasztott már ká-
bítószert, de el van képedve, hogy 
nagymennyiségű kereskedelemmel is 
vádolják. – Soha nem volt pénze, nem 

élt nagy lábon – mondja nagynénje, 
szerinte képtelenség, hogy tagja lett 
volna egy bűnbandának. Igaz vagy 
nem, valójában mindegy. Attól még 
lehet jó gyerek. Most is azon küzd, 
hogy Székesfehérvárról Kecskemétre 
helyezzék, hátha láthatná a nővérét.

Több mint másfél év telt el azóta, 
és csak most, bő hete kezdődött el 
a pere, azóta előzetesben van. A sü-
tögetős haverről azt suttogják, hogy 
vádalkut kötött, az viszont biztos, 
hogy szabadlábon van. Mindenesetre 
Tesó, a szerbiai kábítószercsempész 
mellett, másodrendű vádlottként, 
bilincsben áll a bíróság folyosóján. A 
szerető család, az összeomlott anya, 
nagynénik, nagybácsik, ott vannak 
mellette, miközben mindenkit a nő-
véréért rág a rettegés, ő a műtőasz-
talon fekszik.

Az anya ma már tudja, hogy nem 
tudtak eltávolítani minden dagana-
tot. Munkába temetkezve próbálja 
elfogadni, hogy lánya az ép gondo-
latait, szörnyű fejfájását és ijesztő 
jövőképét leszedált bódultságra 

cserélte a műtét óta. Fekszik a kór-
házban, alig van tiszta pillanata, de 
akkor is Tesót kérdezi. Mindkettő-
jüknek ennyi maradt: a szerető csa-
lád, amibe születtek. Talán ez segíti 
majd át őket, talán…

Kecskemét 
az idei kiemelt 
helyszín
Kecskemét lesz a 2016-os Mú-
zeumok Éjszakájának kiemelt 
városa. Az országos rendez-
vénysorozat minél színesebb 
programkínálatát egy, a mú-
zeumok számára meghirdetett 
több millió forintos összdíja-
zású pályázattal is ösztönözni 
kívánják – jelentette be Hoppál 
Péter, az Emberi Erőforrások 
Minisztériumának kultúráért 
felelős államtitkára.

Az államtitkár emlékeztetett: 2016-
ban a Múzeumok Éjszakája újfent 
hirdet kiemelt tematikát „Hősök, 
felfedezők, újítók” címen. Szeme-
reyné Pataki Klaudia, Kecskemét 
város polgármestere a 2016-os 
események várható helyszínei és 
programjai kapcsán így fogalma-
zott: „Negyvennél több regisztrált 
helyszín várja idén is a látogatókat 
Kecskeméten, ezt egyetlen vidéki 
város sem mondhatja el magáról. 
2016-ban városunk nagy szülötté-
re, Katona Józsefre emlékezünk, a 
Múzeumok Éjszakáján a látogatók 
bármelyik helyszínen személyesen 
is találkozhatnak az ő hőseivel. 
Nálunk a felfedezők a látogatók 
lesznek! Érdemes lesz Kecskemét-
re jönni, hiszen ahol a Bánk bán 
– mint a hazaszeretet üzenete szü-
letett – ott minden megtalálható, 
ami igazán jó és magyar.”

A szerdai sajtótájékoztatón meg-
hirdették az idei Múzeumok Éjsza-
kája „Hősök, felfedezők, újítók” 
kiemelt tematikájához kapcsolódó, 
múzeumok számára kiírt 4 millió 
forintos összdíjazású szakmai pá-
lyázatokat. Mint az államtitkár el-
mondta, a tárca összesen 4 millió 
forintot, egyenként 1 millió forin-
tot biztosít a nyertes pályázók ní-
vódíjára, ám ez az összeg jelentős 
mértékben is megemelkedhet, 
hiszen előrehaladott tárgyalások 
zajlanak a tavalyi fő támogatóval. 
A várható támogatás összegének 
egy részét a pályázatok díjazására 
kívánják majd fordítani. A Múzeu-
mok Éjszakáján résztvevő közgyűj-
temények és kiállítóterek megújult 
programkínálattal, innovatív kezde-
ményezésekkel és a helyi identitást 
és kötődést erősítő programokkal 
várják a látogatókat a Múzeumok 
Éjszakáján, 2016. június 25-én dél-
utántól kora hajnalig. A részletes 
pályázati kiírásról: a www.skanzen.
hu oldalon, illetve múzeumszakmai 
portálokon tájékozódhatnak az ér-
deklődők. A pályázat beadásának 
határideje: 2016. április 10. 

Rákban, börtönben is szeret a család

Múzeumok Éjszakája Képünk illusztráció
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Télbúcsúztató

Egy fekete-fehér filmben érezhették magukat 
azok a vendégek, akik részt vettek szombaton 
este a Kadafalvi Általános Iskola hagyományos ala-
pítványi bálján. Az idén ugyanis Black&White volt 
az est címe, ez határozta meg a dresszkódot, és az 
intézmény tornacsarnoka is fekete-fehér színekbe 
öltözött. A bál bevétele a Kadafalva Kisiskolájáért 
Alapítvány számlájára került, amelyet a hátrányos 
helyzetű gyermekek támogatására hoztak létre. 

Kakaóparti 

Színes programokkal, játékokkal, finom kakaó-
val és kaláccsal várták a leendő elsősöket a szé-
chenyivárosi iskolák. A Móra Ferenc Általános 
Iskolában tartott hagyományos kakaóparti célja 
ezúttal is az volt, hogy a Móra Ferenc Általá-
nos Iskola, a Lánchíd Utcai Általános Iskola és 
az Arany János Általános Iskola játékos progra-
mok, kézműves és sportfoglalkozások kereté-
ben mutatkozzon be a családoknak.

Vállműtét

A sajtó képviselői előtt hajtottak végre egy 
vállprotézis-műtétet február 10-én a Bács-Kiskun 
Megyei Kórházban. Az operációt dr. Boda Tamás 
főorvos vezetésével végezte el a Traumatológiai 
és Kézsebészeti Osztály vállsebészeti munkacso-
portja. Jó hír a betegeknek, hogy ezentúl nem 
kell Budapestre utazni az ilyen műtétek miatt. A 
jövőben a helyi kórházban havonta 3-4 betegnek 
adhatják vissza a vállmozgás szabadságát.

Borlovagok

A villányi borrend avatott borlovagokat a Kato-
na József Színházban. A jelölteknek ezúttal is 
különféle próbatételeket kellett teljesíteniük a 
Mathiász darab, a Borban él az élet első felvo-
násának végén. Ezúttal három jelölt lépett szín-
padra. Mathiász Erzsébet, a szőlőfejedelem dé-
dunokájának felesége, Benkő László, az Omega 
együttes billentyűse és Roman Kowalski, Len-
gyelország budapesti nagykövete.

Jövőre indul a 25 milliárdos 
vállalkozásfejlesztési alap

A jövő évben már működni fog az a huszonötmilliárd forint összegű 
alap, amit a kormány bocsájt Kecskemét rendelkezésére – mondta 
Szemereyné Pataki Klaudia (Fidesz-KDNP), Kecskemét polgármestere 
az MTI-nek adott interjúban.

A kormány által biztosított pénzből 
egy befektetési alap képződik, az 
alap kezelésére létre kell hozni egy 
alapkezelő gazdasági társaságot, 
amely az önkormányzat teljes ha-
táskörében fog működni – mondta a 
szervezet felépítéséről a közgazdász 
végzettségű polgármester, hozzá-
téve, hogy a gazdasági társaság fel-
építését, működésének az előkészí-
tését az ősszel elvégzik, és 2017-től 
el tudják indítani a rendszer teljes 
működését.

Orbán Viktor miniszterelnök feb-
ruár 9-én Kecskeméten, a Modern 
városok program részeként megál-
lapodást írt alá Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármesterrel, amelynek 

egyik pontja szerint, a kormány 25 
milliárd forint összegű támogatást 
nyújt ahhoz, hogy az önkormányzat 
létrehozhasson egy gazdaságfejlesz-
tési alapot, amely visszatérítendő 
forrást biztosít életképes, üzleti ala-
pú vállalkozásoknak.

Szemereyné Pataki Klaudia in-
formációi szerint a jövő heti kor-
mányülésen döntenek az alap kihe-
lyezéséről, amely azt jelenti, hogy 
meghatározzák a feladatokat és a 
határidőket.

A tevékenységet a megfelelő jog-
szabályi környezetben, az alternatív 
befektetési alapokról szóló törvény 
alapján kell kialakítani – tette hoz-
zá.

A polgármester fontosnak nevez-
te, hogy egy olyan gazdaságfejlesz-
tési eszköze lesz a városnak, amely 
nonprofit jellegű, tehát csak a gaz-
dasági társaság működéséhez szük-
séges minimális költségeket kell 
megtermelnie.

Szemereyné Pataki Klaudia a gaz-
daságfejlesztési alap specialitásának 
nevezte, hogy akár 8-10-15 éves fu-
tamidejű kölcsön is kivitelezhető 
lesz, a pénzpiaci, banki tevékenység-
ben 3-5 éves futamidejű kölcsönök-
kel szemben.

A polgármester szólt arról, hogy 
a gazdaságfejlesztési alappal össz-
hangban működik majd az újonnan 
létesülő ipari kutató központ, amely 
a térségben működő kis- és közepes 
vállalkozásoknak lehetőséget bizto-
sít ahhoz, hogy saját terméket tud-
janak kifejleszteni.

Elmondta, hogy a gazdaságfejlesz-
tési alap abban is segíteni fog a kis- 
és közepes vállalkozásoknak, hogy a 
kutatási és fejlesztési tevékenységük 
is finanszírozhatóvá váljon.

A hosszú futamidő alatt a vállal-
kozásoknak lesz arra idejük, hogy 
megfelelő eredményt érjenek el, és 
a profitból már vissza tudják fizetni 
az alaptól kihelyezett pénzt – fogal-
mazott a polgármester.

Terveik között szerepel az, hogy 
egy kisebb összeghez az ígéretesen in-
duló vállalkozások is hozzájuthatnak.

Szemereyné Pataki Klaudia meg-
jegyezte, hogy a visszatérülési koc-

kázatot alaposan fel kell mérni, kü-
lönösen az induló vállalkozásoknál, 
ahol sokkal nagyobb a kockázat.

Szavai szerint abszolút pénzügyi 
szakértelmet, tapasztalatot és profi 
hozzáállást igényel az alapkezelő 
gazdasági társaság működtetése, 
mert a vállalkozásokat minősíteni 
kell, s nagyon komoly kockázate-
lemző tevékenységet kell elvégezni 
a pénzkihelyezés előtt.

A polgármester példaként emlí-
tette az alap által nyújtott lehetősé-
get arra, hogy a katonai repülőteret 
polgári célra is lehessen hasznosíta-
ni, amely a Modern városok prog-
ramban is benne van.

A futópálya megépítését az állam 
vállalta, viszont azoknak a gazdasá-
gi tevékenységeknek a kialakításá-
hoz, amelyek kiszolgálják a polgári 
repülőteret, már segítséget tud 
nyújtani az alap – fogalmazta meg 
az egyik lehetőséget.

Szemereyné Pataki Klaudia kitért 
az úgynevezett intermodális vasúti 
csomópont megépítésére, amely 
most már valósággá válik, mert ab-
ban állapodott meg Orbán Viktor 
miniszterelnökkel, hogy a távolsági 
buszpályaudvar közvetlen szom-
szédságában lévő vasútállomás meg-
újul és a P+R parkoló is megépül.

Ha a kormány által biztosított 
lehetőséget jól tudjuk felhasználni, 
Kecskemét a legfejlettebb európai 
városok közé emelkedhet – fűzte 
hozzá a polgármester.

KECSKEMÉTI KRÓNIKA

Színházi 
élmény 
ajándékba
Közel 400 ajándékbérletet ajánlott 
fel a Katona József Színház társulata, 
hogy azok a gyerekek is eljuthassa-
nak színházba, akik számára a jegy 
megvásárlása túlságosan nagy anya-
gi terhet jelentene. A jótékonysági 
akciót tavaly indította útjára Cseke 
Péter direktor, mégpedig óriási si-
kerrel. Az ajándékbérletek kivétel 
nélkül nehéz körülmények között 
élő, többségükben roma származású 
családokhoz kerültek Kecskemétről 
és a város környéki településekről. 
Ehhez sok segítséget nyújtottak az 
érintett önkormányzatok. A bérlet 
idén is két produkció megtekintésére 
nyújt lehetőséget: elsőként február 
28-án a Nyolckor a bárkán című ze-
nés mesejátékot láthatja a közönség.  
A színház kezdeményezéséhez csatla-
kozott az elmúlt évben és az idén is 
a Kecskeméti Földhivatali Főosztály és 
Földhivatali Osztály, munkatársaik az 
előadás után édességgel ajándékoz-
zák meg a gyerekeket.

Tizenkét 
bűncselekmény
Lopás vétség, lopás bűntett és csalás 
bűntett kísérlete miatt is nyomoznak 
a rendőrök egy 17 éves kecskeméti 
fiatal ellen. A srác a gyanú szerint az 
Epreskert utca két házába is betört, 
valamint a Csokor utca egyik nyitott 
házába is belopódzott. Többek közt 
arany ékszereket, hordozható TV-DVD 
lejátszót is ellopott, de nem hagyta 
ott a szegélynyírót sem. Korábban egy 
ismerőse telefonját is meglovasította 
a Gát utca egyik házából. A nyomozás 
során kiderült, hogy öt autót is feltört 
és egy nyitott kocsiból is elvitte az 
értékeket. Egy lopott bankkártyával 
pénzt is megpróbált felvenni. Minde-
mellett két egymáshoz láncolt biciklit 
is ellopott az egyik áruház tárolójából.  
Összesen 12 bűncselekmény gyanúja 
miatt vették őrizetbe a fiút, és kezde-
ményezték előzetes letartóztatását.

Olwassunk 
Wass Albert 
műveiből!
Wass Albert tiszteletére a magyar-
lakta területeken – immár hetedik 
éve – egy időben, településenként 
egy helyszínen felolvasnak műveiből. 
A Hírös Rovókör invitál minden ked-
ves érdeklődőt, szombaton 10-től 19 
óráig a Hírös Agórába, hogy hallgassa 
meg és ha felolvasni is szeretne, akkor 
olvasson fel kedves részletet bármely 
Wass Albert műből.

A kecskeméti vállalkozók akár 8-10-15 éves 
futamidejű kölcsönt is kaphatnak  
az új gazdaságfejlesztési alaptól

Terítéken van a Kecskeméti Repülőtér 
polgári célú hasznosítása is

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Cégünk takarítási feladatainak
koordinálására keresünk

szolgáltatásvezetőt.
Agilis, jó szervező és problémamegoldó képességgel 

rendelkező, emberek irányításában jártas 
munkatárs jelentkezését várjuk.

B-kategóriás jogosítvány követelmény, takarítói végzettség, 
ill. takarítói tapasztalat előnyt jelent.

Jelentkezni az e-mail-címünkre

munkatars999@gmail.com küldött
önéletrajzzal, telefonszám megadásával lehet.

Új autót
mindenkinek!

Részletek a márkakereskedésekben. 

LADA Granta Sedan
most 1.999.000 Ft!

A feltüntetett árak az áfát és regisztrációs adót tartalmazzák. Vegyes fogyasztás: 
6,4 – 7,1 (liter/100 km). CO2 kibocsátás: 148 – 164 (g/km). A fotó illusztráció.

LADA Tormási
Kecskemét, Külső-Szegedi út 100.
+36 76 502 900  
info@ladatormasi.hu   
www.ladatormasi.hu

Közgyűlés: fókuszban a betelepítési kvóta
Idei első ülését tartotta február 
18-án Kecskemét közgyűlése. A 
grémium majdnem harminc napi-
rendi pontot tárgyalt, ezek közül a 
leglényegesebbekből, illetve a leg-
több vitát kiváltókból állítottunk 
össze egy csokorra valót.

Kecskemét nem kér 
a migránsokból
Salacz László országgyűlési képviselő 
azzal vezette fel a döntés fontosságát, 
hogy egyszer már győzött Magyaror-
szág a migráció kezelésében, most 
azonban újabb akadállyal találkozott: 
az unió döntésével, amelyet bírósá-
gon támadott meg. Szerinte sok baj 
van a beléptetési kvótával. Ezen a 
napirenden vitatkozott legtöbbet a 
közgyűlés, itt voltak a legkeményebb 
hozzászólások is. Az MSZP például 
azzal érvelt, hogy nem lehet a mene-
külteket összemosni a bevándorlókkal, 
még inkább nem a bűnözőkkel. Mivel 
azonban a felvezetőben is terroristák-
ról, köztörvényes bűnözőkről beszél-
tek a migráció kapcsán, nem tudnak jó 
szívvel szavazni. Dobos József szerint 
ebben a kérdésben nincs is jó döntés. A Jobbik 
egyetért azzal, hogy ne kelljen befogadni olyan 
családokat, akik nem itt akarnak boldogulni. A 
párt szerint is veszélyes lenne a kvóta. Falusi 
Norbert, az LMP képviselője azt mondta: ha a 
kvótáról azért kell szavazni Kecskeméten, hogy 
a helyi közvélemény is elmondhassa a vélemé-
nyét, akkor tegyék ezt meg Paks fejlesztéséről, 
az egészségügyről és az oktatásról is. Szőkéné 
Kopping Rita a DK részéről úgy vélte, felesleges 
arról szavazni, amiről már döntött az ország-
gyűlés. Szeberényi Gyula Tamás erre válaszolva 
azt mondta: ez nem igaz. A város másik ország- 
gyűlési képviselője zárta a témát. Zombor Gábor 
szerint még fontos lehet, hogy Kecskemét ki-
mondta: nem kér a kvótából. A testület végül 18 
igennel elutasította a betelepítési kvótát. Négy 
képviselő nem szavazott.

Elfogadták a város  
sportkoncepcióját
Elkészült Kecskemét 2020-ig szóló sportkoncep-
ciója, amelyet el is fogadott a közgyűlés. A 43 
oldalas dokumentumot a Sport Munkacsoport 
készítette el, együttműködve a város ismert 
sportszaktekintélyeivel, vezetőivel. A célokat és 
az alapelveket kilenc pontban rögzítették. Ezek 
között szerepel egyebek mellett a sportlétesít-
mények működtetésének átláthatóvá tétele, 
valamint a városmarketing erősítése is a nem-
zetközi események Kecskemétre csábításával. 
A sportkoncepció főként ajánlásokat fogalmaz 
meg, azonban konkrétumok is találhatók benne.  
Ilyen például az, hogy a Stadion Nonprofit Kft. 
– amely eddig a Széktói Stadiont üzemeltette – 
megszűnik, és funkcióját a Hírös Sport Nonprofit 
Kft. veszi át. A közgyűlésen elfogadott doku-
mentumban szó van a tervezett fejlesztésekről, 
a Széktói Stadion felújításáról, az atlétika cent-
rum megépítéséről és a régi városi uszoda átala-

kításáról is. A koncepció szerint három kiemelt 
sportág lesz a 2016 és 2020 közötti időszakban 
Kecskeméten: a labdarúgás, a férfi kosárlabda és 
a férfi röplabda. Ezek önkormányzati támogatása 
tételesen megjelenik az éves költségvetésben, a 
többiek pedig a Városi Támogatási Programon 
keresztül juthatnak anyagi forráshoz. 

Mekkora a közgyűlés  
karbonlábnyoma?
A legutóbbi ülésen a képviselők több mint há-
rom és fél órán keresztül dolgoztak a városháza 
dísztermében. Ez alatt ment a világítás, a hango-
sítás, és előzetesen nagy mennyiségű dokumen-
tumot is kinyomtattak. Az önkormányzat most 
arra kíváncsi, hogy egy közgyűlés egy napja 
mekkora széndioxid-kibocsájtást eredményez, 
tehát hogy mekkora a képviselőtestület úgyne-
vezett karbonlábnyoma. A felméréssel – ame-
lyet idén végeznek az ülések során – a Green-
dependent Intézet Nonprofit Közhasznú Kft.-t 
bízták meg. A közgyűlési tájékoztató szerint az 
önkormányzat elismeri közös felelősségünket 
a klímaváltozás megelőzésében, ahhoz való 
alkalmazkodásban, valamint a fosszilis erőfor-
rásokkal való takarékosságban, és ennek mind-
annyiunkat érintő következményeit meg kíván-
ja előzni. Éppen ezért a karbonlábnyom-mérés 
eredményeként pontosan annyi őshonos fát 
fognak majd elültetni, amellyel semlegesíthető 
a klímaváltozásra gyakorolt negatív hatás. 

Ismét pályázunk az Európa 
Ifjúsági Fővárosa címre
Támogatja a közgyűlés, hogy Kecskemét újra 
indulhasson az Európa Ifjúsági Fővárosa címért, 
ezúttal a 2019-esért. A tavalyi megméretteté-
sen indult először a város, és bár nem lett nyer-
tes, mégis az egyik legerősebb pályázatot nyúj-

totta be az öt döntőbe jutott pályázó közül. A 
2009 óta elnyerhető Európa Ifjúsági Fővárosa cí-
met az a település kaphatja meg, amely kiemelt 
kulturális és közösségi programokat szervez, és 
ezekkel a későbbiekben modellként szolgálhat 
más európai városok számára. Az angol nyelvű 
pályázatot február 28-ig kell benyújtani és egy-
ben 300 eurót befizetni. Ha Kecskemét tovább 
jut, akkor újabb 700 eurót kell befizetni. Április 
végén megnevezik a döntőbe kerülő öt várost, 
novemberben pedig a nyertest.

Komposztáló kapható!

A Városgazdasági Kft. március 15-ét követően in-
gyen oszt ki négyezer házi komposztálót, ame-
lyeket pályázaton nyert el Kecskemét. Az igénye-

ket az önkormányzati képviselőknél 
lehet jelezni. A közgyűlésen ezt kifogá-
solta Király József, az MSZP frakcióve-
zetője. A kérdésre reagálva Szeberényi 
Gyula Tamás alpolgármester elmond-
ta: azért a választókerületi képviselők 
gyűjtik a kéréseket, mert ők ismerik 
legjobban a területüket. Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester hozzátet-
te: nemcsak gyűjteni kell az igényeket, 
hanem segíteni, magyarázni és tájé-
koztatni is. Ez pedig képviselői feladat, 
amelybe akár az ellenzéki város atyák 
is bekapcsolódhatnak. A kertes ház-
ban élők kaphatnak komposztálót, és 
vállalniuk kell a használatát, 5 éven 
keresztül. A háztartásban keletkezett 
zöld hulladékból három hónap múlva 
trágyázásra alkalmas anyag keletkezik 
a komposztálóban.

Módosítanák  
a Kecskeméti Fürdő 
finanszírozását
A közgyűlés megszavazta, hogy a város 
vezetése vizsgálja meg a Kecskeméti 
Fürdő esetében a lízingszerződés mó-
dosításának, forintosítosának vagy egy 

új hitelszerződés megkötésének lehetőségét. 
Bogasov István, a Sport Munkacsoport veze-
tője ezzel kapcsolatban lapunknak elmondta: 
amikor Kecskemét önkormányzata felépíttette 
a Kecskeméti Fürdőt, az akkori legoptimálisabb 
finanszírozási lehetőséget választotta. Ez a beru-
házás időszakában a deviza alapú hitel igénybe 
vétele volt. A helyzet azonban ezzel kapcsolat-
ban azóta jelentősen változott, ezért döntött a 
közgyűlés a finanszírozás módosítása mellett. 
Bogasov István hangsúlyozta: a felállított három 
alternatíva közül kell kiválasztani, hogy melyik a 
legelőnyösebb Kecskemét számára. Ehhez meg 
kell várni azt a pillanatot, amikor a deviza ala-
pú hitelt a legjobb feltételekkel, hosszabb időre 
előrelátható, fix kamatokkal lehet forintosítani.

 Sipiczki Sándor
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Szentesi Éva író, a WMN magazin szerzője egymás után kétszer győz-
te le a méhnyakrákot, annak ellenére, hogy az orvosok 20 százalék 
esélyt adtak neki. Azóta köszöni, jól van, annyira, hogy életmentő 
műtétének második évfordulóján megjelenik első könyve „Hamvaim-
ból” címmel. Szentesi Évit a kecskeméti Ladies Klub látta vendégül 
szombat este. Ezen apropóból beszélgettünk vele, valamint a klub 
alapítójával, dr. Líska Katával.

Puha Éva

– Szentesi Éva két éve és most. Mi 
az, ami gyökeresen megváltozott? 

– Nyugalom költözött az életembe. 
Ezerszer nyugodtabb vagyok, higgad-
tabban állok a mindennapokhoz, az 
emberekhez a munkához. Ez pedig azt 
eredményezi, hogy nincs kiemelkedő 
mértékű stressz az életemben. Ha egy 
probléma szembejön, akkor nem fog 
el a pánik, hogy mi lesz most? Ha egy 
ilyen sztorin túl vagy, ennyire közel a 
halálhoz, akkor nem jön az életben 
olyan dolog, ami meg tud ijeszteni. 
Persze tudjuk, hogy mindenki meghal 
egyszer, de azért nem mindegy, mikor, 
és hogy előtte mennyit élt. 

– Miért félnek az emberek beszélni 
a rákról? 

– A halál miatt. Még mindig az az ál-
talános közvélekedés, hogy nem lehet 
gyógyítani a rákot. Pedig lehet, csak 
ki kell állni és el kell mondani, hogy 
hogyan. Nyilván nem azt állítom, hogy 
csak az én módszerem, az én orvosom 
a jó, hiszen minden eset más és más. 
Valakinek a kineziológia segít, vagy az 
orvosi kezelést egészíti ki alternatív 
terápiákkal, pszichológussal. A 20-30 
évvel ezelőtti beidegződések, a be-
tegségtől való zsigeri félelem ma is él 
az emberekben – de akkor még nem 
volt ilyen fejlett a világ. Ezt hozzuk 

magunkkal az előző generációkból. 
Gondoljunk csak arra, voltak, akik úgy 
éltek le egy életet egymás mellett, 
hogy soha nem beszélgettek. 

– Az új kampánynak, amit az orvo-
soddal kezdtetek el, mi az elsődleges 
célja? A prevenció, a segítségnyújtás, 
a figyelemfelkeltés? 

– Majdnem ebben a sorrendben. 
Ez a kampány már akkor dédelgetett 
álmom volt, amikor a kezelés zajlott. 
Szoktam is mondani az orvosomnak, 
biztos azért gyógyított meg, hogy le-
gyen, akivel előad (nevet). Ő egy olyan 
habitusú ember, aki tűzön-vízen át 
segíteni akar az embereknek. Sokan 
nem tudják, hogy a méhnyakrák, ha 
időben felfedezik, nagyon jól gyógyít-
ható akár rendszeres kezeléssel. Így 
abban maradtunk, hogy amint jól va-
gyok, leülünk beszélni. Azon túl, hogy 
én folyamatosan írtam a betegségről, 
a negatív leletek után elkezdtünk egy 
előadássorozatot, ahol olyan kérdé-
seket lehet feltenni, amit egyébként 
máshol nem tudsz. Sokszor találkoz-
tam olyan orvossal, aki nem szereti, 
ha a beteg kérdez. 

A történetem elején félrekezeltek, 
méhszájsebbel. Méhnyakrák helyett. 
Hiába jártam orvoshoz, hiába voltak 
leletek, nem tudtam senkivel kommu-
nikálni. Meg sem fordult a fejemben 
28 évesen a rák. 

– A lelki okoknak utánamentél?
– Igen. Mivel méhnyakrákom volt, 

így egyértelműen a nőiség területén 
kellett keresnem a lelki okokat. Egé-
szen odáig vissza kellett mennem, 
hogy a szüleim elváltak. Hárman vol-
tunk lánytestvérek és apuval marad-
tunk. Anyával alig volt kapcsolatom, 
ezért az anyaképet, a női mintát so-
káig tagadtam. Szóval egészen régre 
vezethető vissza. Az ember szép las-
sú munkával „megcsinálja” magának 
a betegséget. Sok éven át alakul ki, 
nem egyik pillanatról a másikra leszel 
rákos. 

– Hogy vagy most?
– Jól. Nagyon jól. Boldog vagyok és 

kövér (nevet). Az orvosom jól ismer, 

amikor felhívott a negatív eredmény-
nyel örömmámorban úszva, az vala-
hogy így zajlott: „Éva, minden eltűnt, 
minden szuper, egy nagyon apró folt 
maradt, de az sem mutat sejtburján-
zást. Most már csak az agyadat kell 
megműteni.” 

Dr. Líska Katalin, a Ladies Klub 
megálmodója:

– Mi a Ladies Klub alapgondolata? 
– „A nő a szín, a férfi az ecset”, 

ahogy Hermann is mondta. 
A Ladies egy kecskeméti női közösség. 
Eddigi tapasztalataim jól mutatják, 
mekkora szüksége van a nőknek a mély 
beszélgetésekre. A kommunikáció szá-
mukra a legjobb terápia ahhoz, hogy 

feltöltsék rejtett „energiakészleteiket”. 
Ebből kiindulva, háromhavonta szerve-
zünk klubesteket, melyekhez mindig 
új témák társulnak. Lehetőségeinkhez 
mérten minden alkalommal hívunk 
közénk olyan példaértékű Nőt, aki 
kapcsolódik az adott témához. Aho-
gyan a témát és a beszélgetőpartnert, 
úgy a környezetet és a vendéglátást is 
igényesen választjuk ki – megőrizve a 
közösség exkluzivitását. Az eddig el-
hangzott témák, amelyeket körül jár-
tunk: önismeret, példaképek, női utak, 
család, párkapcsolat, kihívások, siker.

– Miért pont Szentesi Évi a ma esti 
vendége a Ladiesnek? 

– Az élet számos területén talá-
lunk olyan inspiráló embert, akikre 
felnézhetünk – kortól, nemtől, foglal-
kozástól függetlenül. Mondanivalója 
mindenkinek van, ezeket a tapasztala-
tokat szeretnénk megosztani egymás-
sal. Másfél éve született meg a fejem-
ben a gondolat, amikor magánéleti 
tragédiák után elkezdtem beszélgetni 
Szentesi Évivel, hogy egyszer lesz egy 
ilyen klubestünk. Nagyon hasonló a 
gondolkodásunk, a betegségek lelki 
okairól és az „ép testben ép lélek” 
elméletéről. Így nem is volt kérdés, 
hogy amint lehetőség adódik, meg-
hívjuk Kecskemétre. 

28 éves vagyok és rákos!

Szentesi Éva író, szerkesztő, je-
lenleg a WMN magazinnál publikál 
rendszeresen, alapítóként. 2 évvel 
ezelőtt kezdte el a méhnyakrák 
elleni kampányát, mert ő maga 
egymás után kétszer győzte le a 
kórt. A története példájával arra 
szeretné felhívni a figyelmet, hogy 
meg lehet gyógyulni a betegség-
ből. Orvosával, dr. Bahrehmand 
Kiarash szülész-nőgyógyász főor-
vossal közös misszióként indítot-
tak kampányt és előadássorozatot 
a méhnyakrák ellen.

Dr. Líska Katalin 5 éve él 
Kecskeméten. A Kecskeméti 
Főiskolán tanít, gépészmér-
nökként doktorált. Hogy ki-
csit lágyítsa a férfias szakmát 
és kiélje ízig-vérig női énjét, 
Homoki Eszter barátnőjével 
létrehozta a Ladies Klubot, 
ami egy kötetlen, nyitott kö-
zösség. Tagjai hisznek a pozi-
tív életszemléletben és abban, 
hogy mindig van kiút. 

KEZDENÉM ÚGY, MINT EGY ANONIM KLUBBAN

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Szentesi Éva írónő (balról) 
a Kecskeméti Ladies Klub meghívására 
érkezett városunkba. Dr. Liska Katalin 
(jobbra) vendéglátóként moderálta  
a beszélgetést
Fotók: Puha Éva
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Rákóczi út 30-34. 

Kecskemét felújított főutcáján, 
a Rákóczi úton, 216 m2 alapterületű, 

80 m2 használható pincével, kiszolgáló 
helyiségeket is magába foglaló, portálos 
kialakítású, többfunkciós tevékenységre 
alkalmas üzlethelyiség kiadó.

Kossuth tér 6-7.

Városközpontban forgalmas helyen, 
a Lordok Passage-ban, 60 m2 alapterületű, 
körben portálos, kiszolgáló helyiségeket is 

magába foglaló 
üzlethelyiség kiadó.

Arany J. u. 6.

A város főterének közelében, 
177 m2 alapterületű, portálos kialakítású, 

jó parkolási lehetőséggel, patinás társasház 
földszintjén üzlethelyiség kiadó.

Rákóczi út 4. 
(volt Szigma áruház)

Kecskemét felújított főutcáján, a Rákóczi 
úton, 647 m2 + 170 m2 pince alapterületű, 
kiszolgáló helyiségeket is magába foglaló, 
portálos kialakítású, impozáns, többfunkci-

ós tevékenységre alkalmas 
üzlethelyiség kiadó.

ÉRDEKLŐDNI: 06-30/3-717-258

Miből él egy börtönviselt milliárdos?
Szinte kitapintható a szeretet az 
akasztói szabaduló-mulatságon. 
A 90-es évek legendás vidéki 
vállalkozója, mondhatnánk, öreg 
bikája, még sincs jó passzban 
az Öreg Bikában. Talán a börtön 
vagy a hasnyálmirigybaj lesz az 
ok, esetleg az elszelelt, dicső 
múlt káprázata, de még való-
színűbb, hogy a baljós jövő teszi 
tekintetét távolodóvá… 

Vandlik János

Hívek és újságírók 
a fehér asztalnál
Vendégek és újságírók szemeinkkel 
egymást, szánkkal pedig a filézett 
sziki pontypörköltet kóstolgatjuk.  – 
Ebbe’ nem találtál szálkát, ugye? Ez 
versenymenü!… Országos bajnok vol-
tam vele. Jóskához méltó étel, nagyon 
szereti – az est szakácsa, egy joviális, 
hatvan körüli nehézgépkezelő szavai 
ezek. Ő is ott volt gépével a stadion 
építésénél. Nem gengszterek vagy 
bűnözők, hanem tisztes falusiak jöt-
tek össze tucatnyian az akasztói Öreg 
Bikában a frissen kiszabadult Stadler 
Józsefet ünnepelni.

„Jóska” keveset beszél, halkan 
eszik, kevés rozéfröccs – néha körbe-
pillant, hogy honnan lesik a kamerák. 
Akkor élénkül fel kicsit, amikor a Fó-
kuszra kapcsolják a tévét, és a szaba-
dulásáról szóló anyag elindul.

Még a polgármester is tiszteletét 
tette: – Kaptam egy meghívást a mai 
estére, nem is tudtam, hogy sajtó-
nyilvános, de nem zavar bennünket. 
Örülünk, hogy Józsi megjött! Vannak, 
akik nagyobb bűnt követtek el ebben 
az országban… Szerintem megelőzte 
a korát, a hozzá jutott közpénzekből 
stadiont épített – ma az állam is ezt 
csinálja. Persze azt is el tudom fogad-
ni, hogy a bíróság a törvények alapján 
így döntött… – mondja Suhajda An-
tal, Akasztó első embere. Hozzá teszi 
azt is, hogy határon innen és túl senki 
előtt nem ismeretlen Akasztó neve, és 
ez nagyrészt Stadlernek köszönhető, 
aki ikonja volt a településnek.

Ma már az ikon színei megfakul-
tak, csak a glória élénk a feje körül, 
érződik a kocsmai hangulaton. Stadler 
József kisnyugdíjából él, ennek egy ré-
sze azonnal megy is a NAV-hoz. A te-
lepülés az erkölcsi támogatáson kívül 
mást nem ad neki, „ikon-nyugdíj” nem 
létezik, a polgármester elmondja, 
nem tud kivételezni senkivel, de Jóska 
nem is kért segítséget.

Miből él egy börtön-
viselt milliárdos?
Az egyik helyi vállalkozó a nagy mecé-
nása, ő adott neki egy irodát, ahol most 

lakik Akasztón, ő ment érte a börtönbe, 
vitte Szegedre az életmentő műtétre – 
mi kell még, tényleg barát az ilyen…

„Kaptam egy irodát a fő utcán, van ott 
egy kis szoba. Ha rosszullétek jönnek, le 
kell feküdnöm. Most se érzem jól magam, 
azért nincs is olyan jó kedvem… Ahogy be-
vonultam, másfél év után úgy megromlott 
az állapotom, hogy a szenvedés miatt 10-
12 évnek éltem meg. Lefogytam negyven-
két kilóra. Egyszerűen nem értettem, hogy 
miért vagyok én ott. Lelkileg és fizikailag is 
tönkre tett…” (Stadler József)

Akasztó csillagszemű 
juhásza
A többiek is kiállnak Jóska mellett, 
hiszen munkahelyeket teremtett, már 
a 90-es években európai színvonalú 
stadiont épített, a haldokló gazdasá-
gok termékeit felvásárolta, és öntötte 
az aranyháromszög termékeit, zöld-
séget, bort az akkoriban még ugyan 
ciki, de valójában feneketlen orosz 
piacba. Azt suttogják egyébként, hogy 
épp azoknak állt az útjában, akik azt 
várták, hogy az általa így megmentett 
vállalatok végre tönkremenjenek, és 
fillérekért privatizálhassák. Legen-
dás jótevő Akasztón. Valóságos népi 
mesehős ő, az egykori juhász, egy 
valóságos csillagszemű juhász, aki 
most a nagy betegség és balul elsült 
vállalkozások keresztjét hordozza. 
Ez az összejövetel alaphangulata. – 
Van vagy harminc újságíró barátom, 
a saját születésnapomon is itt mulat-

tak…” – no, ez a magyarázat a nagy 
sajtóérdeklődésre. Ezt állítja ugyanis 
a hely tulajdonosa, aki Stadler-stadi-
on ide-oda, nagy fradista. És valóban, 
egy ismert médiaszemélyiség dobta 
szét kérésére a meghívót. Jöttek is az 
újságok, tévék, hírportálok ki-ki saját 
vérmérsékletéhez és profiljához mér-
ten faggatta a hálás bulvártémát adó 
Stadlert.

„Megmondom őszintén sokkalta jobb, 
ha megkeresnek, mintha önmaguktól ír-
nak, mert néha olyan hülyeségek le van-
nak írva, maradjunk annyiban, hogy köze 
nincs a valósághoz. Ha meg nyilatkozik 
az ember, akkor van annyi betyárbecsü-
let, hogy azt írják le, amit mondtam. Én 
meg nem szoktam hazudozni…” (Stad-
ler József)

Ízelítőül csak néhány kérdés: „Hova 
ásta a pénzt?; Tudna-e még nőt ágyba 
vinni?;  Gyarapodott-e a börtönben legen-
dás szexuális trófea-gyűjteménye?” Per-
sze egy csomó komoly is volt köztük, 
és közben precízen ügyel arra, hogy 
az alapítványát mindenkinél reklá-
mozza.

„…Lelkesedés van, ismeretség 
van, majd meglátjuk. Tényleg, azt 
leírhatnád, hogy van egy alapítványom, 
hátha küldenek 1%-ot a Stadler Alapít-
ványnak. Azt a pénzt se magamra aka-
rom, hanem a köz javára. Például lehet, 
hogy esetleg, ha eljutok odáig, akkor az 
utánpótlás-nevelést segíteni és hasonlók. 
Ha már ennyit kaptam ezért a fociért, 
akkor hadd legyen hepiend a vége.” 
(Stadler József)

Csak nem ereszti 
a focit...
A stadion egyébként most egy fel-
számoló cég tulajdonában van, nincs 
benne semmi. Csak romlik, romlik, 
bár a polgármester szerint nem annyi-
ra, mint ahogy a média beállítja. Úgy 
gondolja, két-háromszáz millióból fel 
lehetne újítani, és akkor a 24 hotelszo-
bájával itt is lehetne csinálni egy labda-
rúgó akadémiát.

„Hátha egy-kettő tehetség megint kinő, 
ahogy a Stader FC-ben is kinőtt, Jeremejev, 
Nicsenko, Dragoner itt lett válogatott – 
nem kellett szégyenkezni… Soknak a neve 
be sem ugrik, mert kaptam két agyvérzést 
is bent…” (Stadler József)

Bizony, azt az aranykort nehéz feled-
ni egy Akasztó nagyságú faluban. – A 

mai napig szeretik – száll be a dicsérők 
kórusába az egyik vendég. – Nagyon 
sok embernek adott munkát. Rosszul 
sült el az egész, remélem, hogy ebből 
most már tanult. Mondják, hogy talán 
még mindig van egy 400 milliós pere…

Sajnos így van, már a buli másnapján 
a Kecskeméti Törvényszékre volt meg-
idézve, újabb börtön lóg a levegőben, 
költségvetési csalásért és közokirat-ha-
misításért.

„Bízok benne mindenféleképpen, hogy 
nem fognak elítélni, mert nem csinál-
tam semmi olyat, amivel megkárosítot-
tam volna a költségvetést. Ennyi börtön 
és betegség után nem olyan könnyű a 
helyzetem, elvették az életem, a börtönnek 
köszönhetően összesen hét év volt. Úgy 
érzem, hogy nem szolgáltam rá. Nem 
bírnám ki, ha még egyszer bekerülnék.” 
(Stadler József)

A Stadler-sztori
Stadler József, a kilencvenes évek 
nagy „aranyásója” juhászként kezd-
te, majd gyapjúval, bőrrel kereske-
dett. Az első nagy, legendás dobása 
az volt, amikor hírét vette, hogy 
felemelik a sörösüvegek betéti díját, 
nagy felvásárlásba kezdett, és saját 
állítása szerint 60 milliót keresett a 
bolton 1991-ben. Aztán jött az orosz 
biznisz, egy „hadiflottányi” kamion-
nal szállította az élelmiszert keletre. 
A legnagyobb botrány az volt kö-
rülötte, amikor a hírek szerint Az 

utolsó vacsora című freskó után is 
visszaigényelte az áfát (állítólag egy 
Leonard nevű ukrán festő „Az utol-
só táncmulatság” című festményét 
vásárolta meg, ennek a cirill-betűs 
címét fordították félre.) A kilencve-
nes években építette fel az akasztói 
futballstadiont, létrehozta a Stadler 
FC-t. Egyszer csecsen bűnözők elra-
bolták, megkínozták, állítása szerint 
100 milliót kaszáltak érte. 1998-ban 
került először börtönbe, majd há-
rom szakaszban összesen hét évet 
töltött a rácsok mögött különféle 
gazdasági bűncselekmények miatt.

Az akasztói „csillagszemű juhász”,  
Stadler József keserédes szabadulóbulija  

az Öreg Bikában
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Az előző lapszámban megjelent 
„A tolvajlás kifinomult művésze-
te” című írásunk kapcsán tele-
fonált egy idős hölgy, mondván, 
a leírtak alapján nagyon gyanús 
számára, hogy őt is hasonló mó-
don próbálják átverni. A cég nem 
ugyanaz, de a módszer kísérte-
tiesen hasonló. Az első negyven-
ezer forint már a megbízottnál, 
aki arra hivatkozott, hogy az 
Európai Uniótól utasítást kaptak 
a fa nyílászárók szigetelésére, 
javítására. Mit lehet tenni?

Egy mondatban: ha egy ismeretlen 
cég képviselője becsönget, és szolgál-
tatást kínál, ne fogadják el a felkínált 
lehetőséget, semmiképp ne írjanak 
alá szerződést addig, míg egy kicsit is 
bizonytalanok! Bizonytalanságra ad-
hat okot, ha

– az illető nem hagy időt arra, hogy 
átolvassa, hogy telefonon segítséget 
kérjen a szerződés értelmezéséhez, 

– ha nem akar egy példányt átadni 
azért, hogy legyen ideje azt egy 
családtaggal, ismerőssel értelmezni 
aláírás előtt, 

– ha azonnali választ, aláírást és 
előleget kér,

– ha ön által ismeretlen jogszabá-
lyokra, törvényekre hivatkozik, és 
állítja, ezeknek kötelező megfelelnie.

Hivatalos szerveknél utánajártunk, 
mit tehet ilyen esetben a hatóság, és 
mit a fogyasztó.

Récsányi Ilona osztályvezető, 
Bács-Kiskun Megyei Kormányhivatal   
Műszaki Engedélyezési és Fogyasztó-
védelmi Főosztály, Fogyasztóvédel-

mi Osztály: A fő probléma az, hogy 
többnyire időskorúakat keresnek meg 
és vesznek rá a szerződés aláírására. 
Meglehet, hogy az adott szerződés 
tisztességtelen feltételeket tartalmaz, 
viszont, ha már aláírja a fogyasztó, és 
át is ad egy bizonyos összeget, akkor 
a szerződés mindenképp létrejön. Eb-
ből eredően, ha a fogyasztónak bármi-
lyen jellegű gondja akad (rájön, hogy 
csalás áldozata, nem azt kapja, amit 
ígértek, stb.), és szeretné visszakapni 
az előleget vagy a vételárat – ám ezt 
elutasítja a cég –, akkor ezt, mint min-
den más jellegű szerződés esetében 
peres úton tudja érvényesíteni. A bí-

rósági eljárás előtt egy lehetőség van 
még, a Békéltető Testület, mely peren 
kívül, úgynevezett alternatív vitaren-
dezési módként tud eljárni. 

Mit tehet a Fogyasztóvédelmi Ha-
tóság? Azt vizsgálja, hogy milyen szó-
beli tájékoztatást nyújtott az adott 
cég, milyen információk tudatában 
köttetett meg az adott szerződést. El-
hangzott-e a megfelelő tájékoztatás, 
kapott-e bármilyen tájékoztató anya-
got. De a szerződés létjogosultságát 
(hogy megfelelően jött-e létre), illet-
ve az abból eredő igény elintézésére 
Békéltető Testület vagy bíróság előtt 
van mód. 

Dr. Horváth Zsuzsanna, a Bács-Kiskun 
Megyei Békéltető Testület elnöke: A 
Békéltető Testület elsődleges felada-
ta, hogy – ha egy vállalkozás és egy 
fogyasztó megkötött egy szerződést, 
de a vállalkozás nem, vagy pedig hi-
básan teljesítette az abban vállaltakat, 
a testület lefolytatja a fogyasztó által 
nálunk kezdeményezett eljárást. Az 
elsődleges célunk, hogy egyezséget 
köttessünk a vállalkozás és a fogyasz-
tó között. Ha nem tudtak egyezséget 
kötni, akkor az eljáró tanács egy aján-
lást ad arra vonatkozólag, hogy ezt 
a fogyasztói jogvitát hogyan lehetne 
rendezni. Olyan esetekben, ha egy 

vállalkozás nem hajtja végre a mi aján-
lásunkat, arra van lehetőségünk, hogy 
nyilvánosságra hozzuk a cég nevét a 
honlapunkon, de akkor már lehet a 
sajtón keresztül is.

Fontos! Ha a fogyasztót keres-
ték meg, és nem ő ment és rendelte 
meg az adott szolgáltatást, akkor az 
üzleten kívül kötött szerződésnek 
minősül! A fogyasztónak ebben az 
esetben van egy olyan joga, hogy a 
szerződés aláírásától számított 14 
napon belül ettől a szerződéstől min-
denféle indoklás nélkül elállhat. 

Ha nem telt el tizennégy nap az 
aláírás óta, a fogyasztónak írnia kell 
egy tértivevényes levelet, hivatkozva 
erre a tizennégy napos, indoklás nél-
küli elállási lehetőségre. Ez az egyet-
len olyan dolog, amivel a szerződé-
ses kapcsolatból valaki ki tud lépni. 
Az üzleten kívül kötött szerződések 
ugyanis mind arra mennek ki, hogy 
a fogyasztókat megtévesszék, olyan 
dolgokat állítva, melyek nem igazak. 

Mit tehet tehát az ember, akit ki-
szemeltek a csalók, akik becsönget-
tek hozzá?

1. Nem írja alá a szerződést, és nem 
ad pénzt sem!

2. Telefonál családtagnak, ismerős-
nek és segítséget kér.

3. Ha aláírta, 14 napon belül visz-
szavonhatja, úgy, hogy tértivevényes 
levelet küld a cégek.

4. Ha túllépte a 14 napot, megke-
resi a Békéltető Testületet, mely segít 
abban, hogy a szerződésben vállaltak 
maradék nélkül teljesüljenek.

5. Ha a BT nem hoz eredményt, már 
csak a bíróság segíthet. Csenki

Csaló házalók Tizennégy napon belül még meg szabadulhat  
A GYANÚS SZERZŐDÉSTŐL!

Hogy utólag ne bánjon meg semmit: kérjen segítséget  
ismerőstől, rokontól, ha bizonytalan.

Képünk illusztráció

Környezettudatosság az informatikában is
A KECSKEMÉTI TERMOSTAR Hőszolgáltató Kft. a korszerű szemlélettel, 
a legmodernebb tervezési, vezetési, informatikai, ellenőrzési rendsze-
rek segítségével érte el eddigi eredményeit és valósítja meg kitűzött 
céljait. A társaság stratégiájában kiemelt elemként szerepel a kör-
nyezettudatosság, amit nemcsak alaptevékenységükben, a távhőszol-
gáltatásban tartanak szem előtt, hanem például az informatikában 
is. Hogy ez mit jelent, arról B. Kovács Norberttel, a TERMOSTAR Kft. 
informatikusával beszélgettünk.

– Cégünk évek óta sikeresen alkal-
mazza szervertermi környezetben a 
virtualizációt, így ezzel magas adat-
biztonságot és jelentős villamosener-
gia-megtakarítást ér el – hangsúlyozta 
B. Kovács Norbert. – Szükség is van 
ezekre a megoldásokra, hiszen szá-
mos olyan szolgáltatást használunk és 
biztosítunk külső partnereinknek is, 
amelyek nagy kapacitást igényelnek. 
Új szolgáltatásainkhoz pedig köny-
nyedén tudunk virtuális erőforrást 
biztosítani, így elősegítve az előzetes 
tesztelési folyamatokat és a gyors be-
vezetés lehetőségét.

– Az említett törekvéseik megva-
lósítása érdekében milyen újabb inf-
rastrukturális fejlesztéseket végeztek 
az elmúlt időszakban?

– A Szultán utcai telephelyünkön 
2015-ben kialakítottunk egy újabb 
szervertermet. Sok, előzetes ter-
vezés előzte meg a beruházást. A 
cél az volt, hogy a későbbiekben 
könnyedén bővíthető legyen, illesz-
kedjen a KECSKEMÉTI TERMOSTAR 
Hőszolgáltató Kft. távfűtésfejlesztési 
stratégiájához, és külső cégeknek is 
tudjunk megfelelő szolgáltatást nyúj-
tani. A tervezésnél figyelembe vettük 
a saját igényeinket, az eddigi saját 
és máshol látott tapasztalatokat, al-
kalmazkodtunk a hely adottságaihoz, 
és szem előtt tartottuk a rugalmassá-
got. Jövőbeli partnereink választhat-
nak majd a szerver hosting, virtual 
szerver hosting, vagy akár komplett 

rack szekrény elhelyezése között. Az 
így bevezetésre kerülő új szolgáltatá-
sok növelik cégünk tevékenységi kö-
rét, és az ezekből származó bevétel 
pedig hosszú távon hozzájárulhat a 
tervezett fajlagos költségcsökken-
tésekhez. Ehhez kapcsolódóan, je-
lenleg az utolsó simítások zajlanak, 
a saját informatikai rendszerünk 
beüzemelése zajlik. Telephelyeinket 
saját optikai hálózat köti össze, így 
a rendelkezésre álló átviteli kapacitá-
sunk szinte végtelen. Ehhez kapcso-
lódóan 2015-ben egy jelentős belső 
hálózati fejlesztést hajtottunk végre. 
Hálózati eszközeinket minden szin-
ten egységesítettük, és ehhez egy 
remek, nemzetközileg is elismert 
termékcsaládot választottunk.

– A legkorszerűbb technika, tech-
nológia sem elegendő a sikerhez, ha 
nem társul hozzá a szükséges humán 
erőforrás. Önök hogy állnak ezzel?   

– Büszkék vagyunk arra, hogy fej-
lesztéseinket külső szakértők igény-
bevétele nélkül tudjuk elvégezni, 
folyamatosan képezzük magunkat, a 
munkahelyünk is támogat ebben ben-
nünket, és a 3 fős csoportunk együt-
tesen, közel 20 nemzetközi szak-
mérnöki képesítéssel rendelkezik. Az 
együttes informatikai tapasztalatunk 
pedig több mint 80 év! Mindhárom 
kollégánknak megvan a saját szakte-
rülete, de természetesen átfedések is 
vannak, így a közös gondolkodás ma-
gas szinten zajlik.

– A TERMOSTAR Kft.-ről köztudott, 
hogy megkülönböztetett figyelmet 
fordít ügyfeleinek elégedettségére. 
Mit tesznek ezért az informatika te-
rületén?

– A KECSKEMÉTI TERMOSTAR 
Hőszolgáltató Kft. 2015-ben beve-
zette az elektronikus számlázást, így 
egy újabb lépést tett a környezettuda-
tosság és az „elektronikus kényelem” 
irányába. Cégünk szolgáltatási terü-
letén a lakosság körében korábban a 
magasabb életkor volt jellemző, de ez 
mára kezd megváltozni. A fűtéskor-
szerűsített, energiatakarékos társas-
házak vonzzák a fiatalabb generációt 
is, így célunk, hogy egyre több elekt-
ronikusan is elvégezhető szolgáltatást 

vezessünk be. Korábban is jelen vol-
tak az ügyfelek kényelmét elősegítő 
e-ügyintézési szolgáltatások, de cé-
lunk ezek modernizálása és a palettá-
juk szélesítése. Mivel szolgáltató cég 
vagyunk, így a fejlesztések alkalmával 
nemcsak a fogyasztói igényeket vesz-
szük figyelembe, hanem a törvényi 
előírásokat is.

– Egy korábbi felmérésen kategó-
riájában a Legjobb Munkahely díjat 
érdemelte ki a TERMOSTAR. Egyértel-

mű, hogy a társaság vezetése számá-
ra fontosak az ott dolgozók. Számuk-
ra mit jelentenek a korszerűsítések? 

– Ezek az „elektronikus kényelmet” 
szolgáló fejlesztések nemcsak a part-
nereink irányában jelennek meg, ha-
nem kollégáink felé is. Jelenleg is egy 
új, saját fejlesztés tesztelése van folya-
matban. Ez a használati melegvíz-órák 
évi ellenőrző leolvasását érinti. Ha a 
tesztek sikerrel zajlanak, akkor hama-
rosan kollégáink már nem papírokkal 
fogják az ügyfeleinket meglátogatni, 
hanem munkájuk elvégzéséhez elég 
lesz egy mobiltelefon. A fogyasztó ké-
résére pedig bizonyos információkra, 
akár naprakész válaszokkal is tudnak 
majd szolgálni.

– Hogyan összegezné az eddig el-
mondottakat, mit is jelent mindez?

– Kevesebb papírfelhasználást, így 
jobban óvjuk környezetünket. Gyor-
sabb adatfeldolgozást, így az ügyfele-
ink tájékoztatása is hamarabb történ-
het. Valamint a kedves fogyasztónak 
is kényelmesebb lesz, hiszen kollégá-
ink kevesebb időt fognak a lakásában 
eltölteni mérőleolvasás miatt. Ez egy 
olyan fejlesztés, amely kollégáinkat 
és fogyasztóinkat egyaránt elégedet-
té teheti és környezetünket is kíméli. 
Informatikai csoportunk büszke arra, 
hogy állandó újító szándékukat magas 
támogatás övezi. Valamint büszke kol-
légáira, akik türelemmel viseltetnek 
a fejlesztések bevezetése során, és 
építő jellegű kritikákkal teszik köny-
nyebbé a munkánkat. Hiszen tudjuk: 
jó felhasználók nélkül nincs értelme a 
munkánknak.
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Nem egyszerű ezekben a napokban be-
jutni dr. Svébis Mihályhoz, a Bács-Kiskun 
Megyei Kórház főigazgatójához. Február 
15-én kinevezték az Egészségügyi Szakmai 
Kollégium alelnökévé, márciustól pedig ő 
tölti be a Magyar Kórházszövetség elnöki 
tisztségét is. Egy hajnali tárgyalás után, 
szakmai útja előtt azonban sikerült időt 
szakítania ránk. Svébis Mihállyal a rá váró 
feladatokról, valamint az egészségügy 
„betegségeiről” beszélgettünk. 

Pásztor Andrea

– Hogyan értesült a kinevezésről?
– Váratlanul ért a hír. Azt tudtam, hogy a sebé-

szeti tagozatba újra beválasztottak, de azzal csak 
a kinevezési ünnepségen szembesültem, hogy a 
szakmai kollégiumnak is alelnöke lettem. A szo-
kásokhoz híven most is ülésrend volt a teremben, 
én pedig nagyon meglepődtem, amikor láttam, 
hogy az enyém a kettes szék. Nem is mertem le-
ülni, csak kérdezgettem a szervezőket, biztos-e, 
hogy ez az én helyem. Amikor megérkezett Fü-
lesdi Béla professzor úr, annyit mondott: ülj le 
nyugodtan, ez a te széked. Természetesen jóle-
ső érzés volt. Meg is jegyeztem, hogy azért még 
mindig tudnak nekem meglepetést okozni.

– Mi a feladata az Egészségügyi Szakmai Kol-
légiumnak?

– A szakmai kollégium tulajdonképpen az 
egészségért felelős miniszter tanácsadó testüle-
te. Van egy elnöke, két alelnöke és két titkára, 
emellett különböző tagozatokat foglal magába, 
amelyeket az egyes szakmák három-három kép-
viselője alkot. Egy ügyrend alapján végezzük a 
munkánkat, amely pontosan meghatározza, 
milyen gyakran kell összeülnünk, milyen irány-
vonalak mentén kell együtt dolgoznunk. Termé-
szetesen ettől az ügyrendtől a miniszter vagy az 
államtitkár kérésére eltérhetünk, ha valamely 
sürgető témával kapcsolatban kérik ki a vélemé-
nyünket.  

– Melyek azok az aktuális kérdések, amelyek-
ben előre láthatóan véleményt kell alkotnia a 
közeljövőben a kollégium alelnökeként?

– Az első ilyen téma egészen biztosan a mi-
nimumfeltételek problémája lesz, hiszen ezeket 
teljesen újra kell gondolni. Azt ma már való-
színűleg mindenki tudja, hogy a jelenleg érvény-
ben lévő minimumfeltételek kicsit sem tükrözik 
a mai magyar valóságot. Hiába szabták meg hány 
orvossal, ápolóval kell ellátnunk feladatainkat, 
ha sehol sincsen elég szakember. Ez rendkívül 
veszélyes helyzet. Ha egy kórház nem felel meg 
a minimális követelményeknek, nem lehetne 
működési engedélye sem. Vagyis bármiféle mű-
hiba esetén a pert azonnal el is veszítenénk. 
Nagyon fontos feladat tehát, hogy olyan szinten 
határozzuk meg ezeket a feltételeket, amelyeket 

teljesíteni is tudunk. Jelenleg ugyanis – tudomá-
som szerint – egyetlen hazai kórház sem tud 
teljes egészében megfelelni ezeknek az irreális 
elvárásoknak. 

– A megyei kórház négy szakembere is be-
került a különböző tagozatok tagjai közé. Szá-
mukra is meglepetés volt ez a hír? 

– Részben. Gera László főorvos úr, aki a trau-
matológiai osztályunkat vezeti, régi motoros a 
szakmában, ő az előző tagozatnak is tagja volt. 
Ahogyan Oberna Ferenc főorvos úr is, aki az 
egyik legprofibb szájsebész ma Magyarorszá-
gon. Őket nem érte meglepetésként, hogy újabb 
négy évre kinevezést kaptak, két fiatal kolléga-
nőm azonban nem számított erre. Kelemen Edit 
főorvosnőt, aki először került be a neonatológus 
tagozatba, kicsit biztatnom is kellett, hogy ne ri-
adjon meg ettől a feladattól. Pap-Szekeres Ani-
ta, kórházunk ápolási igazgatója az ápolási ta-
gozatba került be. Mindkét kollégám rendkívül 
tehetséges és agilis, ezért biztos vagyok benne, 
hogy remekül megállják majd a helyüket. Koráb-
ban általában idősebb, tapasztalt kollégákból állt 
a kollégium, mára szerencsére fiatal orvosokat 
is beválasztanak. Ennek én nagyon örülök, hisz 
azoknak a szakembereknek kell ezekben a szer-
vezetekben hallatni a hangjukat, akik nap mint a 
saját bőrükön érzik, milyen a magyar egészség-
ügy, milyen problémákkal kell szembenézniük 
azoknak, akik ezt a hivatást választották. 

– Várhatóan mennyi többletfeladatot jelent 
a kórház igazgatása mellett ez a megbízatás?

– Egyelőre még magam sem tudom. De ha 
abból indulok ki, hogy mennyit dolgoztunk a 
sebészeti tagozatban, amelynek már második 

ciklusban vagyok a tagja, akkor sok szabadidőre 
ezután sem számíthatok. Mivel ez a tagságom 
is megmaradt, sőt márciustól át kell vennem a 
Magyar Kórházszövetség elnökségi tisztségét 
is, lényegesen több feladat hárul rám. Hál’ isten-
nek itt a kórházban profi segítőim vannak, de a 
szakmai kollégiumban és a kórházszövetségben 
is rendkívül jó a csapat. Másképp nem tudnám 
ezeket a funkciókat ellátni. 

– Ezzel a kinevezéssel a megyei kórházban 
folyó munkát is elismerték. Melyek azok a leg-
fontosabb eredmények, amelyeket kiemelne az 
intézmény sikerei közül?

– Úgy gondolom, hogy ez a sikertörténet ak-
kor kezdődött, amikor elindultak Az Év kórháza 
pályázatok, amit 2004 óta sorozatosan nyert el 
intézményünk. Ezzel megalapoztuk a kórház 
presztízsét, ez önmagában azonban nem lett 
volna elég. Nagyon büszke vagyok arra, hogy si-
került összeállítani egy szakmailag és emberileg 
is kiváló orvosokból álló szakembergárdát. Talán 
még ennél is nagyobb siker, hogy ezt a csapatot 
sikerült is megtartanunk. Jelenleg két orvosunk 
rendelkezik MTA doktori, tizenegy PhD foko-
zattal, ketten egyetemi docensek, egy orvosunk 
pedig egyetemi tanár. De nagy büszkeségünk az 
új kórházi épület és az a mintegy tízmilliárd fo-
rint értékű technikai fejlesztés is, amit sikerült 
megvalósítanunk. Ez mind hozzájárul ahhoz, 
hogy magas szakmai színvonalon láthassuk el 
feladatainkat. 

– Ön szerint mivel kellene kezdeni az egész-
ségügy reformját?

– A legfontosabb feladat, hogy itt tudjuk tar-
tani a fiatal orvosokat és nővéreket. Az orvosok 
elvándorlásának megakadályozása is nagy kihívás, 
véleményem szerint azonban a következő évek-
ben a legnagyobb problémát a nővérhiány okozza 
majd. Ha a számokat nézzük, mondhatjuk, hogy 
igazából nincs nővérhiány, de ha megvizsgáljuk, 
kik dolgoznak jelenleg az osztályokon, kiderül, 
hogy szaknővérek helyett tele vagyunk segéd-
nővérekkel. A szaknővér felel az egész ellátásért. 
Neki el kell végezne a saját feladatát, közben 
felügyelnie kell a segédnővérek munkáját is. Ezt 
pedig nem fogják sokáig bírni. Rendkívül nehéz 
és felelősségteljes munkát végeznek, ugyanakkor 
fizetésük az átlag magyar bérszint 85 százaléka. 
Ezt a kérdést sokáig nem lehet már megkerülni. 
A bérrendezés mellett szükség van egy életpálya 
modellre is, valamint újra lábra kell állítani a nővé-
rek szakképzését, hiszen jelenleg nincs utánpót-
lásuk. Ezen a területen mindenképp lépni kell, a 
további késlekedésnek ugyanis beláthatatlan kö-
vetkezményei lehetnek. 

– Mit szólt családja a kinevezéshez?
– Nem örülnek neki, hogy most még kevesebb 

időm jut rájuk, amit megértek. Kis könnyebbsé-
get jelent, hogy négy gyerekem már saját életét 
éli. Egy unokával már megajándékoztak, a követ-
kező pedig útban van. Márti lányom és unokám 
szerencsére pont szemben lakik velünk, így őket 
gyakran láthatom, ami nagy feltöltődés számom-
ra. Sebészként se jutott sok időm a családomra. 
Feleségem ezt azért is érti meg, mert ő legalább 
annyit dolgozik, mint én. A teniszezést már fel-
adtam, másik hobbimat, a vadászatot is csak 
hébe-hóba űzöm. Mondogatom is a fiatal kol-
légáknak, ők próbálják meg valahogy másképp 
csinálni. Hátha nekik sikerül.

–  Lehet ezt másképp csinálni?
– Ha valaki hivatásának tekinti a gyógyítást, 

nem igazán. Másképp pedig nem érdemes… 

Dr. Svébis Mihály

A megyei kórház nemrégiben egészült ki  
egy ultramodern szárnnyal

Tanácsaival segíti az egészségügy reformját

Svébis Mihály (középen) 
családja körében 

az Orvos-bálon

Fo
tó

: P
uh

a 
Év

a



2016. február 25. 

KECSKEMÉTI LAPOK MOZAIK | 9 

A koraszülött 
kisbabákért gyűjtenek
Összefogott a Medina Adományboltot fenntartó Védőháló Karitatív Egyesület a 
megyei kórház Hírös Koraszülöttekért Alapítványával. Az adománybolt kollégái, 
önkéntesei felvállalták, hogy ezentúl ők gyűjtik össze a legszükségesebbeket az 
idő előtt érkezett babák családjai számára. Az első gyűjtést a hétvégén tartották 
az Univer székházban, és minden várakozást felülmúlt az adományozók lelkesedé-
se. Megközelítőleg százan járultak hozzá a nemes célhoz, így meg is telt az Univer 
által felajánlott raktár.

– Nagyra becsüljük dr. Kelemen Edit, a ko-
raszülött részleg vezetőjének munkáját – 
nyilatkozta Gál Zita, a Medina adománybolt 
vezetője. – Szerettük volna levenni a válláról 
ezt a terhet, hogy ő csak a kisbabákra kon-
centrálhasson. Ezért döntöttünk úgy, hogy 
átvesszük alapítványának munkáját, szakmai 
helytállásukat tárgyi eszközökkel egészítjük 

ki. Így a szegényebb családoknak „csak” a ba-
bájukért kell aggódni, a felszerelés biztosítá-
sa miatt nem. Ez az együttműködés a megyei 
kórház egész ellátási területére vonatkozik, 
az előzetes becslések szerint havi 2-3 kisbaba 
(és család) támogatására lesz szükség. 

Az adományozóik már az első alkalommal 
nagyon bőkezűek voltak. Volt, aki egész au-

tónyi ruhát, játékot ajánlott fel. 
Egy család a Dunántúlról autózott 
Kecskemétre, hogy adományt 
hozhasson az alapítvány számá-
ra. Négyhónapos kisbabájukkal 
jöttek, akit Kelemen doktornő 
kezelt. Neki egy virágot hoztak 
ajándékba. Egy négygyermekes 
édesanya kerékpárral érkezett, 
alig bírta tekerni, olyan hatalmas 
csomagokat készített össze a ko-
raszülött babák családjainak. 

– Nagyszerű érzés volt ennyi 
emberséggel találkozni, köszö-
nünk szépen minden adományt 
és önkénteseink segítségét is – 
mondja Gál Zita. – Néhány speci-
ális eszköz hiányzik még, például 
légzésfigyelők, babamérlegek, 
úgy tervezzük, hogy ezek kiköl-
csönzését vagy beszerzését egye-
sületünk állja.  Aki szeretne még 
hozzájárulni ehhez a gyűjtésünk-
höz, nyitvatartási időben a Medi-
na Adományboltban (Csongrádi 
út. 5.) is leadhatja felajánlásait. 

 P. A.

Legalábbis augusztus 4-e és 7-e között, 
amikor is vízparti családi szabadidős 
fesztivált szervez Ittzés Tamás főbohém.  
A sokat ígérő rendezvénnyel kapcsolatban 
párbeszédre invitálták a város kultúra 
iránt elkötelezett cégeinek vezetőit az 
Aranyhomok szállodába.

A szerdai egyeztetésen részt vett dr. Szeberényi 
Gyula Tamás alpolgármester, aki a város kultu-
rális koncepciójáról is beszélt. Kifejtette, hogy 
bár 2005-ben Kodály városa lettünk, ezt a címet 
azóta sem sikerült igazi tartalommal megtölte-
ni. A Modern városok program keretében jelen-
tős fejlesztés indul ezen a területen: mintegy 
hárommilliárd forintos beruházás keretében 
bővül a Kodály Intézet. Az önkormányzat azon-
ban fontosnak tartja, hogy nagyobb tömegeket 
is kiszolgáljon, és könnyűzenei programokkal is 
vonzóvá tegyék városunkat. Ezért is támogatják 
a Jazzfőváros programját. – Ez a négynapos sza-
badtéri fesztivál idegenforgalmi szempontból is 
fontos lehet, ezért érdemes odaállni támogató-
ként a szervezők mellé – hangsúlyozta az alpol-
gármester.

Ittzés Tamás ötletgazda, a Bohém Ragtime 
Jazz Band vezetője elmondta, ez a rendezvény 

nem csak a jazzről szól. Egy olyan családi szaba-
didős fesztivált terveznek a Benkó Zoltán Szaba-
didőközpontba, amire büszke lehet a város. Ahol 
a fiatalok és az idősebbek egyaránt jól érezhetik 
magukat. Céljaik szerint a 14 éven aluliak ingye-
nesen vehetnek részt a Jazzfőváros programjain, 
és ingyenes lesz a „festival off” koncert is, amit 
a főtéren rendeznek meg. Ittzés Tamástól meg-
tudhattuk, hogy a koncertek, a gasztronómiai 
programok mellett számos kísérőrendezvényt is 
terveznek. Ilyen többek között az első országos 
jazzműveltségi vetélkedő, de oldtimer találkozó-
hoz, futóversenyhez is kiváló helyszínt biztosíta-
na a szabadidőközpont.

***
A Jazzfőváros keretében számos hazai és nem-
zetközi hírű zenekar, illetve előadó lép fel a 
különböző színpadokon. Itt lesz többek közt a 
Harlemania, Marco Marchi & the Mojo Workers, 
Evan Arntzen, Mimi Blais, a Bolyki Brothers, Se-
bastien Girardot, Stephani Trick, a Bohém Rag-
time Jazz Band, Malo Mazurié, Paolo Alderighi, 
a Frank Muschalle Trio, a Petra Ernyei Quartet. 
Koncertet ad Dave Blenkhorn, Ken Aoki, a Gra-
mophonia Hot Jazz Orchestra, a Hot Jazz Band, 
a Cannaro, Harry Kanters, a Dániel Balázs Trió és 
még sokan mások...  Pásztor Andrea

Kecskemét lesz 
a Jazzfőváros!

Szeberényi Gyula Tamás alpolgármester és Ittzés Tamás ötletgazda

A Dunántúlról is érkeztek 
adományozók  

a hétvégi gyűjtésre

Megbízhatóság, szavahihetőség, innováció
Idén májusban lesz 11 éve hogy 
Kecskeméten megnyitott az első 
Duna House Ingatlaniroda. Jelen-
leg 3 irodában 30 értékesítő és 2 
hiteltanácsadó áll az ügyfelek és 
a piac rendelkezésére. A tavalyi 
évet rendkívül sikeresen zárták, 
elérkezett tehát az idő az újabb 
bővüléshez. „Amikor ingatlant 
adunk el, kicsit élethelyzetet 
is kell kezelni” – tartja Németh 
László, a Duna House Ingatla-
niroda kecskeméti franchise 
partnere. Vele beszélgettünk:

– Mi a Duna House fő profilja az 
ingatlanértékesítésen belül? Mitől 
más, mint a többi ingatlancentrum? 

– Lakóingatlan kiadása és értéke-
sítése teljes volumenben cégünk fő 
profilja. Együttműködésünk az Otthon 
Centrummal és a Smarton kívül (az In-
gatlan Megosztó Rendszeren keresz-
tül) további 13 ingatlanközvetítő iro-
dával egyedülálló az ingatlanpiacon. A 
Duna House Központ olyan mértékű 
újításokkal és oktatással szolgálja ki a 
rendszert és az ügyfeleket, ami párat-
lan az országban, akárcsak az informa-
tikai hátterünk. A hálózatnak köszön-
hetően több kollégánk tud foglalkozni 
budapesti és balatoni ingatlanok ér-
tékesítésével is. A szaktudásunknak 
és tapasztalatunknak köszönhetően a 
Mercédesz- gyárnál mi készítettük elő 
az ingatlanos felméréseket, a Scania 3 
évig kereste a megfelelő területet, vé-
gül a segítségünkkel talált rá. Jelenleg 
is olyan projekten dolgozunk, amely-
lyel szintén külföldi céget vonzunk 
Kecskemétre.

– Folyamatosan keresnek kollégá-
kat, ha jól tudom…

– Így igaz, hiszen a 4. hónapban 
nyílik a 4. Duna House iroda a Dobó 

körúton. Nálunk minden kolléga 
al-franchise partner, tehát mindenki 
a saját üzletét építi. Kap egy teljes 
infrastruktúrát, egy komplett képzést 
és egy remek, támogató csapatot. Fo-
lyamatosan tartunk tréningeket, to-
vábbképzéseket a kollégáknak, hogy 
lépést tudjunk tartani a piaci változá-
sokkal, sőt, hogy előre lássuk azokat.

A tulajdonosok sok esetben elad-

ják saját maguk a tulajdonukban lévő 
ingatlant, így talán ők a legnagyobb 
konkurencia a piacon. Ugyanakkor 
sokszor halljuk azt a mondatot elé-
gedett ügyfeleinktől: „Egy ingatlanos 
nélkül nem tudtuk volna végigcsinál-
ni.” Ez mégiscsak egy szakma. Egy 
szép szakma, kihívásokkal és benne 
rejlő sikerekkel. 

– Volt-e az utóbbi években olyan 

nagy volumenű esemény, ami így 
megmozgatta az ingatlanpiacot, 
mint most a CSOK? 

– A végtörlesztés bírt ehhez ha-
sonló, óriási erőkkel. Mindenki, aki 
tudott, és akinek lehetősége volt, 
kihasználta a végtörlesztés alternatí-
váját. Nem csak az ingatlanokat, de 
a pénzügyi hátteret is tudni kellett 
kezelni. Ehhez hasonló lehet a CSOK. 

Azonban egyelőre kivár a piac, hiszen 
új a lehetőség és még rengeteg válto-
zás, finomítás áll a háttérben. Ebben 
a témában is naprakészek vagyunk, 
olyannyira, hogy a CSOK kapcsán 
egyperces tanácsadó spotokat is hall-
hatnak tőlünk márciusban a Gong 
Rádióban. Igyekszünk tehát ebben is 
segítséget nyújtani már meglévő és 
leendő ügyfeleinknek.
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Több városrészt magába foglaló, ebből adódóan számos eltérő, egyedi 
feladatot adó választókörzet Kecskeméten a 9-es számú. Szeberényi Gyula 
Tamás önkormányzati képviselő azonban arra törekszik, hogy a körzet 
minden területére egyaránt jusson figyelem és fejlesztési forrás is.

– Az egyéni választókörzetek 2010-
es újjászervezése során alakult ki a 
rendkívül heterogén, négy részre ta-
golódó 9-es körzet – mondta Szebe-
rényi Gyula Tamás. – Hozzá tartozik 
a Műkertváros egy kisebb területe, 
amely a Szent István körút, a Bakule 
Márton és a Borostyán utcák mellett 
néhány kisebb utca is. Az elmúlt öt 
évben jelentős fejlesztés volt a Ba-
kule Márton utcai járdarekonstruk-
ció, amely önkormányzati forrásból 
valósult meg. Az idei tervek között 
szerepel a járdaépítés a Szent Ist-
ván körút ipartelepek előtti részén 
is. Ezzel biztonságosabbá válik ott a 
közlekedés, emellett az új járda ösz-
szeköti majd a gyalogosok számára 
a Műkertvárost és a Hunyadivárost. 
Ugyancsak a közlekedés biztonságát 
javítja a Szent István körúton tavaly 
kijelölt, illetve felfestett kerékpár-
sáv. A kisebb – a Jogar, a Palást és 
az Aranybulla – utcák esetében a 
közvilágítás fejlesztése a feladat, 
amelyet napelemes világítótestek-
kel szeretnénk megoldani. Ezekben 
az utcákban fontos tennivaló még a 
tervszerű földútkarbantartás is. Mi-
vel a városrésznek ezen a területén 
kevés a lakóingatlan, a szilárd útbur-
kolat kiépítésében más, sűrűbben la-
kott utcák megelőzik az itt található 
néhány burkolatlan utat.

– Lényegesen nagyobb, egyúttal 
több megoldandó feladatot adó terü-
let a Műkerti sétány környéke, illetve 
a Kossuth- és Erzsébetváros körzet-
hez tartozó része. Milyen, a környé-
ket érintő eredményekről, tervekről 
tud beszámolni?

– Ennek a területnek nagy lökést 
adtak a Mezei város és Ürgés integ-
rált jellegű szociális városrehabilitáció 
elnevezésű uniós projekt keretében 
végrehajtott fejlesztések, beruházá-
sok. A teljesség igénye nélkül említhe-
tem a Zsinór utcai útfelújítást, a Me-
zei utcai Közösségi Ház, vagy a Dankó 
utca végén lévő játszótér és a Zöldfa 
utcában lévő sportudvar kialakítását 
is, valamint a Műkert sétányon a kö-
zépső járda felújítását. Rendkívül fon-
tosnak tartom, hogy ezeknek a létesít-
ményeknek az állagmegóvását az ott 
élőkkel közösen, folyamatosan szem 
előtt tartsuk. Erre volt szép példa ta-
valy az „Őszi PuccParádé” elnevezésű 
program, amely széles körű összefo-
gásban valósult meg. Ennek kereté-
ben a Dankó utca végén lévő játszótér 
és a Zöldfa utcában lévő sportudvar 
környékén összeszedték a szemetet, 
a sportudvar szomszédságában pedig 
fákat és cserjéket is ültettek. Persze 
azért továbbra is vannak problémák 
a környéken. Az egyik legnagyobb ta-
lán az illegális hulladéklerakás, amely 

gyakori a Csáktornyai utca végén, a 
vasút mellett, de különösen a Kórház 
utca mögötti területen jellemző. Ez 
utóbbi helyen a gondot nem is tudjuk 
orvosolni az ott lakók segítő együtt-
működése nélkül. Számítok a tisztes-
séges, becsületes polgárok segítségé-
re, és arra kérem őket: jelezzék, ha 
tudomásukra jut, hogy valaki segíti az 
illegálisan szemetet lerakókat. Amit 
viszont már sikerült megoldani: a la-
kók kérésére zsákutca lett a Kossuth 
körúttal párhuzamos kiszolgálóút, a 
Penny Markettől a Mezei utcáig. Ez 
azért is fontos volt, mert remélem, 
hogy az idén elkészül az utca szilárd 
burkolata is, ami azzal a veszéllyel jár-
na, hogy túlzott forgalom terelődne 
arra. Szeretném, ha ebben a ciklusban 
szilárd burkolatot kaphatna a Puskás 
Tivadar utca még le nem burkolt, kb. 
száz méteres szakasza.

– Ön 1998 és 2010 között 
– a már említett körzet-új-
jászervezésig az addigi 15-
ös körzet képviselője volt. 
Annak a körzetnek része 
volt és a mostaninak is az 
a Csongrádi, Mezei és Bem 
utcák, vagy éppen a Czoll-
ner tér nevével fémjelzett 
családi házas térség.

– Az említett időszakban 
számos fejlesztés történt 
ezen a területen, így ott 
most égetően nagy problé-
mák nincsenek. Csak példá-
lózóan sorolnék fel néhá-
nyat: Kalap utca, Török utca, 

Kanyar utca és Kistemplom utca vége, 
Czollner téri parkolók. Ez azonban 
távolról sem jelenti azt, hogy nincs 
tennivaló. A Csóka utca útburkolata 
például mindenképpen felújításra szo-
rul, a rekonstrukció elvégzése előtt 
azonban meg kell oldani a csapadék-
víz elvezetését. 

– Végül ne feledkezzünk meg arról 
sem, hogy van a 9-es körzetnek egy la-
kótelepi jellegű, társasházas övezete is.

– Természetesen ez a terület is 
éppen olyan fontos számomra, mint 
a körzet többi része. Szeretném, ha 
idén a körzeti keretből a Rávágy tér 
páros oldalán folytathatnánk a járdák 
és a parkolók felújítását. Nem vélet-
lenül használtam a folytatás kifeje-
zést, ugyanis már az előző években 
is történtek fejlesztések, főleg par-
kolókat építettünk és közvilágítást 
fejlesztettünk.

Látogatóbarát gyöngyszem lehet a vadaskert 
Tavaly februártól október végéig kettős ügy-
vezetéssel működött a Kecskeméti Vadaskert, 
miután Pullai Béla mellett Tokovics Tamást, 
az Ópusztaszeri Emlékpark korábbi vezetőjét 
is igazgatónak nevezték ki. Októberben azon-
ban a vadaskert kuratóriuma visszahívta poszt-
járól Pullai Bélát, így november 1-jétől Toko-
vics Tamás látja el az igazgatói feladatokat, 
az állatokért felelős vezető pedig Zomboryné 
Polyák Irén lett.

– Az elmúlt időszakban az Ópusztaszeri 
Emlékpark vezetésével kapcsolatos tapaszta-
lataimat is felhasználva próbáltam új irányba 
terelni a vadaskert életét – hangsúlyozta To-
kovics Tamás. – Gazdasági, menedzselési és 
marketing szempontból is szükség volt változ-
tatásokra, de az elsődleges feladatnak a vadas-
kert újragondolását tartottam. Sajnos azt kell 
mondanom, hogy korábban ilyen nem volt az 
intézménynél.

– Melyek ennek a látogatóbarát koncepció-
nak a főbb elemei? 

– A legfontosabb, hogy a vendégek ne csak 

az állatokban, hanem a környezetben is örö-
müket leljék. Ha már a kecskeméti az ország 
legkisebb területű vadaskertje, akkor az le-
gyen egy látványos, szemet gyönyörködtető 
gyöngyszem. Szeretnénk nagy hangsúlyt fek-
tetni a kényelmi szempontokra is, minél több 
padot kihelyezni, új ajándékboltot és teraszos 
büfét kialakítani.

– A vadaskert látogatóinak jelentős része 
gyermek. Ez miként jelenik meg a koncepci-
óban?

– Olyan programot próbálunk kialakítani, 
ami segíti a pedagógusokat, hogy beilleszthes-
sék azt a tananyagba. A hagyományos nyári tá-
borokat természetesen a jövőben is megszer-
vezzük, még több turnussal. Emellett persze 
újdonságokra is készülünk. Tavaly ősszel már 
tartottunk egy „Hagyomány a természet ölén” 
elnevezésű nagyszabású programot. Ezt idén 
is tervezzük, továbbá tartunk majd családi na-
pot is. Gondolkodunk azon, hogy miként tud-
nánk a kultúrát, az irodalmat, a zenét behozni 
a parkba, illetve annak közvetlen környezeté-
be. Ebben reményeink szerint számíthatunk az 
önkormányzat segítségére is. 

– Milyen tennivalók vannak az állatok tar-
tásával kapcsolatban?

– A közelmúltban lépett hatályba a veszé-
lyes állatok tartására vonatkozó új rendelet – 
vette át a szót Zomboryné Polyák Irén. – Ennek 
értelmében vannak olyan előírások, melyek a 

biztonságosabb állatférőhely kialakításokat 
határozzák meg, ezek figyelembevételével 
alakítjuk át a szükséges kifutókat. Megrefor-
máltuk az állategészségügyi technológiánkat, 
és korszerűsítjük a tartástechnológiát is. A 
téli felkészülés eredményes lett, az állatok jó 
kondícióval búcsúztatják a telet, miközben 
javában elkezdődtek a tavaszi nagytakarítás 
munkálatai a park egész területén.

Állatbemutatóinknál törekszünk több faj 
együttes bemutatására, kontinensek szerinti 
megosztásban. További fontos elv, hogy az 
egzotikus állatok tartása mellett  őshonos ma-
gyar fajokat is megőrizzünk gyűjteményünk-
ben. Szeretnénk újra dámszarvas párt bemu-
tatni Kecskeméten. Több kifutó átalakításra 
kerül; tervek szerint magasra emelt védőhá-
lóval teret engedünk az állatok mozgásának, 
így a  fák lombkoronaszintjében ugrálhat majd 
többek között a kapucinus majmok csapata 
is. Bevezetjük a rendszeres hétvégi látványe-
tetéseket a gyerekek közreműködésével, mely 
igen népszerű programsorozatnak ígérkezik. 

Városrészenként más-más tennivalók

Katona József 
emlékét őrzik

A belváros déli részének egyik je-
lentős turisztikai látványossága a 
Katona József Emlékház. Az ön-
kormányzat által fenntartott intéz-
mény jelenlegi formájában 1991 
óta működik, amikor átadták a tel-
jes egészében felújított épületet és 
az állandó kiállítást. A földszintes 
sarokház a Katona József utca és a 
Bánk bán utca sarkán, a 18. századi 
parasztpolgári építészeti emléke, 
a népi építészet kecskeméti jelleg-
zetességeit őrző részletekkel, mint 
például a magas, zárt, zöldre festett 
utcai bejárati ajtó és a nagykapu. 
Katona József, a Bánk bán c. nemze-
ti dráma szerzője, Kecskemét város 
főügyésze ezen a helyen született 
1791. november 11-én. Az állan-
dó kiállítás Katona József életét és 
munkásságát mutatja be. Az emlék-
ház egy termében 1997 óta rend-
szeresen rendeznek időszaki kiál-
lításokat, amelyeknek tematikája 
részben Katona Józsefhez kötődik, 
részben egyéb művelődéstörténeti, 
irodalmi és várostörténeti témák-
hoz. Az emlékház rendezvények, 
előadások, könyvbemutatók, vetél-
kedők, évfordulós megemlékezé-
sek szervezésében és rendezésé-
ben is részt vesz.

Programbőség 
a Bozsóban
A Bozsó Gyűjtemény uniós pályázat 
keretében megújult épületegyütte-
sében nemcsak az állandó kiállítá-
sok várják a nézőket. Bozsó János 
festőművész néprajzi és iparművé-
szeti magángyűjteménye mellett a 
Hanga Óragyűjtemény is sok láto-
gatót vonz a hangulatos műemlék-
épületbe. Időszaki kiállítások, csalá-
di foglalkozások, nyílt napok teszik 
még mozgalmasabbá a választékot. 
A 2016-os tavaszi fesztivál kereté-
ben március 16-án nyílik az Alföld 
vonzásában tárlat, amely azt a kér-
désfelvetést járja körül, hogy mi is 
határozza meg az alföldi festésze-
tet. A válogatás példákat mutat be, 
hogy milyen tematika jelent meg a 
19. századtól a 20. század végéig, 
egységes stílus alakult-e ki a múlt 
század második felében, létezik-e 
kontinuitás az egyes alkotók élet-
művei között. A kiállítás húsvét va-
sárnap is látogatható.
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Tavaly szeptemberben a köz-
gyűlés illetékes bizottságának 
döntése értelmében megválto-
zott a közlekedési rend a Czollner 
téren. Az iskolákkal szemközti 
oldalon a Kistemplom utcától a 
Kanyar utca felé egyirányúsítot-
ták a forgalmat. Rövid idő alatt 
azonban újabb „menekülőutakat” 
találtak maguknak az autósok, 
például az Erkel és a Katona 
József, valamint a Kanyar és a 
Hajagos utcák felé. 

Az érintett területen élők erőteljesen 
tiltakoztak a változtatás ellen, ezért a 
Városrendezési és Városüzemeltetési 
Bizottság november elsejétől ideig-
lenesen visszaállította a korábbi for-
galmi rendet. Ezzel párhuzamosan az 
önkormányzat megrendelte a térség 
forgalmának teljes felmérését. 

Ebben az időszakban indult a Kuruc 
körút négysávosítása, ami ugyancsak 
új helyzetet teremtett a környék köz-
lekedésében. A felméréssel megbízott 
cég először a Kuruc körúti munkálatok 
idején végzett forgalomszámlást, majd 
ugyanazt megismételte a beruházás 
befejezését követően, január közepé-
től. Az eddigi tapasztalatokat a napok-
ban osztotta meg Szeberényi Gyula 
Tamás alpolgármesterrel, a térség ön-
kormányzati képviselőjével, valamint 
Orbán Csabával, a Városüzemeltetési 
Osztály vezetőjével a felmérést végző, 
kecskeméti székhelyű Vonalvezető Kft. 
igazgatója, Halász István. Az eddig 
elkészült dokumentumokból egyebek 
mellett kiderült: a vizsgált területen 
– azon belül is elsősorban a Czollner 
tér és a Piszekút tér környékén – olyan 
„menekülőutak” alakultak ki, amelyek 
rendkívüli módon megnövelik az érin-
tett lakóutcák forgalmát. Ezekben az 

utcákban számos olyan térburkolati 
megoldás van, amely nagyobb sebes-
ségre ösztönzi az autósokat. A követ-
kező hetekben, dolgozzák ki azokat 
az alternatív megoldási lehetőségeket, 
amelyekkel elérhetővé válhat, hogy a 
járművezetők a mindennapi közleke-
désre a gyűjtőutakat használják, a la-
kóutakat pedig valóban csak az ott la-
kók vagy a célirányosan oda igyekvők. 

Segíthet ebben az is, ha a Kuruc körút 
és a Bem utca kereszteződésébe terve-
zett körforgalmi csomópont megépül. 
Ez az elképzelések szerint 2017 végéig 
valósulhat meg. A januárban elvégzett 
forgalomszámlálás egyébként azt mu-
tatja, hogy a kisebb lakóutcákban a 
Kuruc körút négysávosításának befe-
jezése után sem csökkent számottevő-
en a forgalom, ugyanakkor jelentősen 

csökkent a Bem utca és a Csongrádi 
utca terheltsége. A tanulmány meg-
fogalmazza, hogy a négysávos Kuruc 
körút kihasználtsága jó, tervezett funk-
cióját betölti. Ugyanakkor a felmérést 
végző cég egyértelműen leírja, hogy 
mindenképpen szükségesek további 
intézkedések a térség kis utcáinak for-
galomcsökkentése érdekében. Annál is 
inkább, mert Kecskemét fejlődésével 

a közlekedési terheltség növekedhet. 
Szeberényi Gyula Tamás a Kecskeméti 
Lapoknak elmondta: amikor a felmé-
rést végző cég elkészíti a forgalom-
javító javaslatait, alternatíváit, akkor 
a döntés előtt lakossági fórum kere-
tében kéri majd az érintett polgárok, 
ingatlantulajdonosok véleményét. Ez 
várhatóan április második felében lesz 
majd.

Egyirányú vagy kétirányú?

Új szolgáltatásokkal 
bővülhet a közösségi ház
Öt hónap alatt tíz nagy rendezvényt szervezett, összesen mintegy 
ezer látogatót szólított meg a Roma Települési Nemzetiségi Önkor-
mányzat a Mezei Utcai Közösségi Házban. Az intézmény három éve 
született meg Mezeiváros és Ürgés rehabilitációs programjának 
részeként. Azóta az itt élők legfontosabb találkozóhelyévé vált. 

– Régóta nagy szükség volt erre az 
intézményre, hisz ezen a környéken 
nem volt lehetőség se a közösség-
építésre, se a gyerekek készségfej-
lesztésére – hangsúlyozza Radics 
Kálmán, a roma önkormányzat ve-
zetője. – Önkormányzatunk közösen 
működteti az intézményt a Máltai 
Szeretetszolgálattal, szakmai bázi-
sunkat a szeretetszolgálat mellett a 
Rév Szenvedélybeteg-segítő Szolgálat 
és a református egyház biztosítja.

Fontos feladatunknak tekintjük, hogy 
megemlékezzünk a jeles évfordulókról. 
Ünnepséget rendeztünk a demokrácia 
világnapján, a tolerancia világnapján, 
illetve a magyar kultúranapján.

 Az adventi időszakban mézes-
kalácssütésre, adventi kézműves-
kedésre vártuk a gyerekeket, akik 
boldogan vettek részt a közös ké-
szülésben. Nagy sikere volt farsan-
gi mulatságunknak is, ahol álarcot 
készítettek, táncoltak, sőt farsangi 
fánkot is süthettek a kicsik. Hang-
szerbemutatót szerveztünk a zene 
világnapjához kapcsolódóan, de na-
gyon hangulatos volt a holokauszt ál-
dozatainak nemzetközi emléknapján, 
az auschwitz-birkenaui haláltábor 
1945-ös felszabadításának 71. 
évfordulója alkalmából rende-
zett megemlékezésünk is. 

Közösségi házunk azonban 
nem csak rendezvé-
nyek helyszíne. 
Számos hasznos 

szolgáltatást nyújtunk a városrész lakó-
inak. Van ingyenes mosóprogram: egy 
kolléga és hat mosógép áll a rászorulók 
rendelkezésére. A közösségi házba he-
tente egyszer egy ápoló és egy orvos is 
kijár, bármilyen panasszal lehet hozzá-
juk fordulni. Emellett csütörtökönként 
van főzőklubunk is, amely a református 
egyház támogatásával valósult meg. Ka-
rácsony előtt ételt osztottunk a rászo-
rulóknak, de évente négyszer a roma 
önkormányzat vendégeli meg a Wojtyla 
Ház szegényeit is.  

A jövőben – az igényekhez igazod-
va – szeretnénk bővíteni a szolgáltatá-
sok körét. Nagyobb hangsúlyt fektet-
nénk az egészségmegőrzésre, ezért 
várhatóan gyakrabban jár majd ki az 
orvos a közösségi házba. De terveink 
között szerepel többek közt ingyenes 
fodrászat és manikűr működtetése 
is. Emellett szeretnénk viselkedés- és 
illemtan-foglalkozást, valamint ingye-
nes nyelvtanfolyamot indítani, egy pe-
dagógus házaspár pedig a gyerekek 
korrepetálását végzi majd a házban.

Nagyon fontosnak tartjuk a roma 
zenei hagyományok ápolását. Jelenleg 

csak kéthetente van zeneokta-
tás nálunk, egy egyéves 

project keretében azon-
ban szeretnénk hetente 
foglalkozni a gyerekek-
kel, főképp a hegedű és 
a cimbalom, illetve más 
ütőhangszerek tanítá-

sára fókuszálva. 

A Műkerti Sportcentrum az utóbbi években Kecskemét egyik meg-
határozó labdarúgó utánpótlás-nevelő bázisává nőtte ki magát. 
Emellett azonban számos közösségi eseménynek is helyet ad a 
folyamatosan fejlődő létesítmény-együttes.

– Bő tíz éve, 2005-ben készült el 
a sportcentrum első nagymére-
tű műfüves pályája – tudtuk meg 
Kisjuhász Gyulától, a komplexumot 
működtető KTE UFK Kiemelkedő-
en Közhasznú Egyesület ügyvezető 
elnökétől. – Majdnem egy évtized-
del később, 2014 végére épült meg 
két másik műfüves pályánk, egy 
negyvenszer hatvan méteres és egy 
hússzor negyven méteres palánkos 
pálya. Ezek mellett természetesen 
évek óta megvan a nagyméretű 
füves pályánk is. Az évek során a 
Széktói Stadionnal párhuzamosan 
az utánpótlás-nevelés színtere, azon 
belül is az 5-12 éves gyereklabda-
rúgók főhadiszállása lett a Műkerti 
Sportcentrum. 

A fő szezon – az időjárástól is 
függően – kora tavasztól késő őszig 
tart. Ebben az időszakban szinte 
minden hétvégén is vannak prog-
ramok nálunk, a Kölyök-ligától a 
Bozsik-programig. Hétfőtől pénte-

kig pedig naponta 150-250 gyerek-
nek biztosítunk edzéslehetőséget 
egy-egy délután. Emellett évek óta 
itt rendezi a város kispályás labda-
rúgóbajnokságát. A Mercedes idén 
már negyedik alkalommal tartja meg 
itt a céges focibajnokságát, illetve 
annak záróakkordjaként családi nap-
ját. Visszatérő vendégünk több más 
jelentős cég is. Ez számottevően 
hozzájárul működésünk anyagi hát-
terének biztosításához, hozzátéve, 
hogy az önkormányzattól most már 
három éve működési költségtámo-
gatást is kapunk. 

Ezzel tevékenységünk kiszámít-
hatóbbá, tervezhetőbbé vált, és kis 
fejlesztésekre is van lehetőségünk. 
Lévai Jánosné és Szeberényi Gyula 
Tamás önkormányzati képviselők is 
mellettünk állnak, és amiben lehet, 
segítségünkre vannak. Kiemelt fi-
gyelmet fordítunk a roma kisebbség-
gel való kapcsolattartásra. Évente 
több alkalommal rendezünk a helyi 

roma önkormányzattal, illetve annak 
új elnökével, Radics Kálmánnal kü-
lönféle rendezvényeket. A Gyerme-
kotthonok Grassroots Európa Kupa 
döntőjének ebben az évben már 
hetedszer adhatunk otthont. Közös 
elképzelésünk, hogy a sporton ke-
resztül a roma integrációt, a felzár-
kóztatást is segítsük. 

Örömmel újságolhatom, hogy az 
UFC és az SC Hírös-Ép utánpótlás-ne-
velő egyesületek is már ötödik éve 
sajátjuknak tekintik a létesítményt. 
Torbavecz József, az UFC elnöke 
segítségével a Magyar Labdarúgó 
Szövetségnél sikerült elérni, hogy 
be tudjunk kapcsolódni a labdarúgás 
utánpótlás nevelés országos vérke-
ringésébe is. Az MLSZ pályaépítési 
programjának keretében az SC Hí-
rös-Ép tavaly elnyert egy 8,5 millió 
forintos pályázati forrást, amiből be 
tudjuk fejezni a konténer öltöző-
blokkunk kiépítését. Tavasszal már 
ez is birtokba vehető lesz. Szeret-
nénk idén is pályázni a két egyesü-
lettel közösen. A terveink között 
szerepel egy újabb füves pálya kiala-
kítása, hogy még több helye legyen 
a gyerekeknek is. 

Centrumban a sport és 
a szabadidős programok
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Ábel Györgyné (79)

Főleg a járdát szeretném a főutcán. 
Nagyon kellene. De a kerékpárút még 
jobban kellene. Most is biciklivel va-
gyok, de nagyon félek az úton, mert 
akkora a forgalom. A párom nem is 
mer kerékpározni, mert azt mondja, 
úgy mennek az autók, mint a „füst”! 
Ötszáz méterre lakunk a központtól, 
de nem szeretek gyalogolni, nem bí-
rok cipekedni, na… Meg én nagyon 
szeretek biciklizni. A földutakkal le-
hetne valamit kezdeni, de olvastam, 
hogy most lesznek útépítések Hetény-
ben megint… 

Háromszéki József (63)

Egy nagyobb postát szeretnénk, hogy 
ne kelljen állandóan sorba állni. Mert 
az az igazság, hogy akik dolgoznak,  
munkaidő végén vagy kezdetén jön-
nek. Emiatt óriási sorbanállás alakul 
ki. A nyitvatartás sem jó, aki a város-
ban dolgozik, annak a nagy része se-
hogy sem ér ki időben. Szerdán ugyan 
17 óráig van nyitva, de nagyon sokan 
egyszerűen nem érnek haza délután 
ötig. Akárkivel beszélek, ez mindenki-
nek probléma. Egyébként szeretek itt 
lakni, más ellátással nincs gondunk, 
csak ez a posta megoldódhatna…

Miklós Katalin (28)

Négy éve lakom Hetényegyházán, ami 
elsősorban megfogott benne, az a 
nyugodt környezet. Minden könnye-
dén elérhető, összetartó a közösség, 
barátságosak, kedvesek az emberek. 
Ami szerintem jó lenne, ha fejlődne: 
a járdák felújítása, a főtér parkosítá-
sa, szebbé tétele, lehetne több virág, 
például a villanyoszlopokon a köz-
pontban. A játszótérre ráférne valami 
burkolat, eső után lehetetlen használ-
ni, és – erről jut eszembe – a fiatalok-
nak is kellene valami program, például 
zumba, aerobic, tánc, esetleg boksz…

Antal Lászlóné (52)

Jó lenne, ha tovább építenék az északi 
elkerülőt Hetényig. A településen is 
csökkenne a forgalom, és nem lenne 
annyi dugó a város felé sem regge-
lente. Hallottam, hogy teljes lesz az 
elkerülőút, és láttam, hogy méricskél-
tek itt a határban, hogy Hetényt is be-
kötnék a városba északról is. Beszélik, 
hogy talán még terv is van rá. A másik 
a járda: hol van, hol nincs – ahol van, 
sok helyen felpúposodott, felfagyott, 
nagyon ráférne már egy felújítás. Itt a 
Posta utcán is az úton járnak, nem a 
járdán.

Banó Róbert (42)

Az útépítés az elsődleges, de az most 
már rendben lesz. Fontos lenne a 
művelődési ház környékének rend-
betétele is: kerítés, kisfák, fűnyírás. 
A lovaspályát kellene hatékonyabban 
hasznosítani. Ráférne egy komolyabb 
fejlesztés az épületekre, mert maga a 
pálya állítólag az ország legjobbja, a 
talaj miatt. Itt egy eső után fél órával 
már használható a terep, nincs sár. A 
jó hírünk is megvan szerencsére, len-
ne mire építkezni: Kecskemét és kör-
nyéke a legerősebb az egy főre jutó 
fogathajtó-világbajnokok számában.

Megkérdeztük a hetényieket: milyen fejlesztéseket sorolnának előre?

Amint arról korábban is írtunk, 
még ebben az évben újabb lakos-
sági önerős útépítések kezdőd-
nek Hetényegyházán a nemrég 
a városnak juttatott központi 4 
milliárdos támogatás segítségé-
vel. Kicsit visszatekintünk, hogy 
indult a program, megnézzük, 
mitől speciális a városrész hely-
zete, illetve, hogy az önerővel 
kapcsolatban milyen kötelezett-
ségei és lehetőségei vannak az 
ingatlantulajdonosoknak.

Az uniós csatlakozás utáni kohéziós 
alapokból csatornaépítésre is lehe-
tőség nyílt, ezen a területen komoly 
elmaradást kellett leküzdenie Kecs-
kemétnek gyakran a belső kerületek-
ben, de főként a külső városrészek 
esetében, így Hetényegyházán is. A 
csatornázást követően a szilárd bur-
kolatú utak helyreállítása és a földes 
utcák megbolygatása okán újabb 
problémával szembesült a város. A 
sokszor 2-4 méter mélységből felfor-
gatott agyagos homok miatt például 
Hetény a legkisebb csapadék után is 
szinte járhatatlanná vált. Próbálkoz-
tak zúzalékos stabilizálással, de a 
megnyugtató megoldást a lakossági 
önerős útfejlesztési projekt jelentet-
te. A munka hatalmas volt, ezért egy 
közműszervező céget bíztak meg a 
nyilatkozatok, szerződések – az ad-
minisztráció lebonyolításával. Így lett 
ebből a szempontból Hetényegyhá-
za az egész városban egy speciális 
terület, ebből következik, hogy a 
lakossági önerős útépítések jelentős 
arányban ezen a településrészen kon-
centrálódnak. Ezért csoportosítottak 
át a kormánytámogatásként érkezett 
4 milliárdból a Hetényi önerős útépí-
tésekre 1,2 milliárd forintot.

A beruházás részeként megvalósu-
ló utcák mindegyike lakossági önerős 
szervezésben indult el 2006-2011 
közötti időszakban. A fentiek után a 
lakók összefogtak annak érdekében, 
hogy az útjuk megépüljön. Minden-
hol legalább a lakók kétharmada nyi-
latkozott az önkormányzatnál, hogy 

ebben az útépítési együttműködés-
ben részt vesz. Ez a nyilatkozat anya-
gi jellegű kötelezettségvállalást is 
jelent. A napokban az érintett ingat-
lantulajdonosok levelet kapnak arról, 
hogy az egykor vállalt kötelezettsé-
güket mikorra kell teljesíteniük.

– Ez akkor esedékes, amikor mi 
az utat megépítjük – mondta Orbán 
Csaba, a Városüzemeltetési Osztály 
vezetője. – Ez utanként különböző 
időpontra fog esni, de valamikor 
az év folyamán mindenkitől várjuk 
azt a vállalását, amit ezzel kapcso-
latban tett. Illetve a kisebb hányad, 
akik annak idején nem nyilatkoztak 

vagy nem vállalták, esetükben ható-
sági határozati formában van jogunk 
kivetni azt az összeget, amit a töb-
biek önként befizetnek. Nem lehet 
kibújni a fizetési kötelezettség alól, 
ha szükséges, nem peres végrehajtási 
eljárásban tudjuk ezeket a követelé-
seinket érvényesíteni, önálló bírósági 
végrehajtó útján.

Az önerő egyébként viszonylag kis 
hányadot képvisel a beruházásban, a 
bekerülési költség 8 százalékáig ter-
jed. A befizetés módjáról az osztály-
vezető elmondta: lehet egyösszegű 
befizetés vagy akár Fundamenta elő-
takarékosság is.

Folytatódnak az útépítések
Mit kell tudni az önerő-befizetésekről?

Orbán Csaba városüzemeltetési osztályvezető (jobbról)  
és Takács Péter ügyintéző a kecskeméti úthálózat-fejlesztés egyik térképe felett

Hetényegyháza: 

I. ütem (2016)

Tulipán II ütem (Paprika végéig) 44.250.795 16

Honfoglalás tér 36.496.970 12

Paprika (Tamási Áron u. - Árvácska u. között) 40.127.597 11

Borsányi 70.311.658 25

Huszka Lajos I ütem (Kossuth u-Kikelet között) 138.264.698 24

Huszka Lajos II ütem (Kossuth u-Miklós Gy között) 44.179.988 16

Miklós Gyula IB. ütem (Petrovics-Iskola között) 131.220.860 55

Kikelet I ütem (Huszka L-Aranyhomok között) 81.355.137 26

Kikelet II ütem (Aranyhomok-Posta között) 181.979.527 56

Kikelet III ütem (Posta-Tamási Á között) 41.673.910 15

Hetényegyháza: 

II. ütem (2016-2017)

Árvácska 112.298.810 35

Csillagfény 46.731.814 15

Pálma 35.565.467 16

Szőlőfürt 139.411.156 50

Sellő 61.394.467 19

Szegfű (Alkotmány-Tamási Á között) 60.828.519 18

Azon lakossági önerős utak  
esetében, amelyek nem  

a mostani 4 milliárd forintos  
keretből valósulnak meg,  

az önkormányzat egyenként  
vizsgálja a jövőben a befizetések 

mértékét és arányát.  
Ezek a tényezők befolyásolják 

majd a megvalósítás sorrendét. 
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Új utakon Hetényegyháza
Molnár Pált sokan ismerik, de vannak, akik nem tudják, hogy a zene-
tanár, aki hangszereivel rendezvényeken, táncházakban, koncerteken 
lép fel, a 2-es számú választókörzet képviselőjeként felelősséget 
vállalt Hetényegyháza lakosainak mindennapjaiért és a település 
fejlődéséért. 

– Mivel foglalkozik, amikor nem 
képviselő, munkáját hogyan segíti 
foglalkozása és az ebből adódó kap-
csolatok?

– Tizenöt éve vagyok a városi ze-
neiskola fafúvós zenetanára. Amióta 
Kecskeméten dolgozom, a szülőkkel 
való kapcsolat révén sokféle emberrel 
ismerkedtem meg, hiszen a zeneisko-
lában a társadalom minden rétegéből 
származó gyermekkel foglalkozunk. 
Idővel az ember sok tapasztalatot 
szerez az emberek hétköznapi gond-
jairól, a problémákról. Ez már önma-
gában kialakít az emberben egyfajta 
érzékenységet. Vannak, akik innen 
ismernek és sokan már azelőttről is, 
hiszen koncerteken, táncházakban, 
különböző rendezvényeken rendsze-
resen fellépek. Ez az ismertség sok-
szor jelent előnyt a képviselői mun-

kában, mert általában tudok kihez 
fordulni és a kötelező udvariassági 
köröket sem kell már lefutni.

– Hetényben nőtt fel? Mit jelent 
önnek ez a település?

– Bár nem itt születtem, a nyarakat 
általában itt töltöttem nagyszüleim-
nél. Kamaszkoromban sokat lógtunk 
együtt a környékbeli srácokkal, együtt 
játszottuk el a kötelező gyermekkori 
szerepjátékokat. A nagyszülők révén 
sok idősebb embert ismertem, akik 
a falu régmúltját hordozták történe-
teiken keresztül, sajnos ma már csak 
kevesen élnek azok közül. 

– Mennyit változott gyerekkora 
óta a település? 

– A falu 1981-ben vált Kecskemét 
részévé, én pedig 82-től lakom itt. 
Bár kezdettől fogva városi iskolába 
jártam, mégis végig tudtam követ-

ni a változásokat. Eleinte még igazi 
falu voltunk, most már inkább egy 
lakónegyed, amit alvó városrésznek 
is szoktak nevezni. A legtöbb hetényi 
Kecskeméten tölti az ideje nagy ré-
szét, iskola, munkahely, vagy szabad-

idős programok miatt. És egy kicsit túl 
is nőtte magát, viszont ezt a számbeli 
gyarapodást nem követte a népesség-
megtartó képesség fejlődése. Vagyis 
nem szaporodtak a munkahelyek, így 
egy állandó mozgás van Kecskemét 
irányába. Ezzel párhuzamosan idővel 
leépültek a helyi közösségek és saj-
nos az emberi kapcsolatok is megvál-
toztak. Ma már nem ismerik egymást 
az emberek, ebben az értelemben is 
elvárosiasodtunk. 

– Amikor indult a választáson, mi-
lyen tervek, gondolatok fogalmazód-
tak meg önben?

– A választási újságocskám utolsó 
oldalán pont az előbbi problémát fej-
tegettem. Természetesen felvállaltam 
közterületeink állapotának javítását 
és az élet hétköznapibb oldalát is, 
de az emberi tényező, a közösségek 
megerősítése számomra mégis fon-
tosabb. Az előbb említett népesség-
megtartó képesség növekedésében 
ez kulcskérdés. A közösségek, civil 
szervezetek életének támogatása a 
legfontosabb cél.

Megvalósult 
tervek
Az alapelv, hogy minden évben 
legyen egy kiemelt cél, amely na-
gyobb támogatást kap a város-
részi keretből. Tavaly a Hetény 
Vezér Polgárőr Egyesület kapta a 
kiemelt figyelmet, összesen 1,5 
millió forintot, amihez még hozzá 
jött 600 ezer forintos költségveté-
si támogatás. Utóbbit újra sikerült 
kiharcolni a polgárőr egyesületek 
számára. A tavaly év eleji betörés-
hullám adta az ösztönzést, de az 
új gépkocsira, amit a támogatással 
meg tudott szerezni az egyesület, 
amúgy is szükség volt. Támoga-
tást kapott az iskola, az óvoda, a 
fogathajtó-, a futballklub, és jutott 
a sportnapra és a Hetényegyháza 
Napjára is. A főtérnél ebből a ke-
retből folytatódott a járdafelújítás. 

Célok
Nagyon jó lenne, ha a hetényi szülők 
a helyi iskola mellett döntenének 
iskolaválasztáskor. A településrész 
ezt egy bölcsőde létrehozásával 
tudná segíteni. Így kialakulhat a 
bölcsőde-óvoda-iskola szerves egy-
sége. Ez pedig elkerülhetetlenné te-
szi az iskola bővítését, átalakítását 
is. Közterületek szempontjából az 
elmúlt egy év a felkészülés és ter-
vezés időszaka volt. Elindult a főtér 
rekonstrukció jának tervezése, ahol 
fő cél a kaotikus parkolási helyzet 
rendezése. Folyik az egyeztetés az 
érintett tulajdonosokkal. A tiszti 
klub épületének új tulajdonosa ke-
reskedelmi és szolgáltató egységet 
szeretne létrehozni, és együttmű-
ködésével rendeződni látszik az 
épület környéke: a tervek szerint 
az óvoda előtti buszmegálló meg-
szűnik, a tiszti klub parkolójánál új 
buszöböl létesül. Zebra felfestésére 
is sor kerül, megújul a másik oldali 
buszmegálló is. De a legnagyobb 
történés természetesen a nagyará-
nyú útépítés lesz, bruttó 1,266 mil-
liárd forintból. 

Közbiztonság 
A rendőrség jelenléte érezhetően 
javult, de nagyon messze vagyunk 
még a megnyugtató állapottól. 
Van egy elképzelés, amely szerint 
a rendőrségi irodát a központban 
helyeznénk el, az önkormányzati 
kirendeltséggel és a polgárőrök 
székhelyével együtt, de ez még 
hosszú egyeztetések kérdése. Ez-
által megint közelebb kerülhet-
nénk az áhított állandó rendőrségi 
jelenléthez.

Felébresztik az alvó várost
A Hírös Agóra Nonprofit Kft. égisze alatt működő Hetényegyházi 
Közösségi Ház kiemelkedő szerepet vállal abban, hogy a Kecske-
méttől 10 kilométerre fekvő településrész lakói ne csak lakjanak, 
hanem szívesen éljenek is Hetényegyházán. A kiváló szakembereket 
foglalkoztató intézmény minden napra tartogat valamit a hetényiek 
számára. Halek Mónika programszervezővel beszélgettünk az elmúlt 
időszak eseményeiről és a tervekről. 

– Azért vagyunk, hogy minél több 
színes rendezvény legyen Hetényegy-
házán, és felébresszük az alvó tele-
pülést. Hogy ne csak bent a városban 
találjanak érdekes programokat, ha-
nem itt, helyben is megtalálják azt, 
amire szükségük van és lehet. 

– Nyolc éve dolgozik már itt, ho-
gyan értékeli az eltelt időszakot?

– Szép úton haladunk, de van még 
hátra az útból. De legalább elindul-
tunk, és tartunk valami felé. Sokkal 
több programunk van, mint néhány 
évvel ezelőtt. 

– Milyen gondolatok mentén ter-
vezik a jövőt?

– Egyrészt építünk arra, ami jól 
működik, aztán megnézzük, mi az, 
ami még nincs, de szükség lenne rá. 
Ilyenek a kisgyermekesek programjai 
, melyekből még több kellene, és a 
helyiekkel való beszélgetés közben 
igyekszünk felmérni az igényeket. 

– Mi az, ami jól működik?
– A tanfolyamaink, szakköreink 

(jóga, bodyart, senior torna, néptánc, 
táltos dobkör, kézműves szakkör) egy-
re jobban beépülnek a köztudatba, 

és egyre többen járnak ezekre. Nagy-
rendezvényeink is sikeresek. Heté-
nyegyháza Napját nagyon szeretik. A 
hagyományőrzés útján indultunk el, a 
kulturális értékeket helyezzük előtér-
be. De a tavaly első ízben megrendezett 
sportnap is nagyon jól sikerült. A cél az 
volt, hogy minél többen megismerjék a 
helyi sportolási lehetőségeket. 

– Időben hogy vannak elosztva a 
programok?

– Hétköznap esténként és hét-
végenként vannak leginkább, mert 
akkor vannak itthon az emberek. 
Hétköznap napközben is vannak ter-
mészetesen programok, hiszen na-
gyon jó kapcsolatot ápolunk a helyi 
intézményekkel. Iskola, óvoda, idő-
sek klubja… 

– Mi a helyzet a nyári programok-
kal, amikor minden iskolás itthon 
van?

– Eddig egy tábort tartottunk, ez 
volt az Ügyes kis kezek tábor, de az 
idén már hat táborba várjuk a gyereke-
ket. És nem csak a nyári, de a tavaszi 

és az őszi szünetre is szervezünk. Így 
aztán gyakorlatilag minden időszakot 
lefedünk, és megvalósítjuk legfőbb cé-
lunkat: felrázzuk az alvó várost.

A Naplemente Idősek Klubja Férfi  
Nótakörének műsora színesítette 
a Katona ereklyék című kiállítás 
megnyitóját

A Kecskemét-Hetényegyházi Városrészi Tanácsadó Testület 2016-
ban a következő célokra javasolja a városrészi kerettámogatásokat:

Hetényegyházi Fogathajtó és Hagyo-
mányőrző Egyesület (kiemelt támo-
gatás)

Petrovics-park: labdafogó háló építé-
se a futballpálya kapui mögé
Főtér: járdaépítés folytatása

Óvoda: játékpark-bővítés

Naplemente Idősek Klubja: közös-
ségi kemence és kert létrehozása 
Városrészi Sportnap megrendezé-
se Hetényegyháza Napja – Helyi 

Érték Fesztivál Közösségi Ház- 
részvétel a Múzeumok Éjszakája 
programban

A pontos összegekről  
márciusi ülésen születik döntés.

Munkában a tanácsadó testület

Balról jobbra: 
Bárkányi Csilla,  

Halek Mónika,  
Juhász Rózsa,  
Trungel Ilona, 

 Csernáné Zsikla Gizella, 
 Győri Mihály,  
Magó István,  

Szabadi László, 
 ifj. Kalmár József,  

Kovács István, Nagy László, 
Ágoston Gábor, Molnár Pál 
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Az izraeliek vonzónak találták Kecskemétet
 „German Quality, Made in Hungary” azaz „Német minőség Magyaror-
szágon” címmel rendeztek a közelmúltban üzleti fórumot Izraelben. 
A Mercedes és az Audi képviselői mellett Kecskemét polgármestere 
is meghívást kapott a rendezvényre. Mivel azonban a fórummal egy 
időben látogatott Orbán Viktor városunkba, dr. Lukács Pál, a Kecs-
keméti Főiskola Járműtechnológiai Tanszékének vezetője helyettesí-
tette Szemereyné Pataki Klaudiát. 

– A rendezvény célja az volt, hogy 
erősítsék a helyi vállalkozások Ma-
gyarország iránti bizalmát – nyilat-
kozta a rendezvényről lapunknak dr. 
Lukács Pál. – Ennek érdekében az 
első este üzleti vacsorát rendeztek, 
amelyen részt vett Yaffa Ben-Ari, az 
izraeli külügyminisztérium gazda-
sági ügyekért felelős főigazgatója. 
A fórumon cégvezetők vettek részt, 
akik a köszöntők után három magyar 
előadót hallhattak. Elsőként megis-
merhették az Audi, majd a Mercedes 
beruházását, termékportfóliójukat, 
fejlesztéseiket, illetve terveiket. Az 
előadók kiemelték a hozzáadott ér-

tékeket is. A három magyar előadás 
után három olyan izraeli cég képvi-
selője számolt be tapasztalatairól, 
amelynek hazánkban is van vállalata. 
Mindhárman elmondták, hogy maga-
san képzett, tehetséges magyar szak-
emberek segítik a munkájukat, akik 
a lehetetlennek tűnő feladatokat is 
megoldják. 

– Ön mire helyezte a fő hangsúlyt 
előadásában?

– Az önkormányzattal leegyezte-
tett előadásom célja az volt, hogy 
Kecskemétet mint befektetésre ér-
demes környezetet mutassa be. A 
gazdasági mutatók ismertetése mel-

lett nem győztem elégszer hangsú-
lyozni, hogy a város mezőgazdasági 
központ, amelyre jelentős feldolgo-
zóipar épül. Bemutattam a gazdasá-
gunk motorjaiként funkcionáló nagy 

vállalatokat, különös tekintettel a 
német tulajdonú cégekre. Mivel Izra-
elben mindenek elé helyezik a kultú-
rát, fontosnak tartottuk, hogy a város 
múltját, hagyományait is bemutas-

sam, hangsúlyozva, hogy Kecskemét 
mindig is híres volt toleranciájáról. 
Ízelítőt nyújtottam a város rendkí-
vül színes kulturális palettájából is, 
kiemelve komolyzenei, folklór ren-
dezvényeit, a Csiperó fesztivált, va-
lamint az Európa Ifjúsági Fővárosa 
pályázatot. 

Nagy hangsúlyt fektettem a közel-
múlt infrastrukturális beruházásaira, 
és szót ejtettem arról is, hogy repülő-
terünk hamarosan a polgári közleke-
dés és az áruszállítás szempontjából 
is megnyílik. Természetesen kitér-
tem előadásomban az új egyetemi 
campusra, és beszámoltam a duális 
képzés tapasztalatairól, valamint a 
járműiparon belül a felsőoktatásban 
létrejött kompetenciamegosztás-
ról is. A prezentációm utolsó diái 
Megalux- csapatunk sikereiről szól-
tak. Büszkén meséltem el, hogy még 
a MIT csapatát is maguk mögé utasí-
tották diákjaink.

Jobbról balra: Márki Gábor, Magyarország izraeli nagykövetségének első titkára, Lőre Péter, 
az Audi kommunikációs igazgatója, Zvi Marom, a BATM Company ügyvezető igazgatója, dr. 
Lukács Pál, a Kecskeméti Főiskola GAMF Kara Járműtechnológia Tanszékének vezetője, Nagy 
Andor, Magyarország izraeli nagykövete, Lilian Safran Shaked, a Magyar Izraeli Kereskedelmi és 
Iparkamara szakértője, Ekkehard Philipp, a MBMH Kft. pénzügyi és gazdasági igazgatója, David 
Wiernik, az NNG Kft. elnöke, valamint Victor Gabriel Márki

Budapest–Kecskemét retur, please!
Kecskemét turisztikai lehetőségei az ötödik kerületből nézve 

Rengeteg ötlet, elképzelés fogal-
mazódik meg az utóbbi időben 
arról, hogyan is kellene magát 
Kecskemétnek újradefiniálnia, 
milyen marketingeszközökkel 
határozhatnánk meg magunkat 
a jövőben. Városmarketing, 
turizmus, vendéglátás… Miért is 
jönnének többen Kecskemétre, 
mi mindent tudunk nekik meg-
mutatni? Mire legyünk büsz-
kék? Nemes hagyományainkra? 
Dinamikusan fejlődő jelenünkre, 
az ígéretes jövőre? A Kecskeméti 
Lapok sorozatot indít, melyben 
a körvonalazódó városmar-
keting-ötletekhez szeretnénk 
hozzájárulni elképzelésekkel, 
véleményekkel. Városbelieket, 
külső szakértőket is megkér-
dezünk arról, hogyan látják a 
hírös város jövőjét.

Budapestért meg van őrülve most a 
világ. Rekordokat döntöget a turisz-
tikai látogatószámokban és a külön-
böző neves felmérésekben a legelő-
kelőbb helyeken forgolódik.

Egyre több külföldi jön, merik 
használni a budapesti lehetőségeket – 
mondja Szilágyi Szidónia. – Rengeteg 
hír jelenik meg külföldön is rólunk, 
állítólag a Szent István bazilika benne 
van a világ öt legtöbbet posztolt épüle-
te között. Így a visszatérő vendégeink 
is egyre szaporodnak. Az első látoga-
tás alkalmával megtapasztalják, hogy 
Budapestből három nap nem elég, 
sokkal nagyobb, mint gondolták. Leg-
közelebb már barátokkal érkeznek, és 
egyre több időt töltenek el. Nos, akik 
visszajönnek, éppen azok érdeklőd-
nek már a vidék iránt is. Csakhogy: 
nagyon nehéz az ötödik kerületből ki-
vinni őket vidékre. Kis túlzással fizikai 
képtelenség például, hogy eljussanak 
Kecskemétre. Képzeljen el egy nyugati 
szervezettséghez szokott embert, aki 
megkapja a tudatosan és nagy tapasz-
talattal kínált fővárosi programokat. 
Hogy fog ő eljutni Kecskemétre? 

– Az önökhöz érkező külföldiek 
Budapesten kívül hallottak-e bármi 
egyebet Magyarországról, akár csak 
a sztenderdeket, például, hogy itt 
lehet lovagolni is?

– Nem nagyon. Pesten kábé há-
rom programszolgáltató cég kínál 
a városhatáron túlra is programo-
kat. Legkedveltebb a Dunakanyar 
– Szentendre, Visegrád, Esztergom 
–, második a Balaton, a harmadik pe-
dig a lovas tanyák világa, amiből épp 
Kecskemét környékén van az egyik 
legfelkapottabb. Csak úgy ismerik 
Kecskemétet, mint egyfajta „közeli 
Hortobágy központját”, megállnak 
ugyan a buszok Kecskeméten, de 
szinte csak WC-zni, megmutatják a 
főtéren az égitesteket, meg kívülről 
a Cifrapalotát.

– Mi lehetne Kecskemét vonze-

reje? Van-e benne potenciál egyál-
talán?

– Komplexebb felmérés lenne 
szükséges, hogy milyen turisztikai 
desztinációkra lehetne használni. Az 
biztos, hogy hirdetni kellene a buda-
pesti hostelekben, érdekeltté kellene 
tenni azokat a pontokat, amelyek 
nagy számban találkoznak a turisták-
kal. Mert egyébként nem látom, hogy 
jutna el egy külföldi Kecskemétre.

– De hát az ötödik kerületi szállo-
dájából 10 perc séta a Nyugati, on-
nan szűk óra Kecskemét, a vasútállo-
másról pedig 10 perc alatt felsétál a 
központba…

– Igen, ezt így kellene hirdetni! A 
szálláshelyeken legyen ott az egysze-
rű prospektus, hogy Ön most itt áll, 
és olyan célratörően, ahogy a kér-
désben is elhangzott érzékeltetni, 

hogy mit láthat, milyen egyszerűen 
és mennyiért. Egy órát vonatozik, és 
egy csodálatos szecessziós városban 
élvezheti a telet-nyarat, a napfényt, 
a valódi, hangulatos magyar vidéket. 

– Egyébként milyen kínálatra ug-
ranának vidéken?

– Magyarország Unesco-örökségei 
érdeklik őket, a természetvédelmi terü-
letek, nemzeti parkok, túrák. Az olyan 
programok, amiben minden adott: a 
felszerelés, az információ. Nálam még 
azt is megkérdezik, hogy lehet-e a hely-
színen törölközőt bérelni. Mikor megy 
a busz, mi lesz ott, mikor lesz vége, 
hogy jön vissza és mennyibe kerül. 

– És konkrétan Kecskeméten mi 
lehetne a vonzerő? Most hallunk 
olyan próbálkozásokat, hogy Ko-
dály városaként a zenére kellene 
alapozni.

– A zenei program mindig műkö-
dik, de szerintem a kulinaritás, az 
étkezési élmények, a táj szépsége, 
a szecesszió, ami nagyon jellemző 
Kecskemétre, és ezért meg vannak 
őrülve. És még egy dolog: a turisták 
állandóan azt szeretnék tudni, hogy 
élnek az átlagos emberek. Elegük van 
a turistalátványosságokból. Azt kér-
dezik, hol van vége a turisztikai rész-
nek, hol kezdődik az igazi Magyaror-
szág. Ebben Kecskemét tökéleteset 
tudna nyújtani számukra.

– Mi volt az ön saját benyomása, 
amikor Kecskeméten járt?

– Melegszívű, csodálatos, roppant 
egyedi kulináris élményeket felvo-
nultató város, baracklekvár, pálinka, 
tejes pite – ezek a szavak jutnak így 
hirtelen eszembe. A főtéri cukrász-
dákban a tipikus magyar hangulatot 
kapják meg, a gyönyörű piacon még 
kofákat látni, ízeket, illatokat érezni, 
beszélgetnek az emberek, a szár még 
rajta van répán. És éppen az ilyesmit 
keresik a turisták. Úgy tapasztaltam, 
hogy Kecskemét úton van a modern 
és a régi értékek, a klasszikus Ma-
gyarország között, ezt a kettősséget 
érezni lehet az egész városban.

– Milyen típusú turistákat tud 
Kecskemétre elképzelni?

– A turisták 60-70 százaléka há-
tizsákos, 30 százaléka ötcsillagos 
szállodában szál meg. Szerintem 
Kecskemétre – az elit tematikus, fő-
ként zene iránt érdeklődő turistákon 
kívül – inkább a hátizsákosok jönné-
nek. Azonban ők is költenek, és ami 
nagyon fontos, hogy ők fotóznak, 
blogolnak, posztolnak, lájkolnak 
– ingyen reklámjuknak és informá-
cióiknak köszönhetően bejáratottá 
válik a város, és már nem csak a Mer-
cedes és Kodály városaként ismerné 
a világ.

 Vandlik János

Szilágyi Szidónia
Hat évig fogászati turizmussal, 3 
éve klasszikus turizmussal foglal-
kozik Budapesten. Három belvárosi 
irodája van, amelyeket francia üz-
lettársával eredetileg azért hozták 
létre, hogy a sztenderd programo-
kon túli célpontokra, köztük épp 
a vidékiekre specializálódjanak. Az 
eredeti tervet a vidéki turisztika – 

főként az információáramlás – fej-
letlensége miatt kicsit a klasszikus, 
Budapest-központú szolgáltatások 
felé kellett alakítaniuk. Ezzel együtt 
legfrissebb tapasztalataik szerint a 
turisták egyre bátrabbak, saját ma-
guk jönnek, nem félnek Magyaror-
szágtól, olcsó a repülőjegy, a bel-
városban egyre jobban beszélnek 
nyelveket, nagyon jó a turisztikai 
infrastruktúra.
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Újabb sikeres PADMA-pályázat zárult le

Harminc pályamű érkezett a Pallas Athéné Domus Mentis Alapítvány 
újabb pályázatára, melyet ismét a középiskolásoknak írtak ki. A tizen-
egy téma maradt, voltak visszatérő pályázók is. Ami mindenképp más 
volt, az a harminc alkotás minősége. A diákok megfogadták a taná-
csokat, melyeket az előző forduló végén, illetve a konzultáció során 
kaptak a tapasztalt szakemberektől. A cél, hogy a leendő főiskolai 
hallgatók felfigyeljenek az induló kecskeméti közgazdászképzésre, 
egyértelműen eredményesnek tűnik.

A Kecskeméti Református Gimnázium 
diákjainak műsorával kezdődött a Pallas 
Athéné Domus Mentis Alapítvány máso-
dik díjátadója, melynek során a PADMA 
Középiskolai Tanulmányi Ösztöndíj-
program résztvevőit díjazták és látták 
vendégül az alapítvány székházában. 
Varga László, a PADMA kuratóriumának 
elnöke köszöntötte a résztvevőket, és 

köszönte meg a diákok és felkészítőik 
munkáját. 

Almási Orsolya pályázati referens is-
mertette a középiskolásokat megcélzó 
pályázat statisztikáját. Kiderült, hogy 
hajszálpontosan ugyanannyi, vagyis 
harminc pályamű érkezett, mint az 
első kiíráskor. A diákok ezúttal mind a 
tizenegy meghirdetett témában adtak 

le dolgozatot, három város (Kecskemét, 
Makó, Szeged) nyolc középiskolájából. 
A legnépszerűbb témának az euró be-
vezetése Európába, a hitel szerepe a 
gazdaságban, a hazai bankrendszer 
bemutatása, valamint a Forint bankjegy-
történelem bizonyult.

A bírálók a Kecskeméti Főiskola 
újonnan induló gazdálkodási és me-
nedzsment alapszakjának oktatói és 
felelősei (Berács József professzor és 
Felföldi-Szűcs Nóra, az új szak okta-
tási felelőse) voltak. Az ő javaslatukra 
született meg az eredmény, mely sze-
rint 13 pályázó emléklapot, 11 pályázó 
oklevelet és pénzjutalmat, hat pályázó 
pedig dicsérő oklevelet és pénzjutalmat 
kapott. 

Dr. Felföldi-Szűcs Nóra ismertette a 
bírálati szempontokat, értékelte a mű-
veket. Nagyon örülnek, mondta az ok-
tatási felelős, hogy a harminc pályázat 
már egyáltalán nem tartalmazza azokat 
a gyerekbetegségeket, melyek az előző 
kiírás során előfordultak. Nagy fejlődés 
tapasztalható a pályamunkákban, ez pe-
dig azt is jelenti, a zsűri lehetett szigo-
rúbb az elbírálásban.

Berács József professzor elmondta, 
folyamatosan erősítik a nemzetközi 
kapcsolatokat, melynek egyik lépése, 
hogy áprilisban egy delegáció utazik 
az Egyesült Államokba, Tuscaloosaba 
(ahol a Mercedesnek is van gyára), hogy 
a várossal és az Alabama Egyetemmel 
csereprogramot hozzanak létre. A má-

sik út Vietnámba vezet, ahol a keleti, 
távol -keleti nyitást készítik elő. A tervek 
szerint a leendő campus hallgatói 2018-
19-ben már ezeken a helyeken is tölt-
hetnek egy-egy fél évet.

Varga László, a PADMA elnöke örö-
mét fejezte ki, hogy az újabb pályázat-
ra is harminc pályamű érkezett, immár 
három városból. Külön kiemelte, hogy 
büszke a forduló munkáinak minősé-
gére. – Remélhetőleg hamarosan új 
pályázatot írunk ki, megszólítva újabb 
tizedikeseket, tizenegyedikeseket és 
végzősöket. Célunk továbbra is az, hogy 
kedvet kapjanak a gazdálkodási témák-
ban való elmélyülésre, majd pedig élet-
hivatásuknak válasszák a gazdálkodás-
tudományt – zárta beszédét az elnök.

13 pályázó emléklapot, 11 pályázó oklevelet és pénzjutalmat, hat pályázó pedig 
dicsérő oklevelet és pénzjutalmat kapott
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„Kis munkának” indult, valójában 
azonban több mint 800 000 ember 
elhurcolását, megaláztatását, 
illetve sokak halálát jelentette a 
gyilkos „malenkij robot”. Kecs-
keméti, tiszakécskei és kalocsai 
gimnazisták most túlélőktől is 
hallhatják, milyen volt az élet a 
20. századi diktatúrák idősza-
kában, mit éltek át azok, akiket 
szovjet munkatáborokba hurcol-
tak. Hajagos Csaba történészt, 
a Kecskeméti Katona József 
Múzeum munkatársát, egyúttal 
a rendhagyó órák szervezőjét 
kérdeztük a Gulág Emlékév és az 
1956. esztendő 60. évfordulója 
kapcsán. 

Pásztor Andrea

– A Kecskeméti Katona József Mú-
zeum 2016. évi munkatervében ki-
emelt figyelmet fordít a 20. század 
második felének történeti vonatko-
zásaira – mondja Hajagos Csaba tör-
ténész-muzeológus. – Két emlékév is 
érvényben van jelenleg. Egyrészt idén 
emlékezünk meg az 1956-os forra-
dalom 60. évfordulójáról, másrészt 
2017. február 25-ig tart a Szovjetuni-
óba kényszermunkára hurcoltak emlé-
kéve, amelyre a Gulág Emlékbizottság 
civil pályázatokat is kiírt. Hosszas 
egyeztetés után, Kecskemét Megyei 
Jogú Város Önkormányzatával együtt 
gondolkodva dolgoztuk ki, hogyan is 
állíthatnánk emléket a Kecskemétről 
és a város környékéről „malenkij ro-
botra” elhurcolt embereknek. Végül 
úgy döntöttünk, két kategóriában 
is pályázatot nyújtunk be a Gulág 
Emlékbizottsághoz. Az első pályá-
zat arra irányul, hogy az oral history 
segítségével, illetve a ránk maradt 
írott források és tárgyak segítségével 
feldolgozzuk ezt a város története 
szempontjából eddig még feltáratlan 
területet, majd publikáljuk a kutatás 
eredményeit. Ez a nagyszabású mun-
ka már elkezdődött, be is nyújtottuk 
a pályázatot. 

– Mire irányul a másik pályázat?
– A második pályázat célja, hogy 

a kutatás kapcsán egy nemzetközi 
konferenciát és egy vándorkiállítást is 
rendezzünk, amelynek nyitó helyszí-
néül a Cifrapalotát jelöltük meg. Emel-
lett fontosnak tartottuk, hogy meg-

szólítsuk az oktatási intézményeket, 
ezért is szervezünk rendhagyó órákat 
a Nemzeti Emlékezet Bizottságával 
folytatott közös munka keretében.. 

A tervezett új tárlat kereteiben a 
kutatás eredményeit kívánjuk prezen-
tálni. Fontos, hogy a Kecskemét kör-
nyékén élők tisztában legyenek azzal, 
hogy térségünkben milyen viszonyok 
uralkodtak 1944 novemberétől 1947 
végéig. A kiállítást Bács-Kiskun megye 
tizenegy járási székhelyén szeretnénk 
bemutatni.  

Kecskeméten az egykori városi tég-
lagyár (ma Matkói út) területén műkö-
dött a „malenkij robot”-ra behívottak 
gyűjtőtábora, ahol az önkormányzat 
emlékhely létrehozását vagy emlék-
tábla kihelyezését vette tervbe. Erre 
is nyílik pályázati lehetőség a kutatás 
eredményeinek hasznosítása címén.  

– Kiderült-e már, hány embert 
vihettek el Kecskemétről a szovjet 
kényszermunkatáborokba?

– Mivel ez eddig teljesen feltárat-
lan területe volt Kecskemét történe-
tének, pontos számokkal még nem 
szolgálhatok. Közel 500 főről tu-
dunk, de ennél jóval több is lehetett, 
ha azokat a sváb nemzetiségűeket is 
beleszámítjuk, akiket a Délvidéken 
gyűjtöttek össze, ám ideiglenesen a 
kecskeméti gyűjtőtáborban  tartották 
fogva őket. Szeretnénk megszólítani 
a kecskemétieket, ha az időszakhoz 
és témához kapcsolódó bármiféle 
emlékük van – fotójuk, dokumentu-
muk, személyes tárgyuk –, legyenek 
szívesek osszák meg velünk, hogy 
ezt is beépíthessük a kutatási anyag-
ba, illetve a kiállítás keretei között is 
be tudjuk majd mutatni. 

– Hol tart jelenleg a kutatás?
– Az oral history területén kezdtük 

el a munkát. Már közel 40 videó in-
terjút készítettünk a Nemzeti Emlé-
kezet Bizottságával együttműködve. 
Elsősorban azokat az idős embereket 
kerestük fel, akik az elhurcolásokkal 
és kitelepítéssel kapcsolatosan sze-
mélyes adalékokkal tudtak szolgálni, 
támogatva ezzel a kutatás folyama-
tát. Nem csak arra voltunk kíváncsiak 
tehát, hogy mi történt velük ebben 
a válságos – 1945-től 1956-ig tartó 
– időszakban, hanem arra is, hogy 
az esetleges hazatérés után hogyan 
alakult a további sorsuk. A közgyűj-
teményekben folytatott kutatómunka 
már 2015 őszén elkezdődött, ennek 

folytatásához várjuk a pályázatok 
eredményét, hiszen szeretnénk ezt a  
GULÁG Emlékév kereteiben megjelen-
tetni. 

– Milyen érzés volt történészként 
életük legszomorúbb időszakáról be-
szélgetni a túlélőkkel?

– 2015 márciusában kezdtem el ezt 
a közös munkát a Nemzeti Emlékezet 
Bizottságával. Nagyon sok álmatlan 
éjszakát okoztak nekem azok a sor-
stragédiák, amelyekkel a munkafolya-
mat alatt találkoztam. Egy példa erre 
Huber Jánosné Löcher Julianna (Hajós) 
visszaemlékezése. Amikor Hajósról 
„malenkij robot”-ra gyűjtötték össze 
az embereket, az akkor 18 éves Julis-
ka néni nagyon nehezen búcsúzott el 
legjobb barátnőjétől. A lány végül ön-
ként felajánlotta, hogy elmegy a cso-
porttal, úgy gondolta, arra a pár hetes 

munkára elkíséri interjú alanyomat. 
Aztán a néhány hétből évek lettek, 
és az önkéntesen kényszermunká-
ra jelentkező lány hastífuszt kapott, 
amelybe bele is halt. Juliska néni 
elmesélte, hogy nem tudták méltó-
képpen eltemetni a munkaterületen. 
A fagyott földdel próbálták a testét 
eltakarni, amikor azonban kitavaszo-
dott, előtűnt szeretett barátnőjének 
piros ruhája és az, ami belőle maradt. 
Miután befejeztük az interjút, rá két 
hétre ő is meghalt. Szellemi öröksé-
gét azonban ránk hagyta. 

– Számukra is könnyebbséget je-
lent kibeszélni magukból a tragédi-
át?

– Azért is fontos, hogy feltárjuk ezt 
az időszakot, mert sokan a mai napig 
nem mernek beszélni arról, ami velük 
történt. Meg kell tisztulnia ennek a 
kornak a hozzá kapcsolódó hazug-
ságoktól, elkendőzésektől. Az embe-
reknek ki kell beszélniük magukból 
az elszenvedett traumát, ez nem csak 
nekünk, történészeknek fontos, de 
a lelki sebek begyógyulását is segíti.  
De legalább ilyen fontos a fiatal gene-
rációk szempontjából is ez a munka, 
hisz ők el sem tudják képzelni, min 
mehettek keresztül nagyszüleik, déd-
szüleik 1945 és 1956 között. A média 
eszközeinek felhasználásával, közvet-
lenül a szemtanúk, a túlélők szájából 
hallhatják az igazságot, így válhat 
igazán átélhetővé számukra a szóban 
forgó időszak. A Nemzeti Emlékezet 
Bizottságának Youtube-csatornáján 
már elérhetőek ezek az interjúk. 

Találkozás a diktatúra élő áldozataival

Locher Julianna (jobb oldalon) Juliska néni  
unokatestvérével Orosországban és a keretben ma

Gulag-csoportkép 
(Fetter Ferencné tulajdona)

Hajagos Csaba

Hogyan készül a múzeum 
az 56-os évfordulóra?
– Kecskeméti muzeológusként las-
san másfél éve tagja vagyok az MTA 
BTK Történettudományi Intézete 
és a Nemzeti Emlékezet Bizottsá-
ga által létrehozott vidéktörténeti 
kutatócsoportnak mondja Hajagos 
Csaba történész-muzeológus. – Itt 
elsősorban a kommunista diktatú-
ra időszaka alatt gyakorlattá vált 
egyéni ellenállási formákat vizs-
gáljuk 1945-től 1956-ig. A munka 
kapcsán múzeumunk kapcsolatba 

került a Rendszerváltás Történe-
tét Kutató Intézettel is, amelynek 
köszönhetően részese lettem az 
„56 arcai vidéken” című projekt-
nek. Ennek keretében a kömpöci 
Turi Mihály életútját, az 56 utáni 
megtorlásra vonatkozó peranyagot 
mutatom be.  A kutatás országos 
viszonylatban vett eredményei ta-
nulmánykötetben jelennek meg 
idén. Emellett természetesen pá-
lyáztunk az emlékév kapcsán ki-

írt pályázatokra, hiszen ebben az 
esetben is egy vándorkiállítást és 
egy „büszkeségpontot” szeretnénk 
létrehozni Kecskeméten. Az évfor-
duló kiemelt céljaként említhetem 
meg, hogy szeretnénk a Kecskemé-
ti 56-os olvasókönyvet is kibővíte-
ni, elsősorban eddig nem publikált 
szakmai részekkel. Így tehát egy 
komplett városi programcsomagot 
kívánunk összeállítani, amelyhez a 
múzeumban folyamatosan várjuk 
a személyes emlékeket, dokumen-
tumokat, történeteket, hogy ezek 
segítségével minél teljesebb képet 
kaphassunk erről az ellentmondá-
sos korszakról.
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Csak világot szerettem volna látni…
Egy magyar lány, aki angol dip-
lomával a zsebében nekivágott 
a világnak, hogy a reykjavíki 
egyetemen izlandiul tanuljon. 
Lassan két éve, hogy kint van a 
gejzírek, zuzmók és a törpefűzek 
földjén. Pedig csak pár hónapot 
tervezett. 

Csenki Csaba

– Mivel foglalkoztál, mielőtt ki-
mentél? 

– Pár hónappal azelőtt diplomáz-
tam a Károli Gáspár Református Egye-
tem angol irodalom és nyelvészet 
szakán, hogy elindultam volna Izland-
ra. Az iskola mellett félállásban re-
cepciósként dolgoztam egy könyvelő 
cégnél, és a szabadidőmben több 
különböző szervezetnek fordítottam.  

– Mi volt a célod, bejöttek-e a ter-
veid?

– Nem voltak nagy terveim, iga-
zából csak pár hónapot terveztem 
itt maradni, aztán meggondoltam 
magam, és márciusban lesz két éve, 
hogy itt élek. Csak világot szerettem 
volna látni. Izland mindig is érdekelt, 
természeti és történelmi szempontból 
is. Szerettem volna kipróbálni, hogy 
mennyire tudok megállni a saját lába-
mon egy teljesen idegen országban. 

– Miben más az ottani kultúra, 
meg lehet/kell-e szokni?

– A legszembetűnőbb dolog, hogy 
bár kis ország, ezért a nyelvet is alig 
pár százezren beszélik, mégis fél év 
után „elvárják”, hogy izlandiul szólalj 
meg. Nekem ezzel nincs problémám, 
a kezdetektől fogva egyértelmű volt, 
hogyha hosszabb ideig maradok, ak-
kor megtanulom a nyelvet. Viszont 
egyáltalán nem könnyű nyelv, és rö-
vid idő alatt nagyon sokat várnak az 
embertől, ami sokakat eltántoríthat. 
Emellett az én eddigi életstílusomhoz 
képest először úgy éreztem, hogy itt 
az emberek nagy része elég szétszórt 
és ráérős, a dolgok pedig szervezet-
lenek. Ezt meg kell szokni, hiszen 
megváltoztatni nem lehet, és most 
úgy érzem, hogy nem is baj, hogy én is 
ennek hatására sok mindenben eggyel 
lentebb kapcsoltam a sebességet. 

–  Melyek voltak a legnehezebb 
pillanatok?

– Tavaly majdnem egy évig nem 
tudtam hazamenni, borzasztóan hi-
ányzott már a családom. Általában az 
ünnepek a legnehezebbek, amikor tu-
dod, hogy a szeretteid otthon együtt 
vannak, és te nem vagy ott. Szeren-
csére vannak itt is közeli barátaim, 
akiknek ilyenkor szoktam szervezni 
vacsorát, hogy senki ne érezze magát 
egyedül, például idén karácsonykor. 

– Melyek voltak a legjobb pillana-
tok? 

– Ebből rengeteg van. Az első 
nyáron rengeteget utaztam a sziget 
körül, fesztiválokra jártam. Igazából 
bármelyik pillanat, amikor a tenger-
parton ültünk a barátaimmal éjfél-
kor, és még sütött a nap. Imádom, 
ha a családtagjaim vagy a barátaim 
meglátogatnak, és körbevezethetem 
őket a kedvenc helyeimen. Izlandnak 
köszönhetem azt is, hogy eljuthattam 
olyan helyekre, amikről előtte csak 
álmodtam: például New Yorkba, vagy 
Délkelet-Ázsiába, ahol két hónapot 
töltöttem.

– Mivel foglalkozol, hol dolgozol?
– A reykjavíki egyetemen tanu-

lok izlandiul, ez a második félévem. 
Szeptembertől szeretnék turizmust 
tanulni ugyanitt. Emellett egy szuve-
nír boltban dolgozom.

– Milyen kihívásoknak kellett 
megfelelned munká(i)d során?

– Elég sok különböző munkahe-
lyem volt már ezelőtt is, így soha nem 
volt problémám a beilleszkedéssel. 
Az első pár napban azért nehéz volt 
megszokni, hogy a pénztárgép példá-
ul izlandiul van, mivel akkor még nem 
beszéltem a nyelvet, de ezt is inkább 
ösztönzésként fogtam fel, hogy itt az 
ideje nekifogni a nyelvtanulásnak. Az 
első egy évben Reykjavíktól nagyjá-
ból másfél órányira, a semmi köze-
pén éltem a többi munkatársammal, 
ami nyáron szuper, télen viszont az 
időjárás miatt munka után gyakorlati-
lag semmit nem lehet csinálni. 

– Mitől más, ha más, ami ott van? 
– Itt nem a dohányárut, hanem az 

alkoholt árulják nemzeti boltokban. 
Csak viccelek. Más, hiszen kevesebb 
az ember, nagyobbak a távolságok, 
és zordabb az időjárás. De közben 
ugyanaz is, az emberek tanulnak, 
dolgoznak, és igyekeznek jól érezni 
magukat.

– Vannak közös pontok egykori és 
új hazád tekintetében?

– Anyukám egyszer azt mondta, 
hogy „látod, most már bárhova mész, 
mindenhonnan hiányzol valakinek”. 
Hát ez. Nekem is mindig hiányzik 
vagy otthonról vagy innen valaki. 

– Hogyan fogadják, kezelik arrafe-
lé a külföldieket? 

– Izland egészen egy pár évti-
zeddel ezelőttig borzasztóan zárt 
közösség volt, ezért például az 

idősebb generáció nehezen vise-
li a külföldiek gyors beáramlását, 
és néha úgy érzem, hogy a nyelvet 
használják védőpajzsként. A fiatalok 
természetesen ennél sokkal engedé-
kenyebbek és nyitottabbak az új em-
berekkel szemben. De nem hiszem, 
hogy a külföldre települteknek bár-
hol igazán könnyű lenne a helyzete 
most.

– Könnyű volt beilleszkedni? 
– Igen, nagyon nagy segítség 

volt, hogy kezdetben 8-12 emberrel 
laktam egy farmon, ahol egymásra 
voltunk utalva. Könnyen és gyorsan 
alakulnak ki így a barátságok, és bár 
azóta onnan már elköltöztem, még 
mindig az ott megismert emberek-
kel töltöm a legtöbb időt. 

– Mivel töltöd a szabadidődet? 
Mennyivel másabbak ott a lehető-
ségek?

–  Sajnos most az egyetemi fél-
év végéig sok szabadidőm nincsen. 
Ilyen szempontból egyébként nem 
sok minden változott: a bará-
taimmal vagyok, moziba vagy 
koncertekre járok. Imádok 
főzni és sütni, ha van egy kis 
szabadidőm mindig kipróbá-
lok egy új receptet. Talán any-
nyi a különbség, hogy sokkal 
többet utazok országon belül, 
ha van egy hosszú hétvégém, 
akkor általában elhagyom Rey-
kjavíkot, és elindulok a bará-
taimmal valamerre kirándulni.

– Kaptál-e tanácsot valaki-
től, mielőtt kimentél, hasznos 
volt-e valamelyik?

– Egyik barátom mondta, 
hogy hagyjam, hogy alakulja-

nak a dolgok körülöttem. Ami elő-
ször nehéz volt, mivel én inkább a jó 
előre eltervezős típus vagyok. Aztán 
mégis csak hagytam, hogy történje-
nek a dolgok, és most visszatekintve 
egyáltalán nem bántam meg, szere-
tem, ahol most tartok az életemben. 

– Mit tanácsolnál annak, aki kül-
földön szeretné folytatni életét? 

– Ugyanezt. És azt is, hogy ne le-
gyenek illúziói, a külföldi életnek 
megvannak a szépségei és a hátulütői 
is. Jó felkészülten elindulni, tisztában 
lenni azzal, hogy hogyan működnek 
a dolgok az adott országban, hiszen 
rengeteg segítőkész ember van, de 
nem lehet mindig mindenben rájuk 
támaszkodni. Merjen nyitni új embe-

rek felé, élvez-
ze, hogy olyan 
emberekkel ta-
lálkozhat, akik 
más kulturális 
háttérrel rendel-
keznek, hiszen 
rengeteget le-
het tőlük tanul-
ni.  És ne felejt-
se el az otthoni 
családját, bará-
tait, a körülmé-
nyekhez képest 
is próbáljon 
meg minél több, 
értékes időt töl-
teni velük!

New Yorkban

Barátokkal  
a Svartifoss vízesésnél

Bajnóczi Dóra (24)
Született: Kecskemét
Hol él: Izland, 2014 márciusa óta
Iskolai végzettség: egyetem
Foglalkozás: tanuló

Barátokkal  
a Svartifoss-vízesésnél

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Hackney-i szoba kiáltással
KARÁTH KATA LONDONI BLOGJA

A londoni életem 30 órás buszúttal kezdődött. Egy üveg lekvár, egy 
rúd kolbász és egy zacskó piros paprika, mert a magyar konyha 
mindenhová elkísér. Minden évszakhoz ruha, neszesszerek és 
gyógyszerek, mert sokáig leszek távol. Fényképek a családról, 
barátokról, könyvek és térképek, mert valamivel otthonosabbá kell 
tennem majd új lakhelyemet.

Az érkezés után jött a szobavadá-
szat, ami hírhedten az egyik legne-
hezebb és legelkeseredetteb küzde-
lem Londonban. A verseny ráadásul 
a legnagyobb szeptemberben, ami-
kor minden diák albérlet után kutat. 
Magyaroszági pénzügyi háttérrel 
örülhet az ember, ha egy lyukat kap 
a város szélén, de még abba is bele-
rokkan. Nem is beszélve a tömeg-
közlekedésről… A diákbérlet csak 
30%-os kedvezményt nyújt, de még 
így is, minél  messzebb laksz a köz-
ponttól, annál többe kerül a bérlet.  

Azonban, mint tudjuk, a magyar 
híresen talpraesett népség. A talp-
raesettség mellé pedig már nem is 
kell más, csak egy nagy adag sze-
rencse. Meg kitartó nyaggatás. És 
jól jön még az azonnali készpénzes 
előleg. És három nap alatt meg is 
van az a szoba, viszonylag közel az 
egyetemhez. 

A helyszín Hackney, Kelet-London 
szíve. Nem mellesleg, felkapott kör-
nyék helyi „hipszterek” körében. A 
szoba, amely egy négyszintes tégla-
ház második emeletén található, egy 

csendes mellékutcára néz. Illetve, 
ezt hittem, amikor először beköl-
töztem. Mint kiderült, egy igencsak 
népszerű kocsma udvari életére 
van teljeskörű belátásom. Először 
attól féltem, nem fogok többé nyu-
godtan aludni.  Tévedtem. Az itteni 
biztonsági őrök olyan lelkiismeretes 
munkát végeznek, hogy lassan már 
kitüntetést érdemelnének. Ráadásul 
sokszor olyan emberi drámáknak 
vagyok tanúja, hogy arról sorozatot 
lehetne készíteni. A szoba szinte 
minden tekintetben tökéletes, kivé-
ve egyet: az ágy melletti falon Tho-
mas, a gőzmozdony vigyorog rám! 
Meg a hasonlóan rémisztő társai! 
Talán ezért nem akarta senki ezt 
a szobát?! Pedig az ára olyan fajta 
megrökönyödést váltott ki az isme-
rőseimből, hogy még mindig attól 
tartok, megmérgeznek érte. 

Lakótársaim a világ minden tá-
járól jöttek. Maurizio, a 27 éves 
délolasz szakács, minden vasárnap 
újabb diákbarát receptre tanít, de 
még a bicikliszerelés rejtelmeibe is 
bevezetett. Rolandot, a szintén 27 

éves litván belső építészt ritkán le-
het látni. Viszont nála viccesebb em-
berrel még nem találkoztam. Végül, 
de elsősorban pedig itt van Cindy, a 
maláj házinéni!  A meghatározhatat-
lan korú keleti néni már több mint 
30 éve lakik Londonban, de úgy töri 
a nyelvet, mintha csak tegnap érke-
zett volna. Nem sok szót váltunk, de 
ha mégis, az leginkább arra a néhány 
szóra korlátozódik, melyek segítsé-
gével felhívja a figyelmemet arra, 
megint nem vittem le a szemetet.

A reggelek most már ritmikusan 
telnek. Maurizio hatkor kel és egy 
gyors zuhany után már suhan is a 
városközpontban található neves 
olasz étterembe. Roland hét körül 
indul útnak, aztán én vagyok a so-
ros. Cindy halál pontosan 8:45-kor 
lép ki a szobájából. Megszoktam. 
Most már nem versenyezünk a reg-
geli zuhanyért. Én kelek korábban.

Aztán reggelivel és kávéval a ke-
zemben letelepszem az ablakom 
mellé, majd nyitom az International 
New York Times-t, a kedvenc helyi 
újságomat. Amellett, hogy lebilin-
cselő a stílusa, mindent megtudok 
belőle, amit egy jó újságírónak az-
nap tudnia kell. Mert az aznap iga-
zából csak akkor kezdődik el…

Lapunk 
archívumából
Új módszer a Rovki 
szemészetén
„… amit a kontinens vezető szemésze-
ti klinikáin meg tudnak csinálni, arra 
a magyarok is képesek, bár műszere-
zettség tekintetében nem a legjobb he-
lyen vagyunk” – írta lapunk 25 évvel 
ezelőtt. A cikk a Kecskeméti Repü-
lőorvosi Vizsgáló és Kutató Intézet 
orvosainak egy, a honvédségi pilótá-
nak készülők alkalmassági vizsgálata 
során bevezetett újításáról is beszá-
molt: „A sokrétű vizsgálat során szere-
pel a látóélesség, a szürkületi, a szín- és 
mélységlátás, a vizuális ingervezető ké-
pesség, valamint a szem munkavégző 
teljesítményének figyelembe vétele. Erre 
az utóbbira dr. Grósz Andor munkacso-
portjával, a nemzetközi gyakorlatban 
egyedülálló módszert dolgozott ki. Töb-
bek között ezzel az eljárással mutatták 
ki, hogy a látószerv teljesítőképessége 
húszéves korra éri el az ideális szintet, 
ami megközelítőleg tizenöt-húsz évig 
tart, majd utána csökken.”

 (KL, 1991. február 22.)

Szülők Iskolája
A Kecskeméti Ifjúsági Otthon népsze-
rű előadás-sorozata, a Szülők Iskolája 
több évtizedes hagyományokkal bír, 
már 75 évvel ezelőtt is szerveztek ez-
zel a címmel rendezvényeket a hírös 
városban. „A református tanintézetek 
néhány év óta eredményesen kapcsol-
ták be a szülőket a nevelés munkájába 
az otthon és az iskola pedagógiai tevé-
kenységének összehangolásába. A ne-
velés alapvető irányelveit és módszereit 
kiváló szakelőadók világították meg a 
szülők számára, akiknek módjukban 
állott az előadásokat követő eszmecsere 
során megismerni az iskola légkörét és 
a tanterv célkitűzéseit.” A Szülők Isko-
lája sorozatot 1941 márciusában is 
elindították, az első előadást A ma-
gyar gyermek sorsa és a magyar jövő 
címmel dr. Imre Sándor egyetemi 
tanár, egyházkerületi tanügyi előadó 
tartotta. 

 (KL, 1941. március 2.) 

125 éve, 1891. 
február 10-én 
K e c s k e m é t e n 
született Kéry 
Dezső atléta, 
f u t b a l l i s t a , 
s p o r t v e z e t ő , 
ú s z ó o k t a t ó , 
tiszteletbeli ta-
nácsos. Alapító tagja volt az 1908-ban 
létesült Kecskeméti Atlétikai Club lab-
darúgó-szakosztályának, amelyben a 
csapatkapitányság mellett az intézői 
feladatot is elvállalta. Századik mérkő-
zéséért ezüstplakettet kapott, a két-
századikért pedig aranyat helyeztek 
kilátásba, de ezt már nem vehette át. 
Jelentős szerepet játszott abban, hogy 
a kecskeméti labdarúgás a huszas 
években az élvonalba került. Közben 
atlétaként is képviselte szeretett klub-
ját. A KAC birkózószakosztály-vezetői, 
majd az ügyvezető alelnöki tisztét 
is elvállalta. 1964. december 15-én 
hunyt el.

200 éve, 
1816. február 
12-én szüle-
tett Sárosy 
Gyula költő, 
a Kisfaludy 
T á r s a s á g 
tagja. Jogot 
végzett, majd 
megyei szolgálatba lépett. Már mint 
ismert költő érte meg a szabadsághar-
cot. Az 1848-as márciusi események 
rendkívüli erővel hatottak rá. Az elsők 
között buzdította fegyveres önvéde-
lemre a népet. Ekkoriban írta a sza-
badságharc egyik legjelentékenyebb 
költői munkáját, „Arany trombita” 
című költeménysorozatát, amelynek 
szenvedélyes hangja a fél országot 
tűzbe hozta. Sárosy korának nagyon 
sok írást művelő személyiségével állt 
összeköttetésben. Kecskeméten is 
volt ilyen ismerőse, Gömöry Frigyes. 
Gömöry a szabadságharc kecskemé-
ti „énekese” volt. Részt vett a sza-
badságharc hősi harcaiban és onnan 
komáromi menlevéllel honvédszáza-
dosként került haza. Sárosyval baráti 
viszonyban állott. 

A város 
krónikáiból

Karáth Kata
24 éves, születési hely: Du-
naújváros. Jelenlegi lakhely: Flat 
47, Cheverell house, Prit chards 
road, London, E2 9BN, UK. City 
University London: Northampton 
Square, London EC1V 0HB, UK 
Science Journalsim MA (Master of 
Arts) – magyarul kb.: Tudományos 
Újságíró Mesterképzés

Bringások a teljesítőképesség határán
Lelkileg és fizikailag is kőkeménynek bizonyult a kaland azoknak, akik vasárnap arra 
vállalkoztak, hogy megszelídítik az alföldi homokot. A hatvan kilométeres út során 
olyan helyeket szántottak két kerékkel, ahol még a madár is lovon jár. Vagy épp 
sehogy. Az I. Vad Kunság Kerékpáros Élménytúráról gyorsan kiderült, hogy nem csak 
a nevében vad. És valóban rendkívül élménydús!

Közel hatvan kerékpáros és két futó gyüleke-
zett a Veloroom Kerékpárboltnál, hogy tesz-
teljék teljesítő- és tűrőképességük határát. 
Előbbiek két-két keréken, utóbbiak két-két 
lábon vágtak neki a 60 km-es, aszfalt, homok, 
szántás, sár, gödör, erdei ösvény kombónak. 

A két futó, Vajda Zoltán és Veres Szilárd 
indult először, majd nyeregbe pattant a csa-
pat, hogy rendőri felvezetés mellett átszel-
jék a várost. Kiváló volt a biztosítás, akadály-
talan a haladás az arborétumig. A társaság 
ettől kezdve felvezetés nélkül, de együtt 
dagasztotta a sarat Hetényegyháza túlsó vé-
géig. Ez volt az a pont, ahol mindenki meg-
kapta az utolsó eligazítást, és felvette a saját 
tempóját.

 A hetényi sárdagasztó által meglepett 
lábizmok megnyugtatására ezután kiváló 
minőségű aszfaltút következett Kerekegyhá-
záig, ahol már ott is volt az első ellenőrző 
és pecsételő pont. Ez volt az a pont, amikor 
még minden bicajos mosolygott.  A legkisebb 
önbizalommal rendelkezők is azt gondolták, 
bőven a hatórás szintidőn belül teljesítenek,

Aztán Kerekegyháza után elszabadult a po-
kol. A mezőny kis csoportokra szakadt, min-
denki a kunadacsi úton lévő piros túraútvonal 
jelzését kereste, majd kb. 30-35 kilométer után 
következett az, amire még a legelvetemültebb 
terepbringások sem biztos, hogy számítottak. 
Ettől kezdve úttalan utak és ösvények követ-
keztek. A piros túraútvonal jelzése adott volt 

(csak nem lehetett tudni egy idő után, hogy a 
jó irányba áll-e az első kerék), a GPS gyakran vi-
sított, a tájékozódást gyakran megnehezítette, 
hogy a szervezők által előzetesen kirakott sár-
ga szalagokat több helyről leszedték valakik. 
A tekerés szenvedős volt. Furcsa érzés volt vi-
szont, hogy ahogy fogytak a kilométerek, úgy 
tűnt egyre távolabbinak a cél. Ám ez nemcsak 
a fáradtságnak volt köszönhető, hanem annak 
is, hogy egyre keményebb volt a terep. 

Az utolsó előtti (második) állomáson min-
denki megnyugodott. Pecsételt, frissített. Itt 
összetalálkozott két nagyobb csoport, mire 
befejezték a frissítést, felbukkant néhány hír-
vivő, akik beszámoltak arról, kikkel, merre 
találkoztak, melyik utakon taposnak még az 
errefelé igyekvők. Körülbelül hét kilométer 
volt ekkor hátra.

De az a hét kilométer majdnem annyinak 
tűnt, mint az előző ötvenhárom. Homokba 
tengelyig süllyedő kerekek, lápszerű szántók, 
kutyák, feszülő izmok, megnyúlt, elgyötört 

arcok… És amikor úgy tűnt, mindennek vége, 
az ember felnézett, és mosolygó arcokat lá-
tott maga előtt, akik a ballószögi Lambada 
Presszó teraszán, parkolójában már túl voltak 
a megérkezés örömén. Gratulációk, kézfo-
gások, zsíroskenyér és forró tea, no meg az 
oklevél! 

Majd az elgyötört arc mosolygósra váltott, 
és az átélt élmények megbeszélése közben jö-
hetett az új befutók fogadása. Csenki Csaba

Vajda Zoltán, a Kiskunsági Nemzeti Park 
biológusa, aki másodmagával futotta le 
a 60 kilométeres távot, nagyon jól érezte 
magát: – Ilyen fantasztikus időben nagyon 
jó volt futni. Nagyon szép volt az útvonal. 
Még aki eltévedt, az is jókedvűen érkezett 
be, szerintem mindenki nagyon jól érezte 
magát. Nagyon jó rendezvény volt, melyet 
mindenképp meg kell ismételni!

AZ ÚJSÁGÍRÓ ÉLMÉNYBESZÁMOLÓJA
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Telefon: 06-20/577-56-17
ebrendesz@menhely.eu

Ebrendészeti telepén!

Menhely az Állatokért 
Alapítvány

Örökbefogadás:
Telefon: 06-70/33-19-333

www.menhely.eu
   info@menhely.eu

Azon kevesek egyike, akiknek 
egész életükben csupán egy mun-
kahelyük volt. 1959-ben a megyei 
kórház radiológiai osztályán kez-
dett dolgozni, és 2006-ban onnan 
ment végleg nyugdíjba. Mindig 
vidám, barátságos embernek 
ismerték betegei, de biztató sza-
vaival, mosolyával a vizes sportok 
szerelmeseit is rendre körülvette.

– Közel öt évtized után nehéz volt 
megválni a radiológiai osztálytól?

– Nem volt könnyű, és elsőre nem 
is sikerült. 1995-ben, hatvanévesen 
búcsúztam el először, de bő egy évvel 
később visszamentem. Egy ideig rész-
munkaidőben dolgoztam, majd amikor 
ifj. Szelei Béla lett az osztály vezetője, 
ő visszahívott teljes állásba. A munkát 
szerettem és bírtam is – ha beteget lát-
tam, nem kellett orvosért kiáltani –, en-
nek ellenére a 2000-es évek közepén a 
bejárás, az, hogy időre kell ott lennem, 
már egyre nehezebben ment. Ráadásul 
az utolsó félévben sokat is betegesked-
tem, ezért 2006-ban úgy döntöttem, 
hogy elég volt, s végleg felálltam.

– A szakmától teljesen elszakadt 
vagy azért még be-bejárt a kórházba?

– Korábban rengeteg szakmai fela-
datot vállaltam. Tudományos munká-
kat írtam, előadásokat tartottam, szak-
mai szervezetek munkájában is részt 
vettem, de a gyógyítást sem hagytam 
abba: havonta 8-10 ügyeletet teljesítet-
tem, valamint gyakran helyettesítettem 
a háziorvosokat a Kecskemét közeli 
községekben. 1995 után ezeket a fel-
adatokat folyamatosan leadtam, 2006 
után pedig végleg megváltam a szak-
mától.

– Milyennek látja a radiológia aktu-
ális helyzetét?

– Én még „klasszikus” radiológus-
ként éltem, dolgoztam. A beteg beállt 
a készülék elé, elmondta a panaszait, 
beszélgettünk egy keveset, s az így 
kapott információkat is felhasználva 
tudtam segíteni neki. Akkor emberkö-
zelibb volt a munka, ma már sokkal 
gépiesebb minden, nincs igazán szük-
ség az orvosok tapasztalataira. Termé-
szetesen én is értékelem például a CT-
t, de ez már nem az én világom. 

– … és a napjainkban sokat táma-
dott egészségügyről mi a véleménye?

– Az utóbbi időben „testközelből” is 
megismertem a megyei kórház külön-
böző osztályait. Évente kell kardioló-
giai kontrollra járnom, míg feleségem 
operációi miatt a sebészek és a fiziko-
terápia munkájába is beláttam. S bár 

a sajtó gyakori híradásaiból tudok a 
fővárosi és más kórházak elképesztő 
gondjairól, saját tapasztalataim alapján 
mégis elmondhatom: kórházunk fel-
szereltségét és az orvosok szaktudását 
tekintve mi, kecskemétiek nagyon jó 
helyzetben vagyunk.

– Aktív éveiben szabadidejének 
nagy részét a sport töltötte ki. Nyugdí-
jasként is lángol még ez a „szerelem”?

– A sport iránti szeretetem töretlen. 
Hetente kétszer-háromszor jómagam 
is úszom egy-egy szűk órát, és a hét-
végeken, a szombati, vasárnapi verse-
nyekre is rendszeresen kilátogatok. 
Sajnos, vízilabdacsapataink az utóbbi 
években meggyengültek – a felnőtt 
pólósok idén nem is indultak a bajnok-
ságban –, és az utánpótlás-együttesek 
sem aratnak annyi győzelmet, mint 
10-20 évvel ezelőtt. Egyedül a 2004-es 
gyerekcsapat ért el nagyszerű eredmé-
nyeket, velük Pestre is eljárok, mecs-
cseiken az orvosi felügyeletet ellátom. 
Amikor szükség van rám, a zsűrizést is 
vállalom még, de az úszóknál – amióta 
megnyílt az új uszoda – az időmérést 
már abbahagytam.

– Nemrég ért véget a vízilabda-Eu-
rópa-bajnokság. Izgult a magyar csa-
patokért?

– Természetesen figyelem a sporté-
letet, különösen a pólósok eseménye-
it. Örömmel láttam a lányok legutóbbi 
Eb-győzelmét. A nőkkel rettentően ne-
héz bánni, Bíró Attila szövetségi kapi-
tánynak azonban sikerült elhitetni ve-
lük, hogy akár a dobogó legmagasabb 
fokát is elérhetik. Benedek Tibort is jó 
szakembernek tartom, de a férfiaknál 
egyfajta kettősséget érzek: az „öre-
gek” már talán túl jóllakottak, míg a 
fiataloknak – bár van bennük spiritusz 
– még érniük kell. A világ élvonalában 
vagyunk, de azt, hogy az olimpián mi 
lesz, nem tudom, csak reménykedem.

– Egy korábbi interjújában azt nyi-
latkozta, hogy „Bár az utóbbi évek-
ben egyre nyugodtabban élek, sosem 
unatkozom.” Hogyan telnek a hétköz-
napjai?

– Feleségemmel éjfél előtt szinte 
sose fekszünk le – a tévében az érde-
kesebb műsorok többségét késő este 
vetítik –, ezért reggelente nem kelünk 
korán. Délelőtt újságokat olvasok, 

újabban a gyerekkoromban kedvelt 
könyveket is elő-előveszem és a tör-
ténelmi témájú kötetekbe is szívesen 
belelapozok –, azután mindennap el-
hozom az ebédet. Az uszodába a déli 
órákban szoktam elmenni, általában 
busszal közlekedek, és csak két óra 
után ebédelek. Ezt követően egy keve-
set pihenek, szusszanok egyet, majd 
az interneten és a tévében keresek 
valami érdekeset. 

– Kollégákkal, rokonokkal tartja-e 
a kapcsolatot?

– Nagyon közeli barátom sosem 
volt, de nem is igényeltem különöseb-
ben. A pólósok technikai vezetőjével, 
Paré Pállal jókat szoktam beszélgetni, 
meg persze a régi játékosokkal – az 
öregfiúk csapatában ma is játszó Roz-
gonyi Gabival, Simon Gabival, Nagypál 
Sándorral, Nagy Robival, Várkonyi Mi-
kivel, Magó Gabival és a többiekkel 
–, akik 80. születésnapomon nagyon 
kedves megemlékezéssel ünnepeltek, 
de jó viszonyt ápolok a szövetségből 
küldött versenybírókkal, ellenőrökkel 
is. Tagja vagyok a Kecskeméti Olimpiai 
Barátok Bóbis Gyula Körének, tavaly 

ők is megköszöntöttek a születésna-
pomon.

Természetesen a családdal, a gye-
rekekkel és az unokákkal is sok időt 
töltök együtt. Óriási élmény volt szá-
momra, hogy tavaly Garay-találkozót is 
tartottunk – 19-en voltunk együtt roko-
nok. Feleségemmel gyakran utazunk, 
minden évben elmegyünk Balatonfü-
redre és Hajdúszoboszlóra, és ha jó az 
idő, sokszor pihenünk a Tőserdőben 
lévő nagyon egyszerű kis nyaralónkban 
is. Tavaly Lillafüreden is jártunk, 80. 
születésnapomra kaptam fiamtól ezt a 
hétvégi üdülést. Annak idején gyerek-
ként több ízben is pihentünk Galyate-
tőn, idén szeretnék még oda is eljutni. 

– Ha már a jövőt említi, mit tervez a 
következő évekre?

– Próbálom kihasználni az életet, 
amíg lehet. Szeretném, ha az egészsé-
gem még megmaradna egy ideig, mert 
az unokák eredményeit, sikereit na-
gyon várom, hogy megláthassam. S ami 
talán a legfontosabb: az elmúlt évek-
hez hasonló békességben, szeretetben 
szeretném eltölteni életem hátralevő 
napjait! Varga Géza

NÉVJEGY
Dr. Garay Géza nyugalmazott kór-
házi radiológus főorvos Budapes-
ten született 1935. július 29-én. A 
négy elemit Pestszentimrén végezte, 
azután tanulmányait Kecskeméten 
folytatta: az általános iskolát a pi-
aristáknál fejezte be, majd a Kato-
na József Gimnázium diákja lett. 
Érettségi után a Szegedi Orvostu-
dományi Egyetemen tanult tovább, 
ahol 1959-ben szerzett diplomát. 
Ezt követően közel öt évtizeden át 
Kecskeméten, a Bács-Kiskun Megyei 
Kórház Radiológiai Osztályán dolgo-
zott, több évtizedig a részlegvezető 
főorvosi feladatokat is ellátta. 62 tu-
dományos közleménye jelent meg kü-
lönböző szakmai kiadványokban, és 
több mint 100 tudományos előadást 
tartott kongresszusokon, radiológus 
rendezvényeken. A sport szeretete 
egész életét végigkísérte. Több mint 
20 évig a Bács-Kiskun Megyei Úszó 
Szövetség elnökségi tagja volt – né-
hány évig az alelnöki feladatokkal is 
őt bízták meg –, 10 évig irányítot-
ta a Kecskeméti Vízmű, majd a KSC 
vízilabda-szakosztályának munká-
ját, volt úszó és vízilabda versenybí-
ró. Feldolgozta a kecskeméti úszás 
és vízilabda történetét, a vízilabda 
eseményekről napjainkban is rend-
szeresen tudósít. A kecskeméti vízi-
labdasport érdekében végzett sikeres 
tevékenységéért 2008-ban a Kecske-
mét Sportjáért Díjat is átvehette.

Fiával és unokáival

Feleségével kecskeméti otthonukbanDr. Garay Géza

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Gyermekkorában Galyatetőn

Bóbis Gyula, a reneszánsz olimpiai bajnok
Néhány hónap van már csak a riói ötkarikás játékokig. Ez adta az 
ötletét annak, hogy a lapunk bemutassa azokat a kecskeméti kötő-
désű sportolókat, akik részt vettek, illetve eredményeket értek el 
az olimpiákon. Sorozatunkat nem véletlenül indítjuk Bóbis Gyulával, 
az egykori birkózó ugyanis Kecskemét első olimpiai bajnoka.

Bodóczky László egyik fő kezdemé-
nyezője volt a Kecskeméti Olimpiai 
Barátok Bóbis Gyula Köre létrehozá-
sának. A 2008-ban megalakult szer-
vezet elnöke elmondta: kiemelt fel-
adatuknak tartják az olimpiai eszme 
terjesztését. Ezért is határozták el, 
hogy Sporttörténeti Füzetek címmel 
jelentetnek meg olimpikonokat be-
mutató kiadványokat. Az első kötet 
2010-ben jelent meg, a Reneszánsz 
ember címmel. Ebben Heltai Nándor 
foglalja össze az 1907. október 7-én, 
Kecskeméten született Bóbis Gyula 
életútját.

A bevezetőben olvasható, hogy 
Bóbis Gyula nem üstökösként rob-

bant be a birkózók világába. Kemény 
eltökéltséggel, vasakarattal érte el 
eredményeit, és koronázta meg 39 

évesen, az 1948-as londoni olimpián 
a szabadfogású birkózás nehézsúlyú, 
„királykategóriában” elért bajnoki 
címével. Bóbis Gyula huszonhárom 
egyéni és öt csapatbajnoki cím bir-
tokosa, Magyarország örökös baj-
noka. Esetében a reneszánsz ember 
elnevezés cseppet sem alaptalan. A 
reneszánsz embereszmény az uni-
verzialitást, a testi, szellemi és lelki 
tényezők harmóniáját fejezi ki. Ezek 
Bóbis Gyulának a sport és a magá-
nemberi lényében is megvoltak. Ami-
kor 24 év után, 1950-ben lelépett a 
szőnyegről, világbajnoki ezüstérem-
mel búcsúzott. Visszavonult családjá-
hoz, a könyveihez, a zenéhez. Buda-
pesten hunyt el, 1972. január 24-én. 
Kecskemét nem feledkezett bajnok 
fiáról. Edzőcsarnok viseli a nevét, 
falán emléktáblával, a közelben talál-
ható a Bóbis Gyula tér, és iskolájában 
a tormatermet is róla nevezték el.  
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2016. február 25., csütörtök
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Városon kívül – 
magazin műsor ism., 08:00 Hírös Hírek ism., 
08:30 Mozaik – magazin műsor ism., 09:00 
KÉPÚJSÁG, 17:00 Városon kívül – magazin 
műsor ism., 17:30 Fejezetek Magyarország 
közlekedéstörténetéből 9. – ismeretterjesztő 
filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 18:00 Csa-
ládban marad – családmagazin, 19:00 Hírös 
Hírek – a hír igaz!, 19:30 Közélet – magazin-
műsor, 20:00 Természet hírei – Természetvé-
delmi Körkép 159., 20:10 Hírös Hírek ism., 
20:30 Balatoni utazás 12. – ismeretterjesztő 
filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 21:00 
KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 
Közélet – magazin műsor ism., 00:00 – 7.00 
KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös Hírek 
ismétlése

2016. február 26., péntek 
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Közélet – ma-
gazin műsor ism., 08:00 Hírös Hírek ism., 
08:30 Balatoni utazás 12. – ismeretterjesz-
tő filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 09:00 
KÉPÚJSÁG, 17:00 Közélet – magazin műsor 
ism., 17:30 Női arcok – női élethelyzetek: 
Mezey Katalin ism., 18:40 Csík 2. – doku-
mentumfilm ism., 19:00 Hírös Hírek – a hír 
igaz!, 19:20 Mozdulj ki! programajánló, 19:30 
Múzsa – kulturális magazin, 20:00 Piacoló, 
20:10 Hírös Hírek ism., 20:30 Rockmaga-
zin: Rocktár ism. (Trió Tv. Kiskunfélegyháza), 
21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 
23:30 Múzsa – kulturális magazin ism., 00:00 
– 7:00 KÉPÚJSÁG– benne óránként a Hírös 
Hírek ismétlése

2016. február 27., szombat
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Múzsa – kul-
turális magazin ism., 08:00 Hírös Hírek 
ism., 08.30 Városon kívül – magazin műsor 
ism., 09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Summerfest 
– Táncpanoráma 4. 2. rész ism. (Halom Tv. 
Százhalombatta), 18:45 Természet hírei – 
Természetvédelmi Körkép 159. ism., 19:00 
Szemeszter – magazin műsor (SZTE Szeged), 
19:30 A HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 
20:00 Megyei Krónika – megyei hírműsor 
(Bajai Tv), 20:30 Forgószínpad – februári 
kulturális magazin ism. (VTv. Szeged), 21:00 
KÉPÚJSÁG, 23:00 A HÉT – válogatás a Hírös 
Hírekből, 23:30 Kedvenc –Best Of kisállat ma-
gazin ism., 00:00 – 7:00 KÉPÚJSÁG

2016. február 28., vasárnap
07:00 A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 
07:30 Közélet – magazin műsor ism., 08:00 
A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 08:30 Épí-
Tech – építkezők magazinja (Veszprém Tv), 
09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Múzsa – kulturális 
magazin ism., 17:30 Szószék, 18:00 Lakás 
Talk Show Laár – Wahorn – Lovász Laci mű-
sora (Amrta Kft.), 19:30 A HÉT – válogatás 
Hírös Hírekből, 20:00 Creative Chef Nagy 
Eszterrel – gasztroműsor ism. (Győr+Tv.), 
20:30 Karcok: Szepesi Angéla ism., 21:00 
KÉPÚJSÁG, 23:00 A HÉT – válogatás Hírös 
Hírekből, 23:30 A szomszéd vár – turisztikai 
magazin ism. (VTv. Szeged), 00:06 – 7:00 
KÉPÚJSÁG

2016. február 29., hétfő 
07:00 A HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 
07:30 Megyei Krónika – megyei hírműsor 
ism. (Bajai Tv), 08:00 A HÉT – válogatás a 
Hírös Hírekből, 08:30 Szószék ism., 09:00 
KÉPÚJSÁG, 17:00 Szószék ism., 17:30 Fe-
jezetek Magyarország közlekedéstörténetéből 
10. – ismeretterjesztő sorozat ism. (Triál Mé-
dia Kft.), 18:00 Női arcok – női élethelyzetek: 
Szalay Kriszta ism., 19:00 Hírös Hírek – a hír 
igaz, 19:30 Kedvenc – kisállat magazin, 20:10 
Hírös Hírek ism., 20:30 Természetvédelem 
határok nélkül 72. magazin műsor ism., 21:00 
KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 
Kedvenc – kisállat magazin ism., 00:00 – 
7.00 KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös 
Hírek ismétlése

2016. március 1., kedd
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Kedvenc – ki-
sállat magazin ism., 08:00 Hírös Hírek ism., 
08:30 Szemeszter – februári magazin mű-
sor ism. (VTv. Szeged), 09:15 KÉPÚJSÁG, 
17:00 Paks – KTE Duna Aszfalt bajnoki ko-
sárlabda mérkőzés, 19:00 Hírös Hírek – a 
hír igaz, 19:20 Természet hírei, 19:30 Sport-
magazin, 20:10 Hírös Hírek ism., 20:30 
Épí-Tech – februári magazin ism. (Veszprém 
Tv.), 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek 
ism., 23:30 Sportmagazin ism., 00:00 – 
7:00 KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös 
Hírek ismétlése

2016. március 2., szerda 
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Sportmagazin 
ism., 08:00 Hírös Hírek ism., 08:30 Moza-
ik – magazin műsor ism., 09:07 KÉPÚJSÁG, 
17:00 Sportmagazin ism., 17:30 Lakás Talk 
Show Laár – Wahorn – Lovász Laci műsora 
ism. (Amrta Kft.), 19:00 Hírös Hírek – a hír 
igaz!, 19:30 Városon kívül – magazin műsor, 
20:10 Hírös Hírek ism., 20:30 Fejezetek Ma-
gyarország közlekedés történetéből 10. isme-
retterjesztő filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 
21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 
23:30 Városon kívül – magazin műsor ism., 
00:00 – 7.00 KÉPÚJSÁG– benne óránként a 
Hírös Hírek ismétlése

2016. március 3., csütörtök
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Városon kívül 
– magazin műsor ism., 08:00 Hírös Hírek 
ism., 08:30 Természetvédelem határok nélkül 
72. magazin műsor ism., 09:00 KÉPÚJSÁG, 
17:00 Városon kívül – magazin műsor ism., 
17:30 Creatív chef Nagy Eszterrel – gasztri 
műsor (Győr+Tv.), 18:00 Kedvenc – febru-
ári kisállat magazin ism., 18:30 A szomszéd 
vár – turisztikai magazin ism. (VTv. Szeged), 
19:00 Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:20 Ter-
mészet hírei, 19:30 Közélet – magazinműsor, 
20:00 Mozdulj ki! programajánló, 20:10 Hírös 
Hírek ism., 20:30 Balatoni utazás 13. – isme-
retterjesztő filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 
21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 
23:30 Közélet – magazin műsor ism., 00:00 
– 7.00 KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös 
Hírek ismétlése

2016. március 4., péntek 
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Közélet – ma-
gazin műsor ism., 08:00 Hírös Hírek ism., 
08:30 Balatoni utazás 13. – ismeretterjesz-
tő filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 09:00 
KÉPÚJSÁG, 17:00 Közélet – magazin műsor 
ism., 17:30 Épí- Tech – építkezők magazinja 
ism. (Veszprém Tv), 18:00 Szemeszter – feb-
ruári kulturális magazin ism. (SZTE Szeged), 
19:00 Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:20 Mozdulj 
ki! programajánló, 19:30 Múzsa – kulturális 
magazin, 20:00 Piacoló, 20:10 Hírös Hírek 
ism., 20:30 Kvantum – tudományos magazin 
(VTv. Szeged), 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös 
Hírek ism., 23:30 Múzsa – kulturális magazin 
ism., 00:00 – 7:00 KÉPÚJSÁG– benne órán-
ként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 5., szombat
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Múzsa – kul-
turális magazin ism., 08:00 Hírös Hírek ism., 
08.30 Városon kívül – magazin műsor ism., 
09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 KTE Duna Aszfalt 
– Nyíregyháza bjnoki kosárlabda mérkőzés, 
19:30 A HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 
20:00 Megyei Krónika – megyei hírműsor ism. 
(Bajai Tv), 20:30 Creativ chef Nagy Eszterrel 
– gasztro műsor ism. (Győr+ Tv), 21:00 
KÉPÚJSÁG, 23:00 A HÉT – válogatás a Hírös 
Hírekből, 23:30 Női arcok – női élethelyzetek: 
Dr. Kerékgyártó Judit ism. (2013), 00:00 – 
7:00 KÉPÚJSÁG

2016. március 6., vasárnap
07:00 A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 
07:30 Közélet – magazin műsor ism., 08:00 
A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 08:30 Épí-
Tech – építkezők magazinja (Veszprém Tv), 
09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Múzsa – kulturális 
magazin ism., 17:30 Szószék, 18:00 Csa-
ládban marad – februári magazin ism., 18:45 
Piacoló ism., 19:30 A HÉT – válogatás Hírös 
Hírekből, 20:00 Kedvenc – februári kisállat 
magazin ism., 20:30 Karcok: Dr. Dömötör 
Endre ism. (2003), 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 
A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 23:30 Női 
arcok – női élethelyzetek: Pejtsikné Párdányi 
Judit ism. (2011), 00:06 – 7:00 KÉPÚJSÁG

2016. március 7., hétfő 
07:00 A HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 
07:30 A szomszéd vár – turidztikai magazin 
ism. (VTv. Szeged), 08:00 A HÉT – válogatás 
a Hírös Hírekből, 08:30 Szószék ism., 09:00 
KÉPÚJSÁG, 17:00 Szószék ism., 17:30 Fe-
jezetek Magyarország közlekedéstörténeté-
ből 11. –ismeretterjesztő sorozat ism. (Triál 
Média Kft.), 18:00 Kvantum – tudományos 
magazin ism. (VTv. Szeged), 18:30 Termé-
szetvédelem határok nélkül 72. magazin mű-
sor ism., 19:00 Hírös Hírek – a hír igaz, 19:30 
Mozaik – magazin műsor, 20:10 Hírös Hírek 
ism., 20:30 Üzleti Negyed – februári gazdasá-
gi magazin (Veszprém Tv), 21:00 KÉPÚJSÁG, 
23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 Mozaik – ma-
gazin műsor ism., 00:00 – 7.00 KÉPÚJSÁG 
– benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 8., kedd
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Mozaik – maga-
zin műsor ism., 08:00 Hírös Hírek ism., 08:30 
Szemeszter – februári magazin műsor ism. 
(VTv. Szeged), 09:15 KÉPÚJSÁG, 17:00 ZTE 
– KTE Duna Aszfalt bajnoki kosárlabda mér-
kőzés, 19:00 Hírös Hírek – a hír igaz, 19:20 
Természet hírei, 19:30 Sportmagazin, 20:10 
Hírös Hírek ism., 20:30 Forgószínpad – feb-
ruári kulturális magazin (VTv. Szeged), 21:00 
KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 
Sportmagazin ism., 00:00 – 7:00 KÉPÚJSÁG 
– benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 9., szerda 
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Sportmagazin 
ism., 08:00 Hírös Hírek ism., 08:30 Forgó-
színpad – februári kulturális magazin ism. (VTv. 
Szeged), 09:07 KÉPÚJSÁG, 17:00 Sportmaga-
zin ism., 17:30 Üzleti Negyed – februári gazda-
sági magazin ism. (Veszprém Tv), 18:00 Mo-
zaik – magazin műsor ism., 18:30 Természet 
hírei – Természetvédelmi Körkép 159. ism., 
19:00 Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:30 Városon 
kívül – magazin műsor, 20:10 Hírös Hírek ism., 
20:30 Fejezetek Magyarország közlekedés tör-
ténetéből 11. ismeretterjesztő filmsorozat ism. 
(Trial Média Kft.) 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00, Hí-
rös Hírek ism., 23:30 Városon kívül – magazin 
műsor ism., 00:00 – 7.00 KÉPÚJSÁG– benne 
óránként a Hírös Hírek ismétlése

A KTV a műsorváltoztatás jogát fenntartja! 
A KTV telefonszáma: +3676 570 440

A Kecskeméti Televízió műsora 
2016. február 25. – március 9. 

Ugyan megdöntötte a saját tavalyi rekordját, de egy 35 évvel fiatalabb 
profi legyőzte a kecskeméti úszás ünnepén. Hajdú Lászlóval beszél-
gettünk, aki így is benne van abban a hazai hármasban, akik valaha is 
teljesítették a 24 órás úszás feltételeit.

– Mikor csobbantál először a 24 
órás után?

– Hétfőn már mennem kellett dol-
gozni, kedden úsztam először. Iszo-
nyúan fájtak a vállaim, úgyhogy, igazá-
ból csak „lábazgattam”, meg próbáltam 
visszatérni a vízbe. 

– Mennyire készültél ki tőle?
– Tavaly a sérvműtétem miatt vol-

tak nehézségeim, de az örömúszás 
volt. A táv első felében inkább csak 
a barátaimmal úszkáltam, a tanítvá-
nyaim kísértek. Viszont mivel nem 
voltam fizikailag felkészülve, a végére 
szanaszét voltam „törve”. A gerincem, 
a vádlim, a könyököm és a nyakam tel-
jesen ki voltak készülve. Még három 
hét múlva is éreztem. Most igazából 
egyetlen gondom volt: az influenza. 
Már szombat reggelre beteg lettem, 
éjfél körül elkapta a torkomat, ezért 
be kellett vennem egy elég erős 
gyógyszert. Onnantól ezzel küzdöt-
tem, mivel az emésztőrendszeremet 
tönkrevágta. Sokat kellett kijönnöm, 
jött vissza folyamatosan a gyógyszer, 
és akkor megborultam. Legalább 45 
percet tartózkodtam kint feleslege-
sen. Ha akkor egészséges vagyok, a 
második fele is jól sikerülhetett volna.

– A budapesti Orosz Ádám így öt 
kilométerrel többet úszott…

– Igen, fiatalként és profiként meg-
előzött. Azért fáj, mert tudom, hogy 
ha nem esek bele a betegségbe, akkor 
szorosabb lehetett volna. De nem baj, 
mert szoktam mondani, hogy voltam 
én már egyszer-kétszer Európa-baj-
nok, de mindig fűt a visszavágási vágy.  
Az előbbi kérdésre visszatérve: olyan 
nagy fizikai probléma nem maradt visz-
sza. Ez az életmódomnak köszönhető, 
mert minden nap vízben vagyok, nem 

is olyan régen még naponta háromszor 
mentem úszni. Ha összeadom, akkor 
ez napi öt-hat óra tempózást jelent. 
Negyvenöt éve szinte egyfolytában 
úszom.

– Tízéves korod óta versenyszerűen 
űzöd?

– Igen, amikor felnőtt versenyző-
ként abbahagytam, akkor sem sokáig 
szüneteltettem, mert az egzisztenciális 
dolgok, a vállalkozás- és családépítés 
után, ahogy lehetett, azonnal csatla-
koztam a szenior korosztály versenye-
ihez.

– Hogy megy végbe egy ilyen ver-
seny? Hányszor lehet kijönni, hogy 
esztek, hogy vécéztek?

– Az eredeti szabály szerint há-
romóránként negyedórára lehetett 
kijönni. Az idei versenyen ezt annyi-
ban változtatták, hogy mivel ki-ki a 
saját eredményével játszik, kijöhetsz, 
amennyiszer csak akarsz. Tavaly ötször 
jöttem ki csak, most a betegség annyira 
felborított, hogy legalább 15 alkalom-
mal, összesen majd két órát kint vol-
tam. Hiába volt nagyobb a sebességem, 
túl sok volt a pihenőidő. Tavaly óriási 
szeretettel és pátosszal úsztam, szinte 
ezoterikus jelleggel, a szeretet egysé-
gét tudtam magamban megvalósítani. 
Közben megboldogult édesapámmal 
alkottam egy lelki közösséget, gondol-
tam, hogy milyen büszke rám, ha lát 
fentről. Én egy picit azért hívő ember 
is vagyok, szinte éreztem magam kö-
rül. Ezen a versenyen azonban többet 
foglalkoztam a testi egészséggel, mint 
a lelki egységgel. Próbáltam úrrá lenni 
ezen, de pokoli nehéz volt.

– Mikor volt a legrosszabb alvás 
szempontjából?

– Ebből a szempontból én nagyon 

különleges ember vagyok. Volt az 
életemnek egy olyan időszaka, ami-
kor minden éjszaka zenét szereztem. 
(Hajdú László a kecskeméti Spreading 
együttes vezetője, billentyűse, zene-
szerzője – a szerk.) 24 órát gond nélkül 
fent tudok maradni.

– Nem voltál álmos, nem volt holt-
pont?

– Ilyen jellegű holtpontom nem volt.
– Ilyen megmérettetésben hányszor 

vettél már részt?
– Ez a kettő volt. Váltóversenyen, 

éjszakai úszáson váltótagként vettem 
már részt korábban is, de annak más 
jellege volt. Annak idején szerettem 
volna egy hasonlót szervezni, régi ál-
mom volt. Most úgy éreztem, mintha 
az én kedvemért rendezték volna.

– Tudod-e, hogy hányan úsztak már 
24 órát Magyarországon?

– Eddig mindössze hárman úsztuk 
le az országban szabályos keretek kö-
zött.

– Ötvenöt éves vagy, hogy látod 
még a hátralévő sportkarrieredet?

– A végcélom a budapesti világbaj-
nokságon egy szenior világbajnoki 
cím, 200 méteres hátúszásban. Ebben 
az úszásnemben voltam Európa-bajnok 
is, szép korona lenne a karrierem csú-
csán. Vandlik János

Egy teljes napig úszott

www.menhely.eu - info@menhely.eu - 06-20-476-96-93
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Egy héttel utána 
öt országos csúcs
Pont egy héttel azután, hogy befe-
jezte a 24 órás úszást, Hajdú László 
részt vett egy százhalombattai sze-
nior országos bajnokságon, ahol 
nem kevesebb, mint öt országos 
csúcsot ért el. – Először csak tisz-
teletemet akartam tenni a sport-
társak előtt, nem is gondoltam, 
hogy egyáltalán úszni tudok majd, 
pláne, hogy ilyen eredményeket 
érek el… – mondta az úszó.

Fotó: Noszlopy N. M
iklós
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FELELŐSSÉGET VÁLLALUNK MUNKATÁRSAINKÉRT, TÁRSADALMI ÉS TERMÉSZETI KÖRNYEZETÜNKÉRT
SEGÍTJÜK KECSKEMÉT SPORTÉLETÉNEK FEJLŐDÉSÉT

A sportrovat támogatója: Phoenix Mecano Kecskemét Kft. • www.phoenix-mecano.hu

Korábbi lapszámunkban már beszámoltunk arról, hogy a megyei első 
osztályban szereplő kecskeméti felnőtt labdarúgócsapat gazdasági 
formát váltva vág neki a tavaszi szezonnak. A kecskeméti LC Kft.-t 
február 8-án jegyezték be a Kecskeméti Törvényszék cégbíróságán. 
Az új társaság száz százalékban a KLC-KTE SI tulajdonában áll. A cég 
ügyvezetője Telek Zoltán lett, akit arról kérdeztünk, hogy milyen 
elképzelések mentén hozták létre a kft-t.

– A legfontosabb szempont az volt – és 
az jelenleg is –, hogy mindenképpen 
szeretnénk megújítani a kecskeméti 
futballt – jelentette ki Telek Zoltán. 
– A támogatók elképzelése is az volt, 
hogy ehhez új alapokra helyezve, egy 
tiszta lappal elinduló gazdasági társa-
ságot kell létrehozni, amiben a helyi 
felnőtt foci tud a továbbiakban mű-
ködni. A múltat mindenki ismeri: saj-
nálatos módon az élvonalból a megyei 
első osztályba került vissza a KTE. 
Egyértelmű, hogy sem a város, sem a 
támogatók, sem a közvélemény nem 
akarja, hogy ez a szint tartós legyen. 
Ehhez az egyik első lépés volt a Kecs-
keméti LC Kft. létrehozása.

– A gazdasági társaság bejegyzé-
se megtörtént, indulhat a tényleges 
munka. Melyek a legfontosabb fel-
adatok, tervek?

– A szakmai munka már az alapozás-

sal elkezdődött, és a kft bejegyzését 
is megelőzte egy előkészítő folyamat. 
A Magyar Labdarúgó Szövetség felé 
már 2015 végén el kellett juttatnunk 
a társaság létrehozására vonatkozó 
szándéknyilatkozatot. Jelenleg a szer-
ződéskötések vannak folyamatban, a 
játékosokat ugyanis át kell igazolnunk 
Kecskeméti LC-KTE Sportiskolából a 
Kecskeméti Labdarúgó Club Kft.-hez. 
Emellett érkeztek új csapattagok is, 
így szinte teljesen kialakult a keret. 
Február 27-én megkezdődik a tava-
szi szezon a megyei első osztályban, 
csapatunk Kunszálláson lép pályára. 
Bízom benne, hogy következő hóna-
pokban láthatjuk majd a gyümölcsét 
az év eleje óta elvégzett komoly mun-
kának, és nézőcsalogató játékot tu-
dunk majd produkálni. A cél az, hogy 
a lehető legtöbb pontot szerezzük 
meg, emellett egy olyan előremuta-

tó közösséget alakítsunk ki a régi és 
újonnan érkező játékosokból, amivel 
még nagyobb célokat is kitűzhetünk a 
jövőre, hogy magasabb osztályban is 
meg tudjuk állni helyünket.

– Idén már aligha léphet felsőbb 
osztályba a gárda. Véleménye szerint 
mikorra várható ez?

– Szeretnénk, ha tavasszal egy tá-
madó szellemű csapatot láthatna a 
közönség, amely a bajnokság végére 
legalább a harmadik helyre odaér-
het. Közben várjuk a fejleményeket, 
ugyanis elképzelhető, hogy olyan 
átszervezések lesznek az NB II-ben 
és az NB III-ban is, amelyek kihatás-
sal lehetnek a megyei első osztályra 
is, a feljutók szempontjából. Nekünk 
most az a dolgunk, hogy minél több 
pontot szerezzünk, és majd meglát-
juk, az mire lesz elég. Ha nem tudunk 
bejutni őszre az NB III-ba, akkor nem 
is lehet más a feladat, mint az, hogy a 
2016/17-es bajnokságban megnyerjük 
a megyei első osztályt, és úgy lépjünk 
előrébb. Meggyőződésem szerint van 
realitása annak, hogy 2-3 éven belül 
stabil másodosztályú csapatot alakít-
sunk ki.

– Ehhez azért a szakmai munka 

mellett komoly anyagi háttér is kell. 
Milyen támogatói kört tudhatnak 
maguk mögött?

– A Kecskeméti Labdarúgó Club Kft. 
létrehozását széleskörű összefogás 
indította el. Úgy gondolom, hogy a vá-
ros és a szponzorok részéről is meg-
van a szándék arra, hogy magasabb 
osztályban szerepeljen a kecskeméti 
labdarúgás. Bízom benne, hogy ennek 
anyagi hátterét is meg tudjuk terem-
teni. Hiszem, hogy akik eddig támo-
gatták a klubot, ezután sem fordul-
nak el tőle, és remélem, hogy újabb 
szponzorokat is be tudunk vonni cél-
jaink megvalósításához.

– Személy szerint mi motiválta 
abban, hogy elvállalja az ügyvezetői 
teendőket?

– Két évtizedet töltöttem a labdarú-
gásban játékosként. Később a munka 
mellett a tanulás töltötte ki az idő-
met, folyamatosan képeztem magam, 
a futballból hobbi lett. Mindenképpen 
kihívás a kecskeméti futballt újra fel-
karolni, ugyanakkor izgalmas feladat 
is, hiszen sosem távolodtam el a foci-
tól. Mondhatom azt is, hogy a hobbim 
és a munkám összefonódik majd, ami 
kellemes számomra.

Bízom  
a kecskeméti 
labdarúgás  

FELEMELKEDÉSÉBEN

Az Érd Aréna adott otthont röplab-
da Magyar Kupa idei döntőinek. 
A férfiak mezőnyében a Kecske-
méti Röplabda Club és a Kaposvár 
küzdött az első helyért. A február 
11-én megtartott összecsapáson 
nem született meglepetés, a jóval 
esélyesebb somogyiak 3-0-ra 
győztek. A mieinknek az ezüsté-
rem jutott, amelyet Szeberényi 
Gyula Tamás alpolgármester adott 
át a csapat tagjainak. Ugyancsak 
ő köszöntötte a KRC legjobbját, 
Pesti Marcellt is.

– Kétségtelenül a jobbik csapat 
nyert, egyedül a második játszma 
végjátékét sajnálom, amikor 21-18 
vezetésünk után fordított a Kapos-
vár – értékelt Gyurkó Sándor veze-
tőedző. – Érdekesebb lehetett volna, 
ha 1-1-ről folytatódik ez a mérkőzés. 
Sajnos a nyitásainkkal nem tudtunk 
gondot okozni az ellenfélnek. Eze-
ket végig nagyon pontosan kezelték 
a somogyiak, és ennek eredménye-
ként a feladójuk szét tudta szedni 
a blokkunkat. A másik oka az volt a 
sima vereségnek, hogy a Kaposvár 
végig kontroll alatt tartotta a négyes 
poszton játszó két játékosunkat, 
Farkas Pétert és Dávid Csanádot, így 
ők magukhoz képest gyönge száza-
lékot hoztak támadásban. Elégedett 

vagyok viszont Balla Szabolcs, Gacs 
Dániel és Pesti Marcell teljesítmé-
nyével is. Ezúttal csapatszinten nem 
működött úgy a játékunk, ahogy 
azt szerettük volna. Összességében 
azonban örülök, hogy eljutottunk a 

döntőig. A bajnokság kezdetén ezt 
kevesen merték volna biztosra venni. 
Megyünk tovább a megkezdett úton, 
szeretnénk második helyen zárni az 
alapszakaszt, hogy azután a negyed 
és az elődöntőben is hazai pályán 

kezdhessünk. Nem titkolt célunk, 
hogy a bajnokságban is megküzdhes-
sünk az aranyéremért.

Az alapszakaszból egyébként már 
csak két forduló van hátra. A KRC csa-
pata február 28-án 17 órai kezdettel a 

hetedik helyen álló Pénzügyőrt fogad-
ja a Messzi István Sportcsarnokban. 
Amennyiben győznek a mieink, akkor 
az utolsó forduló eredményétől füg-
getlenül megőrzik második helyüket, 
és hazai pályán kezdhetik a rájátszást.    

Önbizalom- 
növelő siker 
A KTE-Duna Aszfalt 83-72 arányú 
győzelmet aratott a Messzi István 
Sportcsarnokban az élmezőnyhöz 
tartozó Sopron ellen. Ezzel az ered-
ménnyel nagyot lépett csapatunk a 
középszakasz középháza felé, és él 
az esély a legjobb nyolcba jutásra. 
Boris Maljkovic edző játékosai már 
többször igazolták, hogy hazai pá-
lyán bármelyik ellenfelüket le tud-
ják győzni – Paks, Falco, Körmend 
–, és ennek megfelelően játszottak 
ezúttal is. Az első perctől kezdve 
nyomás alatt tartotta a kecskeméti 
csapat a vendégeket. Eleinte ugyan 
az eredményben nem mutatkozott 
meg a különbség, de a harmadik 
és a negyedik negyedben a hazai 
együttes lényegesen jobban össz-
pontosított. A jó védekezés és a 
bátor támadójáték végül meghozta 
a győzelmet.

Visszavágtak
A Kecskeméti Női Kézilabda SE 
csapata magabiztosan verte a Haj-
dúnánást. Az Árpádvárosi Sport-
csarnokban megtartott találkozón  
36-30-ra nyertek a mieink, és ezzel 
visszavágtak az őszi, hajdúnánási-
vereségért. Fülöp Andrea vezető-
edző a klub honlapjának kiemelte, 
hogy végig uralták a mérkőzést. 
Hangsúlyozta: a lányok maximáli-
san teljesítették a feladatot. 

– A végjátékban ugyan kicsit 
elengedtük magunkat, jelentős 
előnyünk így sem forgott veszély-
ben. Olyannyira, hogy lehetőséget 
kaphattak junior játékosaink is, 
hogy érezzék a pálya, a tétmérkő-
zés ízét. Taktikailag mindenki be-
tartotta, amit megbeszéltünk, és 
ami működött is a pályán. Ez volt a 
sikerünk kulcsa. A támadásainkkal 
meg vagyok elégedve, a védeke-
zésünkkel sem volt problémánk. A 
két kapusunk remekül teljesített – 
jelentette ki Fülöp Andrea.

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

TELEK ZOLTÁN:
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Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk  
két főre szóló belépőt a ballószögi Aranykor Wellness  
és Termálfürdőbe, valamint 3.000 Ft-os vásárlási 
utalványt a MaxXx Burger gyorsétterembe.

A megfejtéseket március 3. várjuk  
az info@hiros.hu e-mail-címre, vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok Kft.  
megbízásából  

a Kecskeméti Televízió  
Hírszolgáltató Divíziója

Főszerkesztő: 
Bán János

SZER KESZ TÕ SÉG  
ÉS KI ADÓ HI VA TAL:

6000 Kecs ke mét, Szabadság tér 2.
Telefon: 76/570–440  

E-mail: szerk@kecskemetilapok.hu
ISSN 0865–3194

NYOMDAI ELŐKÉSZÍTÉS:  
Euro Bioinvest Kft.

NYOMTATÁS: Lapcom Zrt. Szeged
Kéz ira to kat nem õr zünk meg  

és nem kül dünk vis  sza. 

Tájékoztatjuk a lakosságot, hogy  
a Szent László körúti Kecskeméti Zöldség-gyümölcs 

Nagybani Piac reggel 7 órától tart nyitva.

Tájékoztatjuk az érdeklődőket, hogy Kecskeméten, a Szent 
László körúti vásártéren – a gokartpálya melletti területen – 
Veterán Autó- és Motor Alkatrész Börzét tartunk: február 13-án, 
március 5-én, április 16-án, május 14-én, július 9-én, augusz-
tus 13-án, szeptember 10-én, október 8-án, november 12-én.

Tájékoztatjuk az érdeklődőket, hogy Kecskeméten, a Szent 
László körúti vásártéren – a gokartpálya melletti területen – 
Kisállatvásárt tartunk: március 26-án, április 23-án, május 
21-én, június 25-én, július 23-án, augusztus 27-én, szeptem-
ber 24-én, október 22-én. Információ: Czinege István 30/903-
7245.  Állatorvosi igazolás kötelező!

Minden érdeklõdõt tisztelettel várunk.  
Intézmény- és Piacfenntartó Szervezet

NAGYBANI PIAC

VETERÁN AUTÓ-MOTOR BÖRZE

KISÁLLATVÁSÁR

A legifjabb  
kecskemétiek

Török Fruzsina, anyja neve: 
Tercsi Erika Zsuzsanna – 
Lakitelek, Lovas Léna / 
Lengyel Ágnes Erika – 
Tiszakécske, Nyiri Csenge / 

Balog Gabriella – Kecskemét, Fazekas 
László Viktor / Kudron Rita – Kecskemét, 
Lipóth Eszter / Gyulai Anikó – Kecskemét, 
Molnár Zselyke Zsófia / Kovács Mónika – 
Kiskunfélegyháza, Gedai Léna / Nagy-Pál 
Tímea – Fülöpjakab, Polgári Liliána / Virág 
Tímea – Kiskőrös, Balázs Botond Gergő és 
Balázs Zoé Hanna / Balázs Eszter Krisztina 
– Lakitelek, Kanyó József Bálint / Rácz 
Mónika – Kiskunfélegyháza, Heródek 
Hanna / Garamvölgyi Alexandra Tímea – 
Orgovány, Lefler Zsófia / Szabó Szilvia – 
Lajosmizse, Szigeti Emma Abigél / Szikszay 
Bianka Dóra – Kalocsa, Barna Bence 
Barnabás / Mátó Laura – Kecskemét, Rikk 
Iringó Zselyke / Kutasi Ildikó – 
Bugacpusztaháza, Kökény Dániel / Antal 
Tímea – Solt, Ale Maxim András / Godány 
Krisztina – Nagykőrös, Halász Maja Linett / 
Balázs Brigitta – Kerekegyháza, Balla 
Letícia Dézi / Balla Edina Krisztina – 
Kiskunfélegyháza, Pál Zalán / Salamon 
Krisztina – Petőfiszállás, Panyik Lilla / 
Hajnal Mária – Orgovány, Kovács Konrád 
Antal / Csősz Bettina – Izsák, Oláh Viktor / 
Csorba Annamária – Kecskemét, Kovács 
Balázs / Farkas Adél – Kecskemét, Horváth 
Regina / Pajlovics Alexandra – Kiskunmajsa, 
Borbély Liána / Aranyi Mária – Ágasegyháza, 
Magyar Jázmin Amira / Magyar Mónika – 
Jakabszállás, Petényi Dániel / Berki Brigitta 
– Kecskemét, Gödény Hanna / Marton 
Edina – Tiszakécske, Benyó Blanka / 
Borbáth Erika – Kiskőrös, Orosházi Máté / 
Soós Gabriella – Tiszakécske, Sipos Lili / 
Pintér Ildikó Judit – Ruzsa, Lakatos Melani 
Melissza / Lakatos Erika – Lajosmizse, 
Pallagi Adrienn / Balogh Nikolett – 
Kecskemét, Kore Ádám Zalán / Hefkó 
Ágnes – Kecskemét, Kiss Rita / Koza Rita 
– Ladánybene, Drabant Szofia / Ágoston 
Nikolett – Kecskemét, Kis Izabella / Glavatity 
Beáta – Kecskemét, Tóth Natasa / Mezei 
Barbara Éva – Kecskemét, Horváth 
Zsombor / Gyulai Mária Tünde 

– Kecskemét, Nagy Ferenc / Gömöri Andrea 
– Kecskemét, Csáki Anna Beatrix / Kis 
Beáta – Jászszentlászló, Rupa Léna / Rupa 
Anita – Kunszentmiklós, Pintér Maja Noémi 
/ Molnár Anikó – Jászszentlászló, Őrző 
Valéria / Farkas Mária – Kecskemét, Kósa 
Antal / Ónodi Viktória – Kecskemét, Deák 
János / Bóna Patrícia – Kecskemét, Koch 
Dóra / Farkas Anikó – Kecskemét, Kriston 
Kolin Zétény / Krucsai Nikolett – Kecskemét, 
Fuvó Emma Eliza / Andrási Kitti Renáta – 
Kecskemét, Zala Zsóka / Csikai Mónika 
Erzsébet – Lajosmizse, Németh Levente / 
Horváth Marietta – Nagykőrös, Lukács Zénó 
/ Sinkó Mária – Tiszaalpár, Jaksa Mihály / 
Jávor Brigitta – Szabadszállás, Sárai-Szabó 
Máté / Bangó Krisztina – Kecskemét, 
Bordás Benett / Dobos Nikoletta – 
Kecskemét, Törteli Zalán / Szabó Eszter 
Anasztázia – Izsák, Kővári Gréta / Agócs 
Erzsébet – Kecskemét, Martin Milla / 
Horváth Anita – Tázlár, Kolozsi-Rechtorisz 
Márk / Birkás Gabriella Éva – Kecskemét, 
Patai Hanna / Beviz Aranka Mária – 
Kecskemét, Szélesi Anna Franciska és 
Szélesi Hanna Éva / Potyó Mónika – Kocsér, 
Szabó Áron Viktor / Rónai Éva – 
Kiskunfélegyháza, Kocsis Alexa Liliána / 
Völgyi Éva – Kecskemét, Valach Nóra / 
Markó Mariann – Akasztó, Zagyi Réka / 
Tóth Erika – Kecskemét, Vecsei Fanni / 
Marton Tünde – Szentkirály, Turi Lilla / 
Pásztor Márta – Kunszentmárton, László 
Ádám / Bárány Krisztina – Kecskemét, 
Katona Borbála / Bognár Lilla – Kecskemét, 
Szabó Gréti és Szabó Vivien / Tóth Nikolett 
– Akasztó, Fekete Dorka / Dudás Nóra – 
Lajosmizse, Bujdosó Brúnó / Madi 
Marianna – Kecskemét, Kiss Flóra / Zoboki 
Klára – Kecskemét

Halottaink
Sveda Károly 1937. – Kalocsa, 
Nagy Mária 1960. – 
Kecskemét, Nagy Lajos Károly 
1947. – Szabadszállás, Détári 
Jenő Mihály 1934. – 
Kecskemét, Rakonczai Matild 

Lujza 1939. – Kecskemét, Perjési Sándorné 
Erdélyi Margit 1919. – Kecskemét, Greilich 
Imréné Góbor Klára Mária 1944. – 
Ágasegyháza, Balogh Lajos 1929. – 
Ágasegyháza, Révhegyi János József 
1935. – Ágasegyháza, Hudecz József 

1927. – Kecskemét, Barth Gyula 1943. – 
Baja, Nemesné Nagy Mária 1945. – 
Kecskemét, Póth Elemérné Tóth Gizella 
1936. – Kecskemét, Emesz Lászlóné Holkó 
Klára 1929. – Kecskemét, Marton 
Györgyné Istella Mária 1948. – Kalocsa, 
Kása István 1926. – Tiszaalpár, Ballabás 
Lajosné Berente Erzsébet 1925. – 
Ballószög, Radnai Henrikné Hederer Teréz 
1928. – Kecskemét, László József 1931. 
– Kecskemét, Sós Imréné Ruskó Piroska 
1937. – Szabadszállás, Borbás Lajos 1941. 
– Ballószög, Baksa Lászlóné Horváth Mária 
1929. – Nyárlőrinc, Nagy Györgyné Patkós 
Erzsébet Terézia 1930. – Ágasegyháza, 
Kökény Józsefné Virág Róza Mária 1929. 
– Tiszaalpár, Gálfi László 1929. 
– Kecskemét

Házasságot 
kötöttek
Csorba Csaba és Szabó 
Judit, Balázs Gábor / 
Dernovics Anett, Lakatos 

Gábor / Bézi Ildikó, Mihályka Péter / Száz 
Loretta, Kása Csaba Mátyás / Péntek 
Szilvia

ANYAKÖNYVI HÍREK
Február 4-i lapszámunkban megjelent 

rejtvény megfejtése:
Oscar kvíz est minden filmbarátnak.  

Két három fős csapatok.
Nyertesek: 

Két személyes belépőt nyert a ballószögi 
Aranykor Wellness és Termálfürdőbe: 

Gazda Józsefné (mgazane@...)

5.000 Ft-os virágcsokor vásárlási utalványt 
nyert a FLORIST Virágszalonba:

Hász Ildikó (kozos58@...)

Február 11-i lapszámunkban megjelent 
rejtvény megfejtése:

Florist Virág Szalon – Rákóczi út 8.  
floristbtponthu – Valentin nap

Nyertesek: 
Két személyes belépőt nyert a ballószögi 

Aranykor Wellness és Termálfürdőbe: 
Dr. Kovács Katalin (petrikovacs@...) 

Kétszemélyes belépőjegyet a március 5-i 
„Öreg cigány muzsikálgat” c. nótaműsorra:
Patonai Mihályné (Kecskemét, Czollnerköz) 

és Ferencné Bori (borifj@...)

Kecskemét város 
közigazgatási 

területén 
külterületi ingatlanok 

mezőgazdasági
művelés céljára 

haszonbérbe 
adók.

Az ingatlanok listája 
a www.kikfor.hu 

honlapon 
tekinthető meg.

HASZONBÉRLET

Kérjük a nyerteseket, hogy a 76/570-440–es telefonszámon egyeztessenek időpontot a nyereményük átvételéhez!
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MOZI
OTTHON MOZI
Kecskemét, Kossuth tér 4.

Snoopy és Charlie Brown – a Pea-
nuts film (6) – 02.27. 16h
színes, magyarul beszélő, amerikai 
családi animációs film 92’
Joy (12) – 02.25-27. 18h
színes, feliratos, amerikai életrajzi 
film 105’
Saul fia (16) – 02.28. 16h
színes, magyar filmdráma 107’
Pasolini (16) – 02.28-03.01. 18h
színes, feliratos francia-olasz-belga 
életrajzi dráma 86’
A lovasíjász – 03.02. 18h
színes, magyar dokumentumfilm 
115’
A műsorváltozás jogát fenntartjuk!

SZÍNHÁZ

KATONA JÓZSEF SZÍNHÁZ
Kecskemét, Katona József tér 5.

Óz – mese zenével
02.25. 15h Mikszáth Kálmán-bérlet
03.01. 15h – Bartók Béla-bérlet
03.02. 15h – Janikovszky Éva-bérlet
03.03. 17h – Petőfi Sándor-bérlet
03.08. 15h – Benedek Elek-bérlet
03.09. 15h – Jókai Mór-bérlet

Hamlet – tragédia
02.28. 19h Jászai Mari-bérlet
03.01. 19h Gózon Gyula-bérlet
03.02. 19h Kiss Manyi-bérlet
03.04. 19h Bessenyei Gyula-bérlet
03.05. 19h Arany János-bérlet

Boeing, Boeing – vígjáték
02.25. 19h – Nagy László-bérlet
03.06. 15h – Gombaszögi Ella-bér-
let
03.08. 19h – Páger Antal-bérlet
03.09. 19h – Latabár Kálmán-bérlet

Isten pénze – musical
02.26. 19h – Ódry Árpád-bérlet
02.27. 19h – Berky Lili-bérlet

KELEMEN LÁSZLÓ KAMARASZÍN-
HÁZ
Kecskemét, Rákóczi út 15.

A megvádolt – történelmi dráma 
02.25., 03.06., 03.09. 19h
Tóték – tragikomédia 02.26. 19h 
Tied a világ! – zenés társasjáték 
02.27. 15h, 02.28. 15h és 19h

KÖNNYŰZENE

TECHNIKA HÁZA
Kecskemét, Rákóczi út 2. 

Ivan & The Parazol – 02.26. 20h
Cloud 9+/Baron Mantis – 02.27. 20h  
Jegyek elővételben 1200,- Ft, a 
koncert napján 1500,- Ft.
Hang Over Gang – 03.04. 20h
Odett – 03.05. 20h
Dave Thompson est – 03.08. 19h 
Kecskeméten most először eredeti 
angol stand up!

GYERMEK

BÁCS-KISKUN MEGYEI KATONA JÓ-
ZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8. 

Babahancurka – mondókázó déle-

lőtt babáknak, mamáknak – 02.25. 
10.15h és 11h, 02.27. 11h 
A foglalkozásokra telefonon (76-
500-550) vagy a könyvtár honlap-
ján lehet jelentkezni (www.bacstu-
dastar.hu).

CIRÓKA BÁBSZÍNHÁZ
Kecskemét, Budai utca 15.

Moha és páfrány – 02.25. 14.30h, 
02.26. 10h és 14.30h, 03.01. 14.30, 
03.02. 10h Nagyterem 
Az égigérő mesefa első virága: 
medve ének – 02.26. 10h, 02.29. 
10h, 03.01. 10h, 03.02-03. 10h, 
03.04. 10h, 03.06. 9.30h és 11h, 
03.07. 10h, 03.08. 10h Kisterem
Kuckómóka – 02.28. 9.30h, 02.28. 
11h Kisterem

HÍRÖS AGÓRA – IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.

Kippkopp a hóban – 02.27. 9.30h  
Bábos, anyanyelvi családi játszó-
ház Bogyó és Babóca, Boribon 
és Kippkopp történeteivel, ver-
seivel, valamint önfeledt játék 

régi időkből való mackókkal, já-
tékszerekkel, bababútorokkal, 
hintalóval, autókkal. A foglalko-
zást egyszerű bábkészítés zárja. 
Belépőjegy: 950,- Ft/alkalom.

SZÓRAKATÉNUSZ JÁTÉKMÚZEUM 
ÉS MŰHELY
Kecskemét, Gáspár András u. 11.

Társasjátéknap – 02.27. 10-16.30h
Nemezékszer készítés – 02.27. 10-
12h és 14.30-16.30h 
Batikolás – 03.05. 10-12h 
Aprók Tánca – tavaszváró-kézmű-
vesség: papírnapocska készítése – 
03.05. 16-17.30h

KIÁLLÍTÁS

BÁCS-KISKUN MEGYEI KATONA JÓ-
ZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8. 

Kecskemét a török hódoltság ide-
jén – dokumentumok a Beszélő 
köntös koráról a helyismereti gyűj-
teményben – 02.02-02.29.

CIFRAPALOTA
Kecskemét, Rákóczi út 1.

„A beszélő köntös” nyomában – 
„Boldog lehetsz immár, Kecskemét, 
Megkaptad a szultán ködmenyét.” 
– időszaki kiállítás 02.26-ig

Búcsúzunk a köntöstől – „A beszé-
lő köntös” nyomában kiállítás záró 
programja – 02.28. 10-16h
Tárlatvezetés, ötvösmesterség 
bemutatója, kamara kiállítás az 
elmúlt félév gyermek munkáiból, 
fényképezkedés korhű ruhákban, 
török csemegék kóstolója, kéz-
műves foglalkozások. További 
információ: Merinu Éva múze-
umpedagógusnál 20/257-50-19. 
A belépés és a programok ingye-
nesek. 

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS ÉS 
IFJÚSÁGI KÖZPONT
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.

A hónap alkotója: Molnár Attila 
grafikusművész 02.01-29.
A 38 éves, kecskeméti születé-
sű művészt gyermekkora óta 
foglalkoztatja a képzőművészet 
és a grafika. Alkotásaiban apró 
elemekből komponál áttetsző, 
változékony rajzszövedékeket.  
A tárlat a kulturális központ II. 
és IV. emeleti panoráma társalgó-
jában látogatható nyitva tartási 
idő alatt 

MAGYAR FOTOGRÁFIAI MÚZEUM
Beszédes képek – válogatás – Be-
szédes Sándor (1831-1889) kiállítá-
sa 02.28-ig

NÉPI IPARMŰVÉSZETI GYŰJTE-
MÉNY
Kecskemét, Serfőző u. 19.

Gyermekvilág – a Duna-Tisza közi 
Népművészeti Egyesület kiállítása 
03.10-ig.

TUDOMÁNY ÉS TECHNIKA HÁZA
Kecskemét, Rákóczi út 2.

30 éve összeszőve – Barcsikné Ter-
csi Ibolya szövő népi iparművész 
és népi játszóházvezető alkotásai-
ból rendezett tárlat 02.26-ig láto-
gatható.

MINDENMÁS
BÁCS-KISKUN MEGYEI KATONA JÓ-
ZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8. 

Utazók a könyvtárban – Kalando-
zások Törökországban – 02.25. 
16.30h
Ratkai János idegenvezető zenés, 
videó vetítéssel kísért úti-élmény-
beszámolója

HÍRÖS AGÓRA – IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.

IV. Kecskeméti Magvas Nap – 
Gyógy- és alternatív növényekkel 
a Homokhátság megmentéséért! – 
02.27. 10-15h
Előadások, kiállítások, magcsere és 
tombola. 

Szülők iskolája – Hogyan bírjuk ki 
„őseinket”? – 03.02. 17h
Interaktív beszélgető csoport di-
ákoknak, kamaszoknak a jelent-
kezők aktív részvételével. Beszél-
getés a szülőkkel való viszonyról, 
a helykeresésről, a barátságról, 
a szerelemről, a tanulásról és to-
vábbtanulásról, a munkavállalás-
ról. Előadók: Karsainé Soós Ka-
talin, családterapeuta, tréner és 
Nádas Mária Magyar Gordon Iskola 
Egyesület pedagógiai elnöke, ve-
zető-képző tréner, ifjúságsegítő 
szakember, belépődíj: 600,- Ft.

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS ÉS 
IFJÚSÁGI KÖZPONT
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.

Royal Russian Ballett: Hattyúk 
tava a 31. Kecskeméti Tavaszi 
Fesztivál keretében – 03.03. 19h

KECSKEMÉTI PLANETÁRIUM
Kecskemét, Lánchíd u. 18/A.

Égenjáró hősök – mesék a csillag-
képekről – 02.27. 15h 
Lehet-e földön kívüli élet a világ-
egyetemben? – 02.27. 16h
előadó: Balogh Gábor szakelőadó

PROGRAMAJÁNLÓ  FEBR. 25. – MÁRCIUS 9.

Katona József Színház

Hamlet – tragédia 
március 1-jén, kedden 19 órakor

Engedje meg, hogy felhívjuk a figyelmét a Kecskeméti Városfejlesztő Kft. által üze-
meltetett, s egyre népszerűbb termékre, a Kecskemét Kártyára.

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzatának döntése értelmében 2011. 
január 1. napjától bevezetésre került a Kecskemét Kártya kedvezményrendszer. El-
sődleges célja, a városi lakosok és döntéshozók igényeire, javaslataira építve, hogy 
az elfogadóhelyi partnerhálózat révén a települési fogyasztás- és gazdaságélénkítés 
egyik eszköze legyen.

A kártya névre szóló, intelligens érintésmentes chipkártya, használata igényléshez 
és kártyadíj megfizetéséhez kötött, a kártya birtokosai – felmutatást és érvényesítést 
követően – azonnali kedvezményes vásárlásra, szolgáltatás igénybevételére jogosul-
tak a kecskeméti elfogadóhelyeken. 

A kártya éves bruttó díja: 2.000 Ft (kecskeméti lakhelyhez nem kötött, évenként 
megújítható, annak díja 1.500 Ft). Közel 17.000 kártyabirtokos élvezi a kedvezmé-
nyeket. A kártyabirtokos Kecskemét 211 elfogadóhelyén, jellemzően 5-20% közötti 
kedvezményben részesülhet.

Kedvezmények többek között: uszoda/strand: 20%, parkolás: 10%, éttermek/ká-
vézók: 10%, gyógyszertár: 5%, közösségi közlekedés: 5%, wellness/fitness: 5-20%, 
mozi/színház: 5-10%, virág: 10%, fogászat: 10%, látszerész: 10-20%, bútor: 5-10%, 
ruházat/cipő: 10%.

TOVÁBBI PROGRAMOK!
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A Tavaszi Fesztivál 
programjai
Március 3., csütörtök 19 óra, Hírös Agó-
ra Kulturális Központ. Hattyúk tava. www.
ticketportal.hu

Március 4., péntek 16 óra, Hírös Agóra 
Kulturális Központ. Bagi Béla emlékkiál-
lítás.

Március 8., kedd 14 óra, Kápolna Galéria. 
Németh László-emlékkonferencia.

Március 10-31-ig, Katona József Könyv-
tár. Katona József tudástár bemutatása 
interaktív játékkal.

Március 11., péntek 19 óra, Hírös Agóra 
Kulturális Központ. A Kecskeméti Szimfo-
nikus Zenekar és a Cantus Nobilis Kórus 
jubileumi koncertje.

Március 12., szombat 11 óra, Szóra-
katénusz Játékmúzeum és Műhely. A 
Schenk-féle mini emberke. A magyar tör-
ténelem játékaink tükrében.

Március 13., vasárnap 10 óra, Hírös 
Agóra Otthon Mozi. BonBon Matiné 2. előa-
dása. Görömbő Kompánia.

Március 13., vasárnap 11 óra, Ciróka 
Bábszínház. A Rézerdő lakói – Méhes Csa-
ba és a Brass in the Five előadása. Hogy 
volt, hogy nem volt ...– régmúlt idők a 
mesék tükrében.

Március 20., vasárnap BOLDOG KÉPEK 
(Vojtina Bábszínház, Debrecen).

Március 21., hétfő BÁBSZÍNHÁZI VILÁG-
NAP – nyitott próba.

Március 26., szombat VITÉZ LÁSZLÓ 
VÁNDORÚTON (a Tatay Színház előadása).

Március 13.,vasárnap 15 óra, Piarista 
Gimnázium Díszterme. A Kecskeméti Váro-
si Fúvószenekar és a Kecskeméti Ifjúsági 
Fúvószenekar 30 éves jubileumi koncertje.

Március 13., vasárnap 19 óra, Hírös 
Agóra Kulturális Központ. G. Ragni / J. 
Rado – G. MacDermot: HAIR – musical.

Március 14., Hírös Város Turisztikai Köz-
pont. Világzenei Együttlét.

Március 16., szerda 16 óra, Bozsó Gyűj-
temény. Alföld a művészetben – válogatás 
az alföldi festészet alkotásaiból.

Március 16-30., Hírös Agóra Ifjúsági Ott-
hona, városunk peremterületén található 
iskolák. Gyermekek a művészetben – gyer-
mekművészeti rendezvények Kecskemét 
általános iskoláiban.

Március 17–18., Hírös Agóra Kulturális 
Központ. Kárpát-medencei Magyar Kul-
turális Civil Szervezetek V. Konferenciája.

Március 17., csütörtök 16 óra, Kápolna 
Galéria. Tájkép alakzatok/Torzók. Geszler 
Mária keramikusművész kiállítása.

Március 17., csütörtök 17 óra, Hírös 
Agóra Kulturális Központ. Erdélyi építésze-
ti Biennálé 2015. 

Március 17., csütörtök 19 óra, Hírös 
Agóra Otthon Mozi. „Parlami d’Amore...” 
(avagy „... beszélj nekem a szerelemről 
...”). Szerelmes dalok a napfényes Itáliából 
a barokktól napjainkig.

Március 17-20., Hírös Agóra Ifjúsági 
Otthon és a város egyéb közösségi terei. 
IX. Kecskemét Fringe művészeti fesztivál 
alkotó fiataloknak.

Március 18., péntek 14 óra, Katona 
József Könyvtár. Zokninemtalálgató – kor-
társ költők versei gyerekeknek.

Március 18., péntek 16 óra, Hírös Agóra 
Kulturális Központ. Szutor Gabriella grafi-
kusművész, tojásdíszítő kiállítása.

Március 18., péntek 14 órától, Kecske-
méti Kortárs Művészeti Műhelyek Katona 
József Emlékház. Előadások Katona Jó-
zsefről.

Március 18-20., Hírös Agóra Kulturális 
Központ. XXV. Nemzetközi Bohém Ragtime 
& Jazz Fesztivál.

Március 21., hétfő 18 óra, Hírös Agóra 
Otthon Mozi. Vinnai András: Lefitymálva – 
a Gólem színház előadása.

Március 21., hétfő 18.30 óra, Ko-
dály Iskola. A Kecskeméti Zenészkör 
(KeZeK) szervezésében énekkari és 
kamarahangverseny a Magyar Művészeti 
Akadémia zeneszerző tagjainak műveiből.

Március 21-25., Katona József Színház, 
Kelemen László Kamaraszínház, Ruszt 
József Stúdió Színház. 7. SZÍN-TÁR – Szín-
művészeti Egyetemek Találkozója.

Március 22., kedd 13 óra, Cifrapalota. 
VIII. Kortárs Keresztény Ikonográfiai Bi-
ennále (téma: „Isten, hazánkért térdelünk 
elődbe…” – Magyar és magyarországi 
szentek).

Március 22., kedd 17 óra, Kodály Isko-
la. Éneklő Ifjúság minősítő hangverseny 
Kecskemét középiskolás kórusainak 
részvételével.

Március 22., kedd 19 óra, Hírös Agóra 
Kulturális Központ. Csak ülünk és ze-
nélünk. Magna Cum Laude és a Magyar 
Virtuózok Kamarazenekar akusztikus 
koncertje.

Március 23., szerda 18 óra, Kodály Isko-
la. „Mozart – Szent és profán”.

Március 24., csütörtök 17 óra, Katona 
József Könyvtár. A Bánk bán árnyékában: 
Katona József további drámái és a kritikai 
kiadás munkálatai.

Március 25-28., Szórakaténusz Já-
tékmúzeum és Műhely, Kápolna rét. 22. 
Sárkányeresztő Találkozó és Húsvéti Já-
téknap.

Március 29., kedd 19 óra, Hírös Agóra 
Kulturális Központ. Páratlanul – A Kecske-
mét Táncegyüttes női és férfi műsora két 
félidőben, rész Pürrikhé. A fegyvertáncok-
tól a verbunkosig, rész Női sors.

Március 30., szerda 19 óra, Hírös Agóra 
Kulturális Központ. „Úgy élni, mint a fák” – 
Csík János 50.

Hírös Agóra Kulturális  
és Ifjúsági Központ Nonprofit Kft.

6000 Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.

Telefon: 76/503-880

www.hirosagora.hu

Kisorsoltuk Valentin-napi 
játékunk nyerteseit

A Hiros.hu és a Kecskeméti Lapok is bekapcsolódott a 
házasság hetének gazdag programjaiba, Valentin-napi 
játékunk ugyanis része lett a Parázs Központ Szerelmi 
kalandtúrájának. Plusz pontot kaptak útlevelükbe azok 
a párok, jegyesek, házasok, akik fotót küldtek játé-
kunkra arról, hogyan töltötték a szerelmesek ünnepét.

Sok szép romantikus fotó 
érkezett hozzánk, a múlt 
hét péntekén pedig kisor-
soltuk két nyertes párunkat, 
akik meghosszabbíthatják a 
Valentin-napot értékes aján-
dékainknak köszönhetően. 

A Spaletta étterem által 
felajánlott 12 ezer forintos 
vacsorautalványt Néma At-
tila és felesége, Ella nyerte, 
fődíjunk, a sümegi Hotel Ka-
pitányba szóló két éjszakás 

romantikus út nyertese pe-
dig a négygyermekes László- 
család.

– Nagyon boldogok va-
gyunk, hogy mi utazhatunk 
Sümegre – mondta Lászlóné 
Bíró Lili, amikor férjével át-
vették az ajándékutalványt. 
– Sokat hallottunk erről a 
gyönyörű hotelről, ránk is 
fér már egy kis kikapcsoló-
dás. Amint megszervezzük 
három nagyobb gyermekünk 

felügyeletét, már indulunk 
is. Matyit azonban – aki még 
csak másfél éves és szopik 
– magunkkal visszük.  Újra 

megtapasztalhatjuk majd, 
milyen volt, amikor még egy 
gyermek mellett bőven ju-
tott időnk egymásra. 


